
احمد سعادتمند مدیرعامل برکنار شده استقلال با انتشار 
پیامی علیه رئیس هیات مدیره این باشگاه افشاگری کرد و 
گفــت: خلیل زاده حتی مرا به مرگ تهدید کرد!مدیرعامل 
پیشین استقلال با انتشار پیامی در صفحه شخصی خود در 
اینستاگرام انگشت اشاره خود را مستقیم به سمت اسماعیل 
خلیل زاده رئیس هیأت مدیره این باشــگاه نشانه رفت و 
نوشت:آقای رئیس هیأت مدیره یادتان هست را دست خود 
را روی قرآن گذاشتید و از من خواستید سکوت کنم و مانند 
برادر کنارتان باشم. یادتان هست شب قبل از برکناری من 
دعوت کردید و گفتید که چقدر تو را تحت فشار گذاشتند 
که زیر صورتجلسه عزل مرا امضا کنی، و به من گفتی که 
امکان ندارد این کار را انجام دهم و حتی از سمت ریاست 
هیأت مدیره استعفا خواهی داد. این در حالی بود که فردا 
حکم عزل مرا امضا کردید و از البته از ماه ها قبل به دنبال 
عزل من بودی....خیلی ســکوت کردم، اما شــما قرآن را 
نادیده گرفتید. ۲۵ روز از رفتن من از باشــگاه می گذرد و 
سکوت کردم، اما شما و برخی دوستان دیگر که حتماً در 
قسمت های بعدی از آنها هم خواهم گفت، به ناحق مصاحبه 
کردید، پســت گذاشــتید و ناصواب حرف زدید. از امشب 
سکوتم را خواهم شکســت. تا مردم بدانند که چه ظلمی 
صورت گرفته است. از شما می پرسم آقایان پس از رفتن 
من برای اســتقلال چه کردید.گفتید سعادتمند طی پنج 
ماه و نیم فقط بدهی بالا آورد و درآمدی نداشت. اگر شما 
و دوســتان شما می گذاشتند از همان پفک آبی میلیاردها 
درآمدزایی داشتیم. و اگر دوستان شما ورود نمی کردند از 
درصد فروش محصولات شــرکت )م( الان هیچ دغدغه ای 
در این شــرایط کرونایی و اقتصادی نداشتیم. قراردادهای 
لباس و طرح های اقتصادی، مارکتینگ، گرفتن سندهای 
تک برگ مرغوبکار و کمپ مرحوم حجازی، پیگیری برای 
گرفتــن زمین های مرغوب هکتاری برای احداث کمپ در 
سراسر کشور، ساخت هتل و کمپ های مشترک استقلال 
و اســپایر به جای خودش.... شــما به عنوان رئیس هیأت 

مدیره چقدر برای باشگاه درآمد آوردید؟

سال ۹۹ به نیمه راه رسید. در این دوره، فشارهای بین المللی و تحریم های 
ســنگین آمریکا از یک طرف و فشــار غیرمنتظره کرونا بر کسب وکارها و 
بنگاه های اقتصادی از طرف دیگر، کلکسیونی از مشکلات اجتماعی، اقتصادی 

و حتی سیاسی را برای کشور فراهم آورده است.
در حال حاضر تعطیلی یک به یک بنگاه های تولیدی و صنعتی و افول 
در مراودات تجاری و اقتصادی با جهان و حتی توقف کامل فروش نفت و 
بازنگشتن دلارهای نفتی به خزانه دولت، کشور را به مرز  چالشی ترین شرایط 

در ۴۰ سال گذشته سوق داده است.
در بهار امسال رشد اقتصادی منفی ۳.۵ اعلام شد؛ همه این ها در شرایطی 
است که ما چندین سال است با رشد منفی مواجه هستیم؛ به طوری که 
از تابستان ۹۷ هزینه رشد مصرف نهایی نسبت به قیمت های ثابت به طور 
مداوم منفی بوده است. همین سبب شده تا افراد توان کمتری برای خرید 

کالا و خدمات پیدا کنند.
در اقتصاد ایران گردش کنترل تورم و سیاست موجود با استفاده از لنگر 
نرخ ارز رسمی بوده که ابزار ناکارآمدی است و برای مدت کوتاهی می توان 
از آن اســتفاده کرد؛ نه برای بلندمدت. سیاست تورمی و ابزار کنترل تورم 
همیشه نرخ ارز بوده است. شوک نرخ ارز به قیمت کالا و خدمات در ایران 
عددهای بســیار بالاتری نسبت به سایر کشورهای دنیا دارد؛ چراکه ارز با 
هدف تورم مورد سواستفاده قرار می گیرد. همین موضوع سبب می شود در 
دوره هایی که با جهش نرخ ارز مواجه هستیم، تورم کالاهایی که به نوعی به 
نرخ ارز وابسته اند، جهش شدید پیدا کند. کالاهای خوراکی برخلاف ظاهر، 
داخلی است و تجارت در آن مطرح باشد. در حالی که متاسفانه بسیار وابسته 
به قیمت های جهانی و نرخ ارز شده است و همه اینها به دلیل ساختار تولید 

کشور و روش های سیاست گذاری تورمی است.
از سوی دیگر، کرونا دو تاثیر بزرگ بر اقتصاد ایران داشت. یکی تعطیلی 
بنگاه ها به عنوان ماشین تولید ثروت و دیگری افزایش سطح بیکاری است 
و نتیجه هر دو، کاهش عرضه و تقاضا در اقتصاد بود. تقریبا تمام کشورهای 
جهان در این شرایط کرونایی برای آنکه بتوانند در حوزه سیاست گذاری نوعی 
اجماع ایجاد کنند، به دنبال اصلاح قانون بودجه رفتند.همه این کشورها در 
مجالــس خود بودجه را اصلاح کردند تا بتوانند هم منابع جدیدی را برای 
حمایت اجتماعی و نجات بنگاه ها تامین کنند و هم منابع بیشتری را برای 
هزینه های سلامت تامین کنند. خیلی از کشورها برای این که بتوانند نظام 
بنگاه داری خود را مدیریت کنند، چیزی معادل ۲۰ درصد بودجه ناخالص 

داخلی را از طریق بانک هایشان وارد کمک به بنگاه ها کردند.
در کل آنچه در هشت ماه گذشته در کشورمان اتفاق افتاد، نشان داد که 
در حوزه سیاست های اقتصادی کلان چه در موضع حمایت از بنگاه داری و 
چه در بحث حمایت از خانوارهای جامعه ایران، تصمیم های درست و روشنی 
اتخاذ نشــده است.باید قبول کنیم که اقتصاد ایران بر اثر کرونا و تعطیلی 
کسب وکارها به ویژه در بازار خدمات که حدود ۷۰ درصد اقتصاد را به خودش 

اختصاص می دهد، نیاز به یک سیاست گذاری جدید دارد.

 رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه ابلاغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی ابلاغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.
رئیس سازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی ضمن ردشایعه بخشش اضافه خدمت 
سنواتی سربازان حین خدمت به مناسبت روز پدر، ضوابط و مقررات بخشش اضافه خدمت 

سنواتی کارکنان وظیفه حین خدمت را تشریح کرد.
سردارتقی مهری با تکذیب شایعه بخشش اضافه خدمت سربازان به مناسبت روز پدر، 
اظهارکرد: در حال حاضر ابلاغیه جدیدی مبنی بر بخشش اضافه خدمت سنواتی سربازی 

ارسال نشده و سربازان حین خدمت می توانند برابر ضوابط قبلی از بخشش اضافه خدمت 
سنواتی بهره مند شوند.

وی درباره ضوابط و مقررات مربوطه، گفت: در صورتی که در سوابق خدمتی سربازان 
حسن خلق، جدیت در وظایف محوله، ابراز شجاعت و فداکاری و... از سوی فرماندهان تایید 
شود، تمام یا بخشی از اضافه خدمت سنواتی آنان برابر ضوابط مورد بخشش قرار می گیرد.

رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه ابلاغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی ابلاغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.
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دفتــر آمار و فــرآوری داده های معاونت طرح و برنامــه وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اعلام کرد: تولید انواع خودروی ســواری در ۶ ماهه اول ســال با بیش 
از ۴۱۴ هزار و۳۰۰ دســتگاه، افزایش ۱۹ درصدی داشــته است.براساس گزارش 
دفتــر آمار و فرآوری داده های معاونت طرح و برنامه این وزارتخانه آمار تولید ۲۲ 
محصول منتخب صنعتی و معدنی در ۶ ماهه اول ســال ۹۹ افزایشــی بوده است. 
تولید انواع خودروی ســواری نیز با بیش از ۴۱۴ هزار و ســیصد دستگاه، افزایش 
۱۹ درصدی داشته است.همچنین تولید فولاد خام با ۱۳ میلیون و ۹۰۰ هزار تن 
افزایش ۹ درصدی را در نیمه اول ســال ثبت کرده و تولیدات انواع لوازم خانگی 
با یک میلیون و ۹۶۴ هزار و ۲۰۰ دســتگاه افزایش ۵۲.۸ درصدی داشــته است.

طبــق این گزارش، در این مدت، تولید شــمش آلومینیوم خالص با ۱۹۶ هزار و 

۲۰۰ تن، در نیمه اول ســال افزایش ۵۳.۲ درصدی را ثبت نموده و میزان تولید 
سیمان در ۶ ماه های اول امسال ۳۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تن اعلام شده که افزایش 
۱۴.۴ درصدی داشته است. همچنین محصولات پتروشیمی با ۳۰ میلیون و ۵۰۰ 
هــزار تــن، افزایش ۷.۹ درصدی را در این بازه زمانی ثبت کرده اســت.بنا بر این 
گزارش تولید الیاف اکریلیک، انواع تلویزیون، ماشین لباسشویی، شمش آلومینیوم 
خالص، کمباین، وانت، یخچال و فریزر، لاســتیک خودرو، نخ سیســتم پنبه ای و 
ترکیب الیاف، انواع ســواری، روغن صنعتی و موتور تصفیه اول، نئوپان، ســیمان، 
دوده، پودر شوینده، محصولات فولادی، فولاد خام، کاتد مس، پتروشیمی، داروی 
 انسانی و آلومینا، ۲۲ کالای منتخب صنعتی و معدنی در ۶ ماهه اول ۹۹ هستند 

که افزایش تولید داشتند.

افشاگری علیه رئیس هیات 
مدیره استقلال

نایــب رییس کانون انجمن صنفی مرغداران گوشــتی 
گفــت: امروز کمبــودی در زمینه عرضه مرغ در ســطح 
کشــور وجود ندارد و برابر مصوبه جدید ستاد تنظیم بازار 
تامین ۱۰۰ درصدی نهاده های طیور با نرخ تعیین شــده 
در دستور کار اســت.»حبیب اسدالله نژاد« افزود: چنانچه 
وضعیت نهاده ها به همین منوال باشــد که تولیدکنندگان 
بخش عمده نیاز خود را از بازار آزاد تامین کنند، این نرخ 
منطقی نیست.نایب رییس کانون انجمن صنفی مرغداران 
گوشتی اضافه کرد: براساس وضعیت فعلی نهاده های طیور 
در بــازار آزاد، قیمت واقعی هــر کیلوگرم مرغ زنده درب 
واحدهای مرغداری ۱۷ هزارو ۵۰۰ تومان و گوشــت مرغ 
برای مصرف کنندگان ۲۳ تا ۲۴ هزارتومان است.اسدالله نژاد 
تصریح کرد: تامین ۱۰۰ درصدی نهاده های طیور، قیمت 
گوشــت مرغ در بازار متعادل می شود و با نرخ های مصوب 
در بازار عرضه خواهد شد.نایب رییس کانون انجمن صنفی 
مرغداران گوشتی شایعه کمبود گوشت مرغ در بازار برخی 
استان ها را رد کرد و گفت: امروز با وجود کمبود نهاده های 
طیور با نرخ مصوب، مشــکلی در تامین گوشت مرغ مورد 

نیاز کشور وجود ندارد.

کمبودی در عرضه مرغ 
وجود ندارد

عوامل سقوط قیمت دلار در هفته جاری چیست؟
کارشناس مالی با تاکید بر این که توضیح علمی دلیل افزایش قیمت ها در ماه های گذشته 
امر آسانی نیست، گفت: بخش زیادی از دلایل مربوط به افزایش بسیار زیاد قیمت ها و تورم، 
ریشه پولی ندارد یا به عبارتی، تحت تاثیر عوامل روانی چون انتظار تورمی است؛ بنابراین 
پیش بینی می شد که این روند پایدار نباشد و شکسته شود.بازار غیررسمی ارز در معاملات 
هفته جاری خود کاهش تا پنج هزار تومانی قیمت دلار را شاهد بود که البته دوباره مسیر 
صعودی یافت. ســقوط قیمتی شدید که به اعتقاد گروهی از کارشناسان کلید آغاز آن از 
هفته پیش و توسط بانک مرکزی زده شد.از جمله این کارشناسان »میثم رادپور« بود که 
هفته گذشته،  اقدام بانک مرکزی برای اعلام شفاف عرضه روزانه ۵۰ میلیون دلار اسکناس 
در بازار ارز همزمان با افزایش سقف خرید روزانه صرافی ها و کارگزاری های بانکی تا ۵۰۰ 
هزار دلار را را اقدامی مفیددر زمانی موثر دانسته و ضمن این که پیش بینی کرده بود قیمت 
ارز به زودی کاهش پیدا خواهد کرد. وی تاکید داشت: این اقدام بانک مرکزی با توجه به 
پیچیدگی ها و عدم تطابق هایی که بازار ایران شــاهد آن است در کنار سایر اقدامات این 
نهاد، برای تاثیرگذاری نیاز به زمان دارد.تحولات روزهای اخیر بازار ارز نشان می دهد که 
زمان مورد نیاز برای شکسته شدن قیمت ها در بازار حدود یک هفته بوده است و به همین 
مناســبت  دوباره به سراغ این کارشناس اقتصادی رفته تا شرایط امروز بازار ارز کشور را 

بررسی کرده بشیم. رادپور در در این گفت وگو با ایرنا در توضیح علل بروز چنین نوسانات 
شــدیدی بازار ارز در هفته ای که گذشت، گفت: امسال ما شاهد هستیم که قیمت های 
تمامی بازارهای داخلی رشد شدیدی داشته اند که توضیح دلیل این افزایش قیمت ها آسان 
نیســت. ما مشکلاتی مانند کرونا و تحریم های آمریکا را داریم که باعث مشکلاتی مانند 
کاهش شدید درآمدهای ارزی،  مشکل تامین ارز مورد نیاز بازار و همچنین افزایش حجم 
نقدینگی شده است.  اما این یک واقعیت علمی است که با این عوامل نمی شود این حجم 
از گرانی را مطابق با تئوری های موجود توجیه کرد.این کارشناس بازارهای مالی ادامه داد: 
با اطمینان می توان گفت بخش زیادی از دلایل این افزایش بســیار زیاد قیمت ها و تورم، 
ریشه پولی ندارد یا به عبارتی تحت تاثیر عوامل روانی همچون انتظار تورمی است. بنابراین 
پیش بینی می شد و می شود این روند پایدار نباشد و شکسته شود. شرایط اقتصادی ما در 
ماه های اخیر به گونه ای شده است که مردم مشاهده می کنند، همه اجناس در حال گران 
شدن هستند. بنابراین انتظاری در عموم جامعه شکل گرفته است که اگر امروز خرید نکنی، 
ضرر کرده ای.  این انتظار متاسفانه یک واکنش غیرطبیعی را در بازارهای داخلی ایجاد کرده 
است. در ماه های اخیر ما شاهد هستیم علاوه بر بازار ارز در بازارهای طلا، خودرو، مسکن، 

کالای دیجیتال و غیره نیز تورمی شدیدی حکم فرماست.

به گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت

رشد رشد 1919 درصدی تولید خودرو  درصدی تولید خودرو 
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ریحانه لامعی مقدم

نمایشــگاه داران  اتحادیه  رییــس  نایب 
خــودروی پایتخت گفت: اگر دلار تا مرز ۱۸ 
تــا ۲۰ هزار تومان ریزش کند، قیمت کاذب 
خودروهای خارجی دست کم تا ۴۰ درصد فرو 

خواهد ریخت.
»نعمت الله کاشانی« افزود: قیمت ها این 
روزهــا در بازار خودرو به ویــژه خودروهای 
خارجی، حبابی و غیر واقعی شــده و افراد به 
دلخواه خود قیمت می دهند.وی، به کاهش 
قیمت ها از ابتدای هفته جاری اشــاره کرد 
و گفــت: ریزش ۱۰ تــا ۱۵ میلیونی قیمت 
خودروهای داخلی، افت تا ۵۰ میلیون تومانی 
خودروهــای مونتاژی و کاهش بیش از ۲۰۰ 
میلیون تومانی قیمــت خودروهای خارجی 
که از ابتدای هفته جاری آغاز شــده بود، در 
روزهای پایانی هفته با شدت بیشتر ادامه یافت.

کاشانی خاطرنشان کرد: کاهش ها متناسب 
با فروریختن قیمت دلار اتفاق افتاد، به طوری 
که در اواخر هفته هیچ فروشــنده ای حتی 
حاضر به اعلام قیمت نبــود.وی تاکیدکرد: 

 در چنین فضایی، بــه خریداران هم توصیه 
می شــود خرید خود را به تعویق بیاندازند، 
هرچند حدود ســه ماه اســت که در عمل 

بــازار قفل بوده و در رکود کامل اســت.این 
مقام صنفی پیش بینی کرد: با کاهش بیشتر 
نرخ ارز که کارشناسان اقتصادی معتقدند تا 

حدود ۱۸ تا ۲۰ هزار تومان اتفاق خواهد افتاد، 
شاهد تخلیه حباب قیمت ها در بازار خودرو 
خواهیم بود.نایب رییس اتحادیه نمایشگاه داران 

خودرو پایتخت گفــت: مادامی که نرخ دلار 
روند کاهشی داشــته باشد، قیمت اتومبیل 
نیز کاهش خواهد یافت.وی افزود: بازار فعلی 
برای افرادی که به قصد کسب سود به خرید 
خودرو دست زده بودند، به هیچ عنوان جالب 
نیست و باید منتظر ضرر باشند.در هفته های 
گذشته برخی کارشناسان خودرو با بیان اینکه 
بازار شرایط طبیعی ندارد، پیش بینی کردند 
که در هفته های آینده با ریزش شدید قیمت 
خودروها مواجه خواهیم شد.پیشتر »علیرضا 
رزم حسینی«   وزیر صنعت، معدن و تجارت 
گفت: کارگروه مشترکی بین وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و کمیسیون صنایع و معادن 
مجلس شورای اسلامی برای بررسی موضوعات 
مهمی همچون خودرو تشــکیل شــده و به 
زودی طرح مشــترکی برای ساماندهی بازار 
خودرو ارائه خواهد شد.وی افزود:  با توجه به 
اهداف تعیین شده در طرح مشترک دولت و 
مجلس برای ساماندهی تولید و بازار خودرو، 
جای امیدواری است که وضعیت بازار خودرو 
بهبود یابد و از این وضعیت نابسامان موجود 

عبور کنیم.

پیش بینی ریزش ۴۰ درصدی قیمت خودروهای خارجی

تحریم های ظالمانه اقتصادی علیه کشــور و شــیوع 
کرونا، وضعیت اقتصادی کشور را تحت تاثیر قرار داده اما 
با وجود این مشکلات تولید و صادرات استان یزد متوقف 
نشــد و چرخه تولید در این دیــار با همت صنعتگران، 

تولیدکنندگان و کشاورزان فعال نگه داشته شد.
هرچند تحریم ها و شــیوع ویروس کرونا برای کشور 
مشــکلاتی را ایجاد کرده اما ایــران دارای مزیت هایی 
اســت که با بهره گیری از این موارد می توان قیمت تمام  
شــده محصول را پایین آورد و در رقابت جهانی موفق 
بود،فعالان عرصه تولید و  صادرات در اســتان یزد نشان 
داده انــد کــه می توانند با وجود تحریم ها مســیرهای 
جایگزین یافته و مشــکلات را رفع کنند.شیوع ویروس 
کرونا باعث شده تا بسیاری از کشورها مرزهای مشترک 
خود را ببندند و پروازهای خارجی را متوقف کنند، تردد 
تجار به کشورهای مختلف متوقف یا بسیار محدود شده 
و نمایشگاه های اقتصادی لغو شده اند، در کنار تمامی این 
عوامل که همه کشــورها را با چالش مواجه کرده، ایران 
با تحریم های ظالمانه نیز مواجه است، اما  هم اکنون با 
رعایت پروتکل های بهداشتی، صادرات از طریق مرزهای 
کشور انجام و پیش بینی می شود در ماه های باقی مانده 
از ســال ۹۹، میزان صادرات بار دیگر افزایش پیدا کند.   
صادرات به عنوان موتور محرک اقتصاد کشور نقش بی 
بدیلی در تولید و اشــتغال دارد و یکی از سیاســت های 
دولت در چنین شــرایطی افزایش صــادرات کالاهای 
تولید داخل به کشورهای همسایه است که در بین ۱۵ 
کشــور همسایه، عراق و در میان دیگر کشورها چین از 
مهمترین مقاصد کالاهای صادراتی ایران هستند.استان 
یزد پس از تهران، اصفهان و آذربایجان شرقی چهارمین 
اســتان صنعتی و دومین اســتان معدنی کشور بعد از 
کرمان اســت که هر ماه انواع کاشی و سرامیک، نایلون، 
میلگرد، ظروف شیشه ای، اکسید مولیبدن و هیدروکربن 
به عراق، پاکستان، افغانستان، ترکیه، هلند، گرجستان، 
کره جنوبی و دیگر کشورها صادر می کند.این استان از 
ظرفیت های خوبی در زمینه صادرات برخوردار است و  
هم اکنون بیش از ۸۰۰ نوع کالا در افزون بر ســه هزار 
واحد تولیدی در یزد تولید می شود که از این تعداد ۴۲۰ 
قلم کالا به کشورهای مختلف صادر می شود که برخی 
از این تولیدات از طریق گمرک یزد و بخشی نیز از سایر 

گمرکات کشور صادر می شود.

 حمایت همه جانبه از صادرکنندگان استان
اســتاندار یزد چندی قبل در نشستی با فعالان بخش 
خصوصی حمایت همه جانبه از صادرکنندگان در شرایط 
کنونی را رویکرد دولت بــا همراهی بخش های مختلف 
دانســت و گفت: در این زمینه بازاریابــی خارجی برای 
تولیدات استان اهمیت بســیاری دارد و تداوم توسعه را 

تضمین می کند.

محمدعلی طالبی افزود: حمایت  از صادارات در ۲ حوزه 
سخت افزاری و نرم افزاری در استان پیگیری می شود و به 
دنبال رفع کاستی های این حوزه هستیم.وی با بیان اینکه 
برنامه ریزی و ایجاد زمینه مناســب برای صادرات محور 
اقدام دولت است، ادامه داد: ایجاد شرکت های حمل و نقل 
ریلی بومی و بین المللی جاده ای برای حمل محصولات 
خاص در استان نیازمند اقدامات ویژه است .استاندار یزد 
با تبیین ظرفیت های استان در عرصه صادرات یادآور شد: 
گمرک، بندر خشک و پایانه صادراتی کاشی و سرامیک از 
زیرساخت های خوب استان در حوزه سخت افزاری است 
و برای تقویت و گسترش آن  اقدام می شود.طالبی خاطر 
نشان کرد: در حوزه مشکلات نرم افزاری نیز  ایجاد شرکت یا 
ساختاری حقوقی برای بازاریابی مشترک محصولات استان 
در خارج از کشور دنبال می شود که تحقق ان نقش مهمی 
در دســتیابی به اهداف دولت در حوزه صادرات و توسعه 

استان و کمک به فعالان این بخش دارد.

 ۱۰ کشور، مقصد کالاهای صادراتی یزد 
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان یزد هم در 
گفت و گو با گزارشگر ایرنا با بیان اینکه ۱۰ کشور، مقصد 
کالاهای صادراتی اســتان هستند، گفت: این کشورها به 
ترتیب عراق، افغانستان، سوریه، پاکستان،امارات متحده 
عربی، آذربایجان، عمان، ارمنستان، ترکیه و بلژیک است.

محمدرضا علمدار یزدی بیشترین کالای صادراتی استان 
را انواع کاشی و سرامیک، محصولات فولادی، هیدرو کربن، 
انواع سیم و کابل، انواع لوله و پروفیل، انواع نایلون و کیسه 
فریزر، پسته و مغز پسته، ظروف شیشه ای، اکسید مولیبدن 

و فرومولیبدن، شیشه ساختمانی و روفرشی بیان کرد.

 محدود بــودن بازارهــای صادراتی موانع 
صادرکنندگان

وی محدودیــت عمــده بازارهای صادراتــی ایران به 

کشورهای همسایه از جمله عراق،افغانستان و پاکستان و 
دریافت ارز به صورت ریالی را از موانع صادرات استان نام 
برد و گفت: با توجه به تناژ بالای کالاهای صادراتی استان به 
ویژه در بخش کاشی و سرامیک و فولاد نیاز به توسعه حمل 
و نقل جاده ای و ریلی است.علمدار یزدی توسعه ناوگان 
حمل نقل ریلی و جاده ای استان در جهت تقویت بازارهای 
هدف صادراتی اســتان ضروری دانست و اظهار داشت: با 
توجه به اینکه اســتان یزد یکی از معدود صادرکنندگان 
طلای کشور است، در این زمینه باید اقدامات و تمهیدات 
ویژه برای توســعه صادرات نظیر پروازهای بین المللی ، 
تخصصی شــدن گمرک در این بخش  و ارائه تسهیلات 
لازم انجام شود که البته اقداماتی  در این حوزه در دست 
انجام است.وی با اشاره به نامگذاری سالجاری از سوی مقام 
معظم رهبری به عنوان سال جهش تولید افزود: مسوولان 
استان و بخش خصوصی تمهیدات لازم برای رسیدن به 
چشم انداز توسعه صادرات استان را در اولویت قرار دادند و 
این اطمینان را داریم در نیمه دوم سال شاهد رشد صادرات 

بیشتر از نیمه نخست امسال خواهیم بود.

 صادارت مسیری موفق برای توسعه اقتصادی 
رییس صمت اســتان یزد در بخشی دیگر از سخنان 
خود گفت:صادرات، مسیری موفق برای توسعه اقتصادی 
و حضــور در بازارهای جهانی برای نمایش توان تولیدی 
کشور در ســطوح بین المللی اســت بر همین اساس، 
سازمان صنعت،معدن و تجارت استان یزد برخود تکلیف 
می داند تا در ســالی که مزین به نام جهش تولید است 
در همراهی با تجار و صادرکنندگان افتخارآفرین استان 
همه ظرفیت های خود را برای توســعه صادرات استان 

به کار بندد.

 رشد هشت درصدی صادارت استان یزد
مدیرکل گمرک استان یزد هم در گفت و گو با گفت: 

به دلیل شــیوع کرونا، بسته شدن مرزها و تغییراتی در 
سیاست های  برگشت ارز صادرات، شاهد کاهش صادرات 
از اسفندماه سال گذشته تا اردیبهشت ماه امسال و افت 
و خیزهای بودیم اما با تلاش مضاعف صادرات استان به 

شرایط قبل کرونا بازگشت.
محمد حسین سلمانی افزود: در سالجاری یک میلیون 
و ۳۴۵ هزار و ۵۸۲ تن کالا به ارزش ۱۵۸ میلیون و ۵۵۱ 
هزار دلار از استان صادر شد که به لحاظ ارزشی نسبت 
به مدت مشابه سال قبل هشت درصد رشد داشته است.

وی کشــورهای عراق، سوریه ، افغانستان ، پاکستان 
و امــارت متحــده عربــی را مقصــد عمــده کالاهای 
 صادراتــی یزد در نیمه نخســت امســال عنــوان کرد 
و ادامــه داد: بــا وجــود اینکه گمرک به علت شــیوع 
 کرونا در ســه مــاه اول ســال تعطیل بــود؛ از لحاظ

 وزنی صادرات اســتان نسبت به دوره مشابه سال قبل 
تغییری نداشته است.

 افزون بر 22 هزار تن واردات کالا به استان
مدیر کل گمرک اســتان یزد همچنیــن گفت: در 
ســالجاری ۲۲ هزار و ۵۳۲ تن کالا به ارزش ۶۷ هزار و 

۲۰۱ دلار وارد استان شده است.
وی عمده واردات را مواد اولیه کارخانجات و قطعات 
یدکی بیان کرد و افزود: بخش عمده واردات اســتان از 
کشــورهای ترکیه، چین، ایتالیا، امارات متحده عربی، 
اسپانیا و هلند انجام شده است.سلمانی با مقایسه ارزش 
ریالی کالاهای وارداتی و صادراتی استان ادامه داد: ارزش 
۲۷ هزار میلیارد ریالی صادرات اســتان در ســالجاری، 
نشان دهنده مثبت بودن تراز صادرات استان به نسبت 
واردات اســت.مدیر کل گمرک استان با بیان اینکه یزد 
 جزو ۱۱ گمرک برتر کشور بوده و صادرات محور است، 
درآمد این اداره کل در ســالجاری را  ۳۳۷ میلیارد ریال 

بیان کرد.

 صادارت محصولات کشاورزی به کشورهای 
همسایه

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان یزد هم با بیان 
اینکه بســیاری از محصولات کشاورزی استان علاوه بر 
مصرف داخلی به کشورهای مختلف صادر می شود گفت: 
۷۰ درصد تولید روناس، ۶۵ درصد پسته، ۳۰ درصد انار، 
۲۵ درصد زعفران، ۶۰ درصد محصولات سبزی و صیفی 
گلخانه ای و ۷۰ درصد انواع گلهای تولیدی در استان یزد 

به خارج از کشور صادر می شود.
سیدجمال سجادی پور افزود: سالانه از استان حدود 
۴۰۰ هزار تن محصول گلخانه ای به بازارهای روســیه، 
عراق و  کشورهای حوزه خلیج  فارس صادر می شود.هم 
اکنــون ۱۰۰ هزار نفر در ۲ هزار و ۹۷ واحد تولیدی در 

استان یزد مشغول به کار هستند.

یک تحلیلگر اقتصادی با بیان اینکه بانک مرکزی باید ثبات در بازار ارز را 
در اولویت قرار دهد، گفت: اکنون بانک مرکزی می تواند با عرضه بیشتر شرایط 
کاهش قیمت ارز را فراهم کند اما این امر به نتیجه انتخابات آمریکا بستگی دارد.

کامــران ندری اظهار کرد: اقدامات بانک مرکزی برای کنترل بازار را نمی 
توان بی تاثیر دانست اما عامل اصلی در کاهش های اخیر قیمت در بازار ارز که 
تنها در این بازار اتفاق نیفتاده است بلکه بازار سهام، خودرو، طلا و.. نیز تحت 
تاثیرنتایج انتخابات آمریکا روند کاهشی پیدا کرده اند. از طرفی دیگر، ریسک 
سرمایه گذاری در بازارهای دارایی های سرمایه ای بسیار بالا رفته است، زیرا اگر 

ترامپ رای بیاورد، یک اتفاقی می افتد و اگر بایدن انتخاب شود اتفاق مخالف آن 
رخ می دهد؛ بنابراین افرادی که منابع ریالی دارند فعلا تصمیم دارند تا دارایی 

خریداری نکنند تا نتیجه انتخابات آمریکا مشخص شود.
وی افزود: دلیل سرمایه گذاری نکردن این افراد، پرریسک بودن خرید دارایی 
در شرایط فعلی است و از آنجا که بسته به نتایج انتخابات آمریکا، این افراد یا 
خیلی سود می برند یا به شدت متضرر می شوند، فعلا اقدامی انجام نمی دهند.

این کارشناس اقتصادی ادامه داد: تا یکی دو هفته آینده در بازار دارایی های 
سرمایه ای افزایش قیمت نخواهیم داشت. همچنین، در این مدت در این بازارها 

تقاضایی نیز وجود نخواهد داشت. در این شرایطی که تقاضا در بازار ارز وجود 
ندارد بانک مرکزی می تواند تاثیر بیشتری بر کاهش قیمت ارز بگذارد اما این 
ریسک هم وجود دارد که یکباره پس از مشخص شدن نتیجه انتخابات آمریکا 

وضعیت معکوس شود.
در ادامــه ندری با تاکید براینکه بانک مرکزی باید ثبات در بازار ارز را در 
اولویت قرار دهد، گفت: همه چیز به نتیجه انتخابات آمریکا بستگی دارد زیرا 
اگر بایدن انتخاب شود، کاهش قیمت ارز می تواند تداوم پیدا کرد اما در صورت 
انتخاب شدن مجدد ترامپ بازار ارز مجدد به روند افزایشی خود باز می گردد.

رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق گفت: ســوداگران با گره زدن بازار ارز به 
انتخابات آمریکا تلاش داشــتند انتظارات منفی را تشدید کنند؛ حال آن که 
اتفاق مخربی پیش روی بازار ارز نیســت.یحیی آل اسحاق درباره آینده بازار 
ارز گفت: با بررسی روند چند سال اخیر، می توان دریافت تقاضای واقعی ارز 
در کشــور برای تجارت بین ۵۰ تا ۶۰ میلیارد دلار است. بنابراین اگر ملاک 
بررسی تقاضای واقعی باشد، عرضه با ۶۰ میلیارد دلار تقاضای ارزی متناسب 
باشد.رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق با اشاره به سایر تقاضاها در بازار ارز که 
نقش بسیار مهمی در تحولات بازار ارز ایفا می کند، اظهار داشت: قاچاق یکی 
از مصادیق تقاضاهای مؤثر در افزایش نرخ ارز اســت که فشــار زیادی به این 
بازار وارد می کند. کالای قاچاق با دلار به کشور وارد می شود و بر اساس آمار 

سالیانه، ارزش کالای قاچاق ورودی به ۱۰ تا ۱۵ میلیارد دلار نیز می رسد.
وی با اشــاره به دیگر تقاضاهای مؤثر در افزایش نرخ ارز افزود: برخی به 
جهت آنکه تصور می کنند ارزش پول ملی در حال ســقوط است، برای حفظ 
دارایی هــای خرد یا کلان خــود ملک، طلا و ارز نگه داری و احتکار می کنند. 

به دلیل ســهل المعامله و سهل الوصول بودن ارز، گرایش مردم به خرید ارز 
بیشتر از سایر بازارهاست. جدا از این تقاضا عده ای نیز کسب وکار دلالی ارز و 
سوداگری به راه انداخته و با ایجاد تقاضا برای جابه جایی ارز، موجب افزایش 

فشار به بازار ارز می شوند.

 ۸۰ میلیارد دلار ارز بلوکه شده در سایر کشورها داریم!
وزیر سابق بازرگانی درباره محدودیت های عرضه ارز در بازار گفت: به دلیل 
محدودیت های ایجاد شــده در حوزه صــادرات نفتی و غیرنفتی و همچنین 
محدودیت های ناشی از ویروس کرونا، در حال تجربه شرایط سختی در حوزه 
اقتصادی هستیم. اگر تنها بخشی از ۸۰ میلیارد دلاری ارز بلوکه شده کشورمان 
آزاد شــود، نگرانی ها از بین می رود و با همین ذخایر، بخش قابل توجهی از 
مشکلات ارزی کشور حل خواهد شد.آل اسحاق با اشاره به سفرهای اخیر برخی 
مســئولین و تلاش آنان برای بازگردانی اموال مسدود شده در سایر کشورها 
افزود: با توجه به رایزنی های اخیر، احتمال بازگردانی ۵ میلیارد ارز مسدود شده 

در عراق بســیار بالاست. الکاظمی نخست وزیر جدید عراق کمیته ای در این 
خصوص تشکیل داده تا این موضوع پیگیری و به سرانجام برسد. در خصوص 
چین نیز این موضوع به جد توسط آقای ظریف و لاریجانی در حال پیگیری 

است و روند مثبتی دارد.

 نرخ ارز کاهش پیدا خواهد کرد
وی با اشاره به ضرورت تغییر رویه کنونی عرضه و تقاضای ارزی در کشور 
گفت: ۸۰ درصد تقاضاهای امروز بازار ارز، برای واردات کالاهای اساسی و مواد 
اولیه واحدهای تولیدی است. اگر سیستم تهاتر جایگزین تقاضاهای معمولی 
شــود، مقدار زیادی از نیازها در سایه تهاتر بر طرف می شود که از پیامدهای 
این موضوع توسعه صادرات، مدیریت بهینه منابع ارزی و حل مشکلات وارداتی 
خواهد بود.رئیس اتاق بازرگانی ایران و عراق با بیان اینکه تقاضاهای غیر اساسی 
عامل افزایش نرخ ارز است، افزود: این تقاضاها از برداشت و انتظاراتی که در 

جامعه نسبت به مقوله ارز وجود دارد، ناشی می شود.

تحریم و کرونا مانع رشد ارزش صادرات استان یزد نشد

تداوم کاهش قیمت ارز تحت تاثیر انتخابات آمریکا 

احتمال آزادسازی منابع ارزی کشورمان در عراق بالاست

ریحانه لامعی مقدم

 عرضه روزانه بیش از ٣۰ تن سبزیجات از مزارع کشاورزی خاش 
به بازار

مدیر جهاد کشاورزی شهرســتان خاش سیستان وبلو چستان گفت: تقریبا 
روزانه بیش از ۳۰تن سبزیجات برگی خوش بو از خاش برای مصرف تازه خوری 

به بازار زاهدان وشهرستان های همجوار حمل می شود.
شیرزاد کمالی افزود: شرایط مطلوب اقلیمی شهرستان خاش سبب شده تااین 
شهرستان بعنوان کانون تولید سبزیجات برگی در استان سیستان وبلوچستان باشد.

وی عمده سبزیجات برگی تولیدی شهرستان را تره، جعفری، گشنیز، اسفناج، 
ریحان، شــاهی، شنبلیله و نعناع عنوان کرد وافزود: بیشترین این سبزیجات در 

دهستان اسماعیل آباد و پشتکوه خاش بصورت ارگانیک کشت می گردد.
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان خاش گفت: حدود ۱۳۰۰ نفر در امر کاشت، 

داشت و برداشت سبزیجات برگی در این منطقه مشغول فعالیت می باشند.
وی بیان کرد: امسال کشــاورزان خاشی ۸۰۰هکتار از زمین های کشاورزی 

خودرا به کشت سبزیجات برگی اختصاص داده اند.

 دلیل افزایش قیمت گوشت، عدم تعیین نرخ دام زنده است
مدیرعامل کشتارگاه صنعتی شهرداری تبریز گفت: دلیل افزایش قیمت گوشت 
قرمز در این کلانشــهر مربوط به عدم تعیین قیمت دام زنده از ســوی نهادهای 

مرجع و کاهش توزیع نهاده های دامی است.
کریم قدرتی اظهار کرد: متاسفانه طی روزهای اخیر و به دنبال افزایش قیمت 
سایر اقلام مصرفی و مورد نیاز مردم، قیمت گوشت قرمز نیز در آذربایجان شرقی 
و به خصوص تبریز افزایش یافت که در تلاش هستیم با رایزنی و تشکیل جلسات 

فوری با ستاد تنظیم بازار و نیز صنوف مربوطه مانع از افزایش قیمت ها شویم.
وی اظهار کرد: به دلیل حساسیت موضوع گوشت و جلوگیری از تضییع حق 
شهروندان و مصرف کنندگان ســازمان دولتی کشتارگاه تبریز توانسته است با  
مدیریت شــرایط موجود  چرخه کشــتار را کماکان حفظ کرده و تولید گوشت 

ادامه دهد.
وی، علت اصلی دیگر کمبود گوشــت را افزایش سرسام آور نهاده های دامی 
دانست و افزود: کاهش توزیع نهاده های دامی از طرف سازمان جهاد کشاورزی و 
همچنین سودجویی برخی دلالان موجب بی سرو سامانی در بازار شده است، به 
همین دلیل قیمت نهاده های دامی افزایش قابل توجهی کرده و موجب افزایش 
قیمت دام شده است. مدیرعامل کشتارگاه تبریز اضافه کرد: به همین جهت نیز  
در برخی کشــتارگاه های خصوصی تعداد کشتار به مقدار قابل توجهی کاهش 

یافته است.
وی اضافه کرد: انتظاری که از جهاد کشــاورزی داریم این اســت که توزیع 
نهاده های دامی را افزایش داده و همچنین به موقع قیمت کارشناسی دام زنده را 
برآورد کرده و اعلام کند تا مسئولان ذیربط بر اساس قیمت دام تسبت به قیمت 

گذاری گوشت اقدام کنند.
وی خاطرنشــان کرد: طی هفته های اخیر کشتارگاه صنعتی شهرداری تبریز 
به عنوان بزرگترین و مجهزترین کشتارگاه آذربایجان شرقی و شمال غرب کشور 
بارها خواســتار تعیین نرخ دام زنده سبک و سنگین از سوی مراجع ذی صلاح 

شده که متاسفانه تاکنون در این خصوص اقدامی انجام نشده است. 
قدرتی با بیان این که توزیع گوشــت قرمز در تبریز و کشتار روزانه دام سبک 
و ســنگین در این مجموعه طبق روال روزها و ماه های قبل همچنان ادامه دارد، 
یادآور شــد: در این زمینه علاوه بر نهادهای نظارتی، نیروهای بازرسی کشتارگاه 

صنعتی تبریز بر نحوه توزیع گوشت قرمز در سطح شهر نظارت کامل دارند.
وی با تاکید بر این که گران فروشی گوشت قرمز باید توسط نهادهای مسئول 
پیگیری و با آن برخورد شود، از برگزاری نشست مشترک بین کشتارگاه صنعتی، 
سازمان صمت و اتحادیه قصابان تبریز جهت بررسی ابعاد مختلف گران تر شدن 

قیمت گوشت قرمز خبر داد.
وی، از مراجع قضایی درخواســت کرد که اجازه سودجویی به برخی افراد در 
بازار نهاده های دامی ندهند تا فرصت طلبان نتوانند در بیشتر از این اوضاع بازار 
را آشــفته سازند.قدرتی بیان کرد: بعد از قمیت گذاری دام زنده از طریق جهاد 
کشاورزی، قیمت مصوب گوشت از طریق اتحادیه قصابان به کمیته فنی تنظیم 
بازار پیشــنهاد می شــود و پس از بررسی در کمیته تنظیم بازار قیمت نهایی به 
تصویب رســیده و به تمامی قصابان و فروشندگان گوشت اعلام می شود.به نقل 
از روابط عمومی شــهرداری تبریز، روزانه افزون بر ۶۰۰ راس گوسفند و گاو در 

کشتارگاه صنعتی شهرداری تبریز ذبح شرعی می شود.
این کشتارگاه با برخورداری از ۱۱ اسطبل مجزا برای نگهداری گاو و گوسفند، 
میدان دام روباز با ظرفیت دو هزار و ۵۰۰ راس دام و انبار علوفه از نظر حجم کشتار 

و ظرفیت و سیستم صنعتی سومین کشتارگاه بزرگ کشور است.

 دلگان الگوی موفق اجرای سامانه های نوین آبیاری در سیستان 
و بلوچستان است

فرماندار دلگان سیســتان و بلوچستان گفت: سرمایه گذاری بیش از ۱۳۰۰ 
میلیارد ریالی دولت از طریق اجرای ۱۳ هزار هکتار آبیاری نوین در این شهرستان 
طی ســالهای اخیر، منجر به افزایش حداقل ۳۰ درصدی محصول، کاهش ۳۰ 
درصدی مصرف کود و سم و کاهش حداقل ۲۵ درصدی انرژی و برگشت سریعتر 
سرمایه در بخش کشاورزی شده است که از این منظر دلگان الگوی موفق اجرای 

سامانه های نوین آبیاری در سیستان و بلوچستان است.
مجتبی شجاعی در گفت و گو با ایسنا افزود: در سالیکه به فرموده مقام معظم 
رهبری سال جهش تولید نامگذاری شده است، اجرای این طرح ها باعث افزایش 
تولید به میزان حداقل ۴۰ درصد خواهد شد و نیز سبب افزایش راندمان آبیاری 

به بیش از ۹۰ درصد را به دنبال دارد.
وی بیان کرد: تحقق این  مهم مســتلزم همراهــی وزارت نیرو، تداوم همت 
کشــاورزان و تخصیص به موقع اعتبارات اســت که در حال حاضر طبق دستور 
العمل و بخش نامه با توجه به نوع و شــیوه سیســتم آبیاری و نوع اراضی بین ۸ 
تا ۱۳ میلیون تومان کمک بلاعوض از ســوی دولت به ازای هر هکتار پرداخت 
شده است.شجاعی ادامه داد: خشکسالی های چند سال گذشته و کاهش سطح 
آبهای زیرزمینی و به دنبال آن کاهش منابع آبی اســتان بالاخص در حاشــیه 
تالاب جازموریان، باعث شده تا کشاورزان و مسئولان این بخش توجه به تغییر 
الگوهای کشت از پر آب به کم آب و همچنین تغییر روش های آبیاری از روش 
های سنتی چون غرق آبی به روش های آبیاری تحت فشار را در دستور کار خود 
قرار دهند که شهرســتان دلگان با اینکه ۶ درصد مساحت کل استان را به خود 
اختصاص داده اما حدود ۳۵درصد مســاحت اراضی دارای سیستم آبیاری نوین 
کل استان را دارا می باشد که با اجرای حدود ۱۳ هزارهکتار آبیاری نوین از سطح 
۲۸ هزارهکتار کل اراضی شهرستان، ضمن اجرای آبیاری نوین در ۴۰ درصد کل 
اراضی شهرســتان، به عنوان پیشتاز در آبیاری های نوین مطرح هست. فرماندار 
دلگان اظهارکرد: با اجرای برنامه های مدیریت منابع آبی در دلگان، سال زراعی 
گذشته ۲۴۰ هزار تن صیفی جات، ۳۵ هزار تن خرما، ۱۸ هزارتن گندم، ۱۳هزار 
تن گیاهان دارویی اعم از چای ترش و حنا و غیره تولید گردیده است. وی بیان 
کرد: برای جبران کم  آبی و کاهش اتلاف آب در بخش کشــاورزی که بزرگترین 
و مهم ترین مصرف  کننده آب است، تغییر الگوی کشت، بهبود راندمان آبیاری و 
فزایش بهره وری امری ضروری است.شجاعی افزود: اجرای طرح های انتقال آب 
با لوله در اراضی، ایجاد کانال های آبیاری عمومی، پوشش انهار سنتی، طرحهای 
آبخیزداری و آبخوان داری، طرحهلی هلالی آبگیر، از دیگر طرح های اجرا شده 
برای کاهش مصرف آب در بخش کشاورزی و اصلاح اراضی در کنار سامانه های 

تحت فشار دلگان بوده است .



٣

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
شنبه  1399/08/03

شماره : 934 دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگران با تشکر از کارفرمایانی که علیرغم 
مشکلات بسیار و کسادی بازار در ایام کرونا 
کارگران را حفظ کرده اند، گفت: انتظار داریم 
اگر کارگری دچار کرونا شد عذر او را نخواهند 
که معیشت او به خطر بیفتد بلکه کمک کنند 
پس از درمان به سر کار برگردد و کارگرانشان 
را برای چنین روزهایی بیمه کنند تا علاوه 
بر کاهش هزینه ها از حمایتهای اجتماعی 

برخوردار شوند.
هادی ابوی درباره لزوم حفظ اشــتغال 
کارگران در دوران کرونا اظهار کرد: در قانون 
کار بر صیانت از نیروهای کار و حفظ امنیت 
شغلی کارگران تاکید بسیاری شده است بنابر 
این با توجه به شرایط ویژه ای که در بحث 
کرونا داریم لازم اســت حمایت از اشتغال 
کارگران و مراقبت از آنها در صورت ابتلا به 

کرونا در دستور کار قرار گیرد.

 در شــرایط ویژه باید تصمیمات 
ویژه بگیریم

وی ادامه داد: اگر اعلام می شود امروز در 
شرایط جنگی و ویژه ای هستیم یعنی باید 
تصمیمات ویژه ای هم بگیریم. مگر غیر از این 
است که صندوق ذخیره ارزی برای زمانهای 
خاص و بحرانی پیش بینی شــده است؟ در 
شــرایطی که دولت با کسری مواجه است و 
وزارت بهداشــت فشار زیادی را برای مقابله 
بــا کرونا تحمل می کند بایــد منابع مورد 

نیــاز را از این محل اختصاص بدهیم تا هم 
دست دولت باز شود و هم با تزریق منابع به 
افراد نیازمند و آسیب دیده از کرونا به ویژه 

کارگران حمایتشان کنیم.
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگــران افــزود:در حال حاضــر در حوزه 
ســلامت، افراد و صنوف مختلفی از صنف 
داروخانه ها تا نانوایان مشغول کارند که در 
این شــرایط نمی توانند تعطیل کنند و در 
خانه بنشینند چون هم بحث خدمت رسانی 
مطرح است هم بحث معیشت آنها پس در 
این شــرایط باید نگاه حمایتی ویژه ای به 

صنوف و نیروهای کار داشته باشیم.

 کارگران توان خرید روزانه ماسک 
و دستکش را ندارند

ابــوی با بیان اینکه برای رعایت پروتکل 
های بهداشــتی در محیط کار باید امکانات 
و لوازم بهداشتی در اختیار کارگران گذاشته 
شود، خاطرنشان کرد:کارگران چقدر درآمد 
دارنــد که روزی یک ماســک بخرند و پول 
دســتکش و محلــول ضدعفونــی بدهند؟ 
کارفرمایان تــا آنجا که در توانشــان بوده 
تلاش کردند پروتکل های بهداشتی به شکل 

مطلوب رعایت شود ولی یک کارگاه کوچک 
که نقدینگی ندارند نمی تواند هر ماه هزینه 
کند.این مقام مسئول کارگری از کارفرمایانی 
که با وجود مشــکلات بسیار و کسادی بازار 
کارگــران را حفظ کرده انــد، تقدیر کرد و 
گفت: کارگر و کارفرما از گذشــته مثل دو 
بال در کنار هم بوده اند و دســت همدیگر 
را گرفته اند. امروز مســئولیت سنگینی به 
دوش کارگران و کارفرمایان اســت، همین 
که کارفرما به کارگر رحم می کند و با وجود 
رکود کســب و کار، نیروی کارش را سر کار 
نگه می دارد قابل احترام اســت لذا انتظار 

داریم اگر کارگری دچار کرونا شد عذر او را 
نخواهند که معیشت او به خطر بیفتد بلکه 
کمک کنند تا دوران بســتری و قرنطینه را 

طی کند و به سرکار برگردد.

 به جای برخورد قهری اجازه مدوا 
به کارگران بدهیم

وی هرگونه برخــورد قهری با مبتلایان 
بــه کرونا را مردود دانســت و گفت: باید به 
کارگرانی که کرونا گرفتــه اند اجازه مداوا 
بدهیــم و آنها را با برخوردهای قهری بیکار 
نکنیم. کارگری کــه کرونا گرفته خانه صد 
متری ندارد که خود را در گوشه ای حبس 
و قرنطینه کند و ممکن اســت همه اعضای 
خانواده مبتلا شوند،  اینجا است که سازمان 
تامین اجتماعی و کارفرمایان باید نقش خود 
را ایفا کنند.ابوی تصریح کرد: تامین اجتماعی 
باید مبتلایــان به کرونا را تحت پوشــش 
بیشتری قرار بدهد. این بیماری حداقل دوره 
درمان ۴۵ روزه دارد و کارگر باید بستری شود 
ولی بعضا می بینیم که کارگر مرخص شده و 
به خانه فرستاده شده است از طرفی کارگران 
بسیاری در حوزه حمل و نقل و گردشگری 
کار می کنند که بیمه نیستند و نمی توانند 
طول درمان و مرخصی استعلاجی بگیرند، 
بنابر این بحث حمایت های اجتماعی در این 
شرایط اهمیت زیادی دارد لذا انتظار داریم 
کارفرمایان با بیمه نیروهای خود آنها را در 
روزهای بحرانی مثل امروز که کرونا یکه تازی 
مــی کند، محافظت کنند تا از مزایای بیمه 

اجتماعی بهره مند شوند.

کارگر پول خرید روزانه ماسک را ندارد!

به اعتقاد یک کارشــناس ارزهای دیجیتال،  تبادلات 
مالی و انجام تراکنش های مختلف با رمزارزهای دیجیتال 
بسیار کم هزینه تر از استفاده از روش های سنتی گذشته 
اســت، با وجود این،  همچنان درباره جانشینی انواع ارز 
دیجیتال با ارزهای حقیقی حدس و گمان مطرح است.

ارز دیجیتال پدیده ای نوظهور در ایران است و قدمت 
آن به چهار تا پنج ســال پیــش برمی گردد و همچنین 
بینش و آگاهی عمومی جامعه در سطح مبتدی است و 
تمامی زوایای این تجارت برای عموم شناخته شده نیست. 
مهم تر از آن مبحث اعتمادسازی این تجارت است که در 
میان سطوح مختلف جامعه دیده نمی شود. در چند سال 
گذشــته، قدم های موثری در راستای شناخت و معرفی 
و همینطــور ورود این نوع ارز بــه بازار و همچنین ارائه 
خدمات برداشــته شده اما کافی نیست.در این باره رهام 
پناهی - کارشــناس - خاطرنشــان کرد: به دلیل اینکه 
قانون و مقررات این نوع ارزها به صورت کامل و شــفاف 
وضع نشده، خرید و فروش ارز خارج از مجاری رسمی و 
قانونی صورت می گیرد و امیدواریم در آینده نه چندان دور 
شاهد گستردگی و جلب رضایت عموم باشیم. مهم ترین 
ویژگی ارز دیجیتال در غیرمتمرکز بودن آن است. یعنی 
هیچ نهاد، ســازمان یا دولت خاصی، آن را تحت نظارت 

و کنترل خود ندارد.

 فرایند استخراج ارز دیجیتال دشوار است
این کارشــناس ارزهای دیجیتال عنــوان کرد: روش 
انجام معاملات ارز دیجیتالی ســاده و در عین حال بسیار 
ایمن است. در این روش خریدار و فروشنده ارز دیجیتالی 
اطلاعات خود را ارائه می دهند، اطلاعات ارائه شده توسط 
ماینرها بررســی و تایید می شــود و پس از تایید صحت 
اطلاعات شــروع به فرایند استخراج ارز دیجیتال مربوط 
به آن معامله با استفاده از دستگاه ماینر می کنند. فرایند 
اســتخراج ارز دیجیتال بسیار سخت بوده و با روش های 

پیچیده، توسط افرادی که این وظیفه را بر عهده گرفته اند 
با استفاده از دستگاه ماینر صورت می گیرد.پناهی افزود: به 
دلیل معامله شدن این ارزها به صورت غیرمتمرکز و استفاده 
نکردن از هیچ واســطه ای در این نوع معاملات انجام آنها 
بسیار راحت تر و با پیچیدگی کمتر صورت می گیرد؛ در این 
معاملات از رمزهای بسیار پیچیده و غیر قابل تغییر استفاده 
می شود که در نتیجه از ایمنی به شدت بالایی برخوردار 
بوده و امکان تقلب در آن وجود ندارد.این کارشناس ارزهای 
دیجیتال بیان کرد: به دلیل طولانی بودن اطلاعات موجود 
در این رمزها در صورتی که شخصی قصد کپی کردن آنها 
را داشــته باشد ، حتی اگر یک حرف یا علامت را اشتباه 
وارد کند کل ساختار رمز یادشده تغییر می کند، در نتیجه 

امکان انجام معاملات تکراری وجود ندارد. 

 انجام معاملات ارز دیجیتال مشمول مالیات 
نمی شود

پناهی گفت: انجام معاملات ارز دیجیتال مشــمول 

مالیات نمی شود، به همین دلیل به ویژه برای معاملات 
با حجم بالا بســیار به صرفه اســت و به دلیل استفاده از 
رمزگذاری های بسیار پیچیده و پیشرفته این نوع معاملات 
از امنیت بسیار بالایی برخوردار هستند و امکان تقلب و 
تکراری بودن آنها بســیار پایین است.وی یادآور شد: به 
این دلیل که در انجام معاملات هویت شــخص خریدار 
و فروشــنده نامشخص اســت در نتیجه امکان پیگیری 
تراکنش هــای این نوع معاملات در هیچ نقطه ای از دنیا 

وجود ندارد.
این کارشناس ارزهای دیجیتال با بیان اینکه استفاده 
از انــواع ارز دیجیتال برای تراکنش های مالی مختلف از 
نقاط گوناگون دنیا مقدور اســت. اظهار کرد: برای انجام 
هرگونه تراکنش با ارز دیجیتالی در بستری گسترده نیاز 
به کلیدهای عمومی و خصوصی وجود دارد. این کلیدها، 
امنیت فعالیت با رمزارزهــای دیجیتالی را بالا می برند. 
در واقــع، عملیات تراکنش با ارزهای دیجیتال به کمک 

فرایندهای رمزگذاری مسیر تراکنش انجام می شود.

پناهی عنوان کرد: در روش های قبلی که نســبت به 
تراکنش با ارزهای دیجیتال و بلاک چین، سنتی محسوب 
می شوند، مبلغ زیادی به عنوان کارمزد در جابجایی ارزها و 
معاملات از سوی موسسات مالی واسطه و بانک ها دریافت 
می شود. اما انجام فعالیت های گوناگون با انواع ارز دیجیتال 
دیگر چنین مشکلی ندارد. یعنی به ازای مبلغ بسیار اندکی 

از کارمزد، امکان تراکنش های مالی وجود دارد.

ارز دیجیتال پدیده ای نوظهور در ایران است
وی در عین حال بیان کرد: این روزها که اوضاع ارزهای 
دیجیتال مطلوب اســت و به عنوان پدیده ای نوظهور با 
کاربردهای فراوان از آنها یاد می شــود، نیاز به شناخت و 
کسب آگاهی درباره شان بیش از هر زمانی است. بانک ها، 
موسســات مالی، دولت ها و سرمایه گذاران زودتر از باقی 
افراد، متوجه این ارزها شــده اند. اینها علاوه بر اینکه به 
اهمیت و ظرفیت ارز دیجیتال پی برده اند، از حضور این 
بازیگر تازه وارد در بازار کمی احساس ترس و دل نگرانی 
هم پیدا کرده اند.کارشــناس ارزهــای دیجیتال افزود: 
تبادلات مالی و انجام تراکنش های مختلف با رمزارزهای 
دیجیتال بسیار کم هزینه تر از استفاده از روش های سنتی 
گذشته است. در نتیجه، بدیهی خواهد بود که موسسات 
مالی و بانک ها کمی احساس خطر کنند. البته با وجود 
تمام حرف و حدیث هایی که درباره جانشــینی انواع ارز 
دیجیتال با ارزهای حقیقی مطرح می شود، همچنان، همه 
چیز درباره این ارزها در حد حدس و گمان است و حتی 
دولت ها، مهندسان، کارشناسان و افراد خبره در دنیای 
اقتصاد، تجارت و بازارهای مختلف از اطلاعات کافی در 
این زمینه برخوردار نیستند.پناهی در ادامه تاکید کرد: 
یکی از دلایل عمده  این موضوع، تخصصی بودن بیش از 
حد ســاز و کار انواع ارزها است. در واقع، دانش دولت ها، 
کارشناســان و... بسیار کمتر از آن است که بتوانند این 

پدیده تازه را به خوبی تحلیل کنند.

طبق اعلام معاون فنی گمرک ایران واردات انسولین در هفت ماه اول 
امســال با رشد ارزشــی حدود ۱۳ درصدی به بیش از ۱۱۳ میلیون دلار 
می رسد که اکثر محموله های رسیده به گمرک با حداقل اسناد ترخیص 

شده است.
مهرداد جمال ارونقی جزئیات واردات انسولین در سال جاری را تشریح 
کرد و گفت که در این رابطه از ابتدای امسال تا ۳۰ مهرماه ۱۹۴ اظهارنامه 
با ردیف تعرفه داروی انســولین به گمرک اظهار و ترخیص فوری صورت 
گرفته اســت.او ادامه داد: در دوره مورد بررسی در مجموع ۱۱۳میلیون و 
۷۴ هزار و ۵۸۸ دلار داروی دارای انسولین وارد شده است که تولید داخل 
ندارد. این در حالی است که داروی انسولین وارداتی، در سال جاری نسبت 

به سال گذشته از نظر ارزش تا ۱۳ درصد افزایش دارد.
ارونقی با بیان این که در هفت ماه اول سال قبل ۱۴۹ اظهارنامه برای 
ترخیص انســولین به گمرک ارائه شــده است، گفت: در این مدت ۱۰۰ 

میلیون و ۱۷۵ هزار و۷۸۲ دلار انسولین وارد شده است.
به گفته این مقام مسئول داروهای متشکل از محصولات مخلوط شده 
یا نشده برای مصارف درمانی یا پیشگیری از بیماری، عرضه شده به شکل 
مقادیر معین یا به صورت بســته بندی برای خرده فروشی در ردیف تعرفه 
۳۰۰۴ جدول تعرفه طبقه بندی می شوند که ردیف تعرفه فرعی ۳۰۰۴۳۱ 
برای داروهای دارای انسولین در نظر گرفته شده که همین ردیف تعرفه 

در جدول تعرفه کشورمان به دو ردیف تعرفه فرعی تر ۳۰۰۴۳۱۱۰ )دارای 
تولید داخلی مشــابه( با مأخذ حقــوق ورودی ۳۲ درصد و ۳۰۰۴۳۱۹۰ 

)سایر ( با مأخذ ۵ درصد تقسیم شده است.

 شرط ترخیص دارو
ارونقی خاطرنشــان کرد: همه محصولات دارویی موعددار )که مدت 
معین تأثیر درمانی دارد( در صورتی قابل ترخیص از گمرک برای مصرف 
در کشور خواهد بود که حداقل ۶۵ درصد از مدت قابل مصرف بودن آن 

در حین ترخیص از گمرک باقی مانده باشد.
معاون گمرک ایران این را هم گفت که با توجه به حساســیت ویژه ای 
که برای ترخیص داروها از ســوی گمرک وجود دارد، تسهیلات حداقل 
اســناد با مجوز وزارت بهداشت برای این اقلام مورد پذیرش گمرک قرار 
می گیرد و با توجه به این که از یک ســو ترخیص کلیه کالاها از گمرک 
در هر رویه ای منوط به اخذ و ارائه کد رهگیری بانک مرکزی اســت و از 
سوی دیگر ممکن است صدور این کد جهت ترخیص کالا فرآیند زمانبری 
باشد، گمرک با احراز مالکیت کالا در مورد داروها، حداقل اسناد را برای 
انجام تشــریفات گمرکی کافی قلمداد کرده و نســبت به ترخیص فوری 
داروها به صورت حمل یکســره و در صورت نیاز از پای پرواز و به صورت 
شبانه روزی اقدام می کند تا هیچ گونه تأخیری در این رابطه پیش نیاید.

ارونقی با بیان این که باید توجه داشت کلیه مجوزهای قانونی لازم برای 
ترخیص کالاها به ویژه دارو و مواد اولیه دارویی توسط گمرک به صورت 
سیستمی اخذ و قبل از ترخیص کالا کنترل می شود، گفت: همچنین در 
خصوص داروهایی که با حداقل اسناد از گمرک ترخیص شده اند گمرک 
فرصت دو ماهه ای جهت ارائه کد رهگیری بانک به واردکنندگان می دهد 
تا در این فرصت نسبت به رفع تعهدات خود در گمرک اقدام کنند. البته 
ممکن اســت نیاز به تمدید این مهلت باشد. به هر صورت گمرک اجازه 
نمی دهد وقفه ای در انجام تشریفات گمرکی و ترخیص داروها ایجاد شود.

معاون گمرک ایران یادآورد شــد: مطابق پیشنهادهای ارائه شده، در 
حال حاضر حقوق پایه و سود بازرگانی اکثر داروهایی که در کشور تولید 
داخل مشــابه ندارند، به ترتیب برابر با چهار درصد و یک درصد است که 
این حقوق ورودی نیز توســط گمرک به صورت ضمانت نامه بانکی یا در 
مواردی که دارو و مواد اولیه دارویی توسط مراجع دولتی وارد می شود، با 

تعهد ذیحسابی با سررسید مشخص قابل ترخیص است.
از مدتی پیش تامین انسولین از داروخانه ها با مشکلاتی برای متقاضیان 
مواجه شــد که در این رابط بحث کمبود آن از لحاظ واردات مطرح بوده 
اســت. این در حالی است که گزارش گمرک نشان دهنده افزایش واردات 
انســولین نسبت به سال گذشــته بوده ولی واردات سرسوزن انسولین با 

کاهش ۵۲ درصدی واردات همراه بوده است.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: امیدواریم با کم شدن هیجان فروش 
در ســهامداران، بازار به سمت روند منطقی حرکت کند و شاهد کاهش 
نوســان در معاملات بورس باشــیم.هومن عمیدی به معاملات بورس در 
هفته ای که گذشت اشاره کرد و افزود: معاملات بورس در آخرین هفته 
مهرمــاه از ابتدا  تا پایان هفته منفی بود و افت شــدیدی را تجربه کرد، 
همچنین شــاخص بورس با حدود ۱۰ درصد افت به کانال یک میلیون و 

۴۰۰ هزار واحد سقوط کرد.
وی افزود: صف فروش های سنگین و حجم معاملات کم از ابتدای هفته 
تا روز سه شنبه در بازار ادامه داشت اما در آخرین روز هفته گذشته شاهد 

معاملات متعادل تر و جمع شدن صف های فروش در بسیاری از نمادها 
بودیم.عمیدی اظهار داشت: شاخص کل در ابتدای معاملات روز چهارشنبه 
حدود ۱۱ هزار واحد رشــد کرد اما به مرور افزایش فشار فروش در بازار 
منجر به افت شــاخص بورس شــد و در نهایت با هفت هزار واحد افت به 
معاملات هفته گذشته پایان داد.این کارشناس بازار سرمایه افزود: ارزش 
کل معاملات خرد در این روز حدود ۱۰ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان بود و 
حدود ۴۰۰ میلیارد تومان خروج  نقدینگی توسط حقیقی ها اتفاق افتاد.

وی اظهار داشــت: در آخرین روز هفته شاهد داد و ستد ۸۳۰میلیارد 
تومان ســهام ایران خودرو بودیم که نخستین گزینه از ارزش معاملات را 

بــه خود اختصاص داد، همچنین ارزش معاملات پالایش نفت اصفهان با  
۵۳۰میلیارد تومان و ســهام فولاد مبارکه با ارزش معاملات ۵۱۵ میلیارد 
تومان جایگاه دوم و سوم در جایگاه دوم و سوم معاملات روز چهارشنبه قرار 
گرفتند.عمیدی گفت: گروه های »خودرو و ساخت قطعات«، گروه »فلزات 
اساسی« و »بانک ها و موسسات اعتباری« از گروه های پر معامله در بازار 
هفته گذشته بودند.  وی اظهار داشت: در این راستا دیده می شود هرگاه 
نمادهای گروه خودرو دارای صف فروش های سنگین هستند کلیت بازار 
نیز همســو با آنها دچار نوسان های منفی می شود و با جمع شدن صف 
فروش در این نمادها معاملات بازار روند مطلوب تری را به خود می گیرد.

حدس و گمان درباره جانشینی ارزهای دیجیتال با حقیقی

جزئیات واردات 11۳ میلیون دلاری انسولین

لازمه حرکت منطقی بورس، کاهش هیجان فروش در سهامداران است

حمید فلاح 

 پایان کاهش اجباری تولید نفت در آلبرتای کانادا
ایالــت آلبرتای کانادا به محدودیت اجباری تولید نفت زودتر از برنامه تا ابتدای 

دسامبر پایان می دهد.
افزایش تولید نفت کانادا، محدودیت ظرفیت خطوط لوله و تعمیرات پالایشگاههای 
آمریکایی در پاییز سال ۲۰۱۸ باعث شد قیمت »وسترن کانادا سلکت« که قیمت 
پایه ماسه نفتی کاناداست، در اکتبر و نوامبر به ۱۴ دلار آمریکا در هر بشکه سقوط 

کند و اختلافش با وست تگزاس اینترمدیت آمریکا به ۵۰ دلار برسد.
دولت کانادا در دسامبر سال ۲۰۱۸ برای تقویت قیمت نفت سنگین کانادا، کاهش 
تولید اجباری ۳۲۵ هزار بشکه در روز از ژانویه سال ۲۰۱۹ را اعلام کرد که اکنون 

قرار است در دسامبر ۲۰۲۰ خاتمه پیدا کند.
محدودیتهای اجباری تولید یک ماه زودتر از زمانی که قرار بود پایان می گیرد 
زیرا آن طور که دولت ایالتی اعلام کرده اســت فضای کافی در خطوط لوله وجود 
دارد که به تولیدکنندگان اجازه می دهد از ظرفیت خطوط لوله اســتفاده کرده و 

به اشتغالزایی بپردازند.
به گفته سونیا سویج، وزیر انرژی آلبرتا، حدود ۱۶ درصد از تولید نفت آلبرتا که 

سومین ذخایر نفتی بزرگ جهان را دارد، در حال حاضر متوقف شده است.
وزیر انرژی آلبرتا در بیانیه ای اعلام کرد: در شرایطی که این ایالت در حال سپری 
کردن شرایط اقتصادی ناشی از شیوع پاندمی کووید ۱۹، بحران قیمت کالا و نیاز 
برای خطوط لوله اســت، حفظ ثبات و قابل پیش بینی بودن بخش منابع طبیعی 

آلبرتا برای اعتماد سرمایه گذاران حیاتی محسوب می شود.
دولت قبلی حزب نیودموکراتیک آلبرتا این محدودیت را سال گذشته به منظور 
کاهش سطح مخازن که به دلیل محدودیت ظرفیت خطوط لوله اشباع شده بودند، 
وضع کرد. دولت حزب محافظه کار متحد جیسون کنی، نخست وزیر آلبرتا از آن 
زمان در پی کاهش سرمایه گذاران مکررا به تسهیل محدودیتهای تولید نفت پرداخته 
است.فیل اسکول نیک، تحلیلگر »ایت کپیتال« در یادداشتی نوشت: محدودیت ماهانه 
تولید نفت قرار بود ۳۱ دســامبر منقضی شــود اما تولید به سطح بسیار پایینتر از 
محدودیت وضع شده رسیده بود. وی پیش بینی کرد قیمت نفت سنگین »وسترن 
کانادا ســلکت« تغییر چندانی نخواهد کرد.شاخصهای قیمت نفت هفته گذشته 
تحت تاثیر افزایش موارد ابتلا به ویروس کرونا در آمریکا و اروپا و چشم انداز کاهش 
محدودیت عرضه گروه اوپک پلاس کاهش هفتگی چشمگیری را به ثبت رساندند.

بر اساس گزارش رویترز، وزیر انرژی آلبرتا هفته گذشته گفته بود تولید نفت این 
ایالت در اوج کاهش تولید در واکنش به مصرف جهانی کمتر ســوخت، ۸۸۰ هزار 

بشکه در روز معادل ۲۲ درصد کاهش پیدا کرده بود.

 ذخایر نفت ونزوئلا به مرز اشباع نزدیک شد
ذخایر نفت ونزوئلا در سه هفته گذشته تحت تاثیر تشدید فشارهای آمریکا برای 

فراری دادن مشتریان این کشور، ۸۴ درصد افزایش پیدا کرده است.
افزایش ذخایر نفت خطر آغاز تعطیلی دوباره تولید نفت شــرکت PDVSA را به 
دنبال دارد و جدیدترین نشانه از رسیدن صنعت نفت ونزوئلا به مرز فروپاشی است.

طبق گزارشــهای داخلی که توسط بلومبرگ مشاهده شده، بندر خوزه که دروازه 
اصلی صادرات نفت ونزوئلا به شمار می رود، یک هفته است که خالی مانده است 
زیرا واردکنندگان نفت ونزوئلا شامل ریلاینس اینداستریز هند، رپسول اسپانیا و انی 
ایتالیا ماه جاری نفت این کشــور را خریداری نکردند. این سه شرکت ماه گذشته 
مجموعا ۹.۷ میلیون بشکه نفت خریداری کرده بودند که بیش از نیمی از صادرات 

سپتامبر ونزوئلا بود.
نفتی که در پایانه خوزه و تاسیسات نزدیک آن نگهداری می شود، از پایان سپتامبر 
تقریبا دو برابر شــده و به ۱۰.۶ میلیون بشــکه رسیده و روند کاهشی سه ماهه را 
معکوس کرده است. این سطح ذخایر نزدیک به حجمی است که در گذشته باعث 
شــد شرکت نفتی دولتی PDVSA فعالیت چاههای نفت را تعطیل کند زیرا جایی 

برای نگهداری نفت نداشت.
در حالی که تحریمهای آمریکا صادرات نفت ونزوئلا را فلج کرده است، سواپ نفت 
در برابر دیزل میان شرکت PDVSA و پالایشگاههای آسیایی و اروپایی به دلایل انسان 
دوستانه مجاز بود. دولت ترامپ در اوت اعلام کرد در حال بررسی اقدامات بیشتر برای 
قطع باقی مانده مبادلات سوخت است. ریلانس ماه گذشته ۱۲ میلیون بشکه نفت 
کانادا خرید که ممکن است به منزله فاصله گرفتن دائمی از خرید نفت ونزوئلا باشد.

دولت ترامپ که دیگر گزینه ای برای تحت فشار قرار دادن مادورو ندارد، سواپ 
دیزل را هدف گرفته است. ماه گذشته یک مقام پرنفوذ دولت ترامپ دیدار محرمانه 
ای با نماینده دولت نیکلاس مادورو در مکزیکو ســیتی داشت و تلاش کرد درباره 

کناره گیری صلح آمیز وی از قدرت مذاکره کند.
طبق آمار رهگیری نفتکش، آخرین باری که یک نفتکش در پایانه خوزه بارگیری 
کرد، ۱۶ اکتبر بود و دیگر هیچ کشتی دیگری تا پایان ماه بارگیری نخواهد داشت. تا  

سه سال پیش هر ۱۷ ساعت، یک نفتکش در این پایانه بارگیری می کرد.
بر اساس گزارش بلومبرگ، اکنون که پالایشگاههای بزرگ اروپایی و هندی از 
بازار ونزوئلا کنار کشیده اند، شرکتهای گمنام جای آنها را گرفته اند و مجموعا ۴.۶ 
میلیون بشکه نفت بارگیری کرده اند که بسیار کمتر از ۱۷.۴ میلیون بشکه نفت 

بارگیری شده در سپتامبر بوده است.

 حواس ترامپ از اوپک پلاس پرت شد
اوپک و متحدانش در روزهای اخیر سرگرم بحث درباره افزایش تولید در ژانویه 
هستند که با توجه به ضعیف ماندن تقاضا، روی صنعت نفت آمریکا تاثیر خواهد 
گذاشت اما نزدیک بودن به زمان انتخابات، حواس ترامپ را به خود مشغول کرده است.

گروه اوپک پلاس در آوریل که بازار در واکنش به شــیوع پاندمی ویروس کرونا 
با فروپاشی تقاضا روبرو شد، با دور جدیدی از کاهش تولید موافقت کرد که معادل 
حدود ۱۰ درصد از تولید جهانی بود. این پیمان در بازگشت قیمت نفت آمریکا به 
حدود ۴۰ دلار در هر بشکه موثر بود و تا حدودی مایه آسودگی صنعت نفت شد 

که یکی از موضوعات مهم کارزار انتخاباتی ترامپ بوده است.
طبــق توافق اولیه، از ابتدای اوت محدودیت عرضه اوپک پلاس از ۹.۷ میلیون 
بشکه در روز به ۷.۸ میلیون بشکه در روز تسهیل شد و قرار است از ابتدای ژانویه 

سال ۲۰۲۱ به ۵.۸ میلیون بشکه در روز تسهیل شود.
اما موج دوم شــیوع ویروس کرونا دورنمای بازار نفت را تیره تر کرده و افزایش 
بیشــتر عرضه اوپک پلاس به همراه افزایش تولید نفت لیبی، تهدیدی برای روند 
احیــای قیمت نفت و تولیدکنندگانــی خواهد بود که در حال حاضر هم از بحران 

کرونا آسیب دیده اند.
نماینــدگان اوپک پلاس به »اس اند پی گلوبال پلاتس« اظهار کرده اند که به 
نظر می رسد بسیاری از وزیران این گروه پذیرش ادامه محدودیت عرضه در سطح 
فعلی را دارد. مطمئنا چنین اقدامی مورد استقبال ترامپ قرار می گیرد اما تصمیم 

نهایی هنوز گرفته نشده و همه اعضا هم مجاب نشده اند.
گروه اوپک پلاس در روزهای ۳۰ نوامبر و اول دسامبر )۱۰ و ۱۱ آذر( برای تصمیم 
گیری درباره سیاست تولید خود دیدار خواهد کرد. این دیدار تقریبا یک ماه پس از 
انتخابات ریاست جمهوری آمریکا برگزار می شود که طبق آخرین نظرسنجی ها، 
ترامپ از جو بایدن، رقیب دموکرات خود عقب افتاده است.اگر ترامپ در انتخابات 
پیروز شود، ممکن است مقامات اوپک پلاس به خصوص عربستان سعودی را برای 
جلوگیری از پسروی بازار نفت تحت فشار دیپلماتیک قرار دهد.شاهزاده عبدالعزیز 
بن ســلمان، وزیر انرژی عربستان سعودی که به همتایانش در اوپک پلاس درباره 
وضعیت متزلزل بازار هشدار داده است، در صورت عدم بهبود چشم انداز تقاضای 
جهانی برای نفت، از لابی دولت ترامپ استقبال خواهد کرد. با این حال منابع آگاه 
اظهار کرده اند مقامات آمریکایی فعلا تماسی با شاهزاده عبدالعزیز یا محمد بارکیندو، 

دبیرکل اوپک نداشته اند.
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افسانه عباس زاده

الهام صالح 

سهم ۵۶ درصدی دولت تدبیر و امید در گازرسانی روستایی

 معاون شرکت آب و فاضلاب کشور ادعای آلوده بودن 
آب آشامیدنی روستاهای جنوب سیستان و بلوچستان 
را رد کرد و گفت: آبی که نماینده چابهار نشان داد آب 

برکه های محلی بود نه آب توزیعی وزارت نیرو.
ســیدحمیدرضا کشفی در نشســت خبری معرفی 
فعالیت های شــرکت آب و فاضلاب کشور در خصوص 
آبرسانی به روستاهای سیستان و بلوچستان گفت: در 
این استان ۵ هزار و ۶۰۰ روستا داریم که یک میلیون 
و ۴۰۰ هزار نفر جمعیت دارند. در جنوب این اســتان 
در حوزه شهرســتانهای چابهار، کنارک، دشــتیاری، 
قصرقند و نیکهشــر ۸۳۶ روستا با جمعیت ۳۲۰ هزار 

نفر وجود دارند.
وی افزود: از سال ۹۳ از محل صندوق توسعه ملی با 
موافقت رهبر معظم انقلاب ردیف بودجه برای آبرسانی 
روستاهای سیستان و بلوچستان تخصیص داده شد که 
تا سال ۹۸ این روند ادامه داشت. در این استان ۲ هزار 
و ۱۹۴ روســتا تحت پوشــش طرح مذکور قرار گرفت 
که جمعیت ۸۰۰ هزار نفری دارند و تنها آبرســانی به 
روستاهای بالای ۲۰ خانوار جزو وظایف وزارت نیرو در 

نظر گرفته شده است.
معاون نظارت بر بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
کشور اجرای این طرح را ۱۸ مجتمع آبرسانی به ۲ هزار 
و ۲۰۰ روســتای سیستان و بلوچستان عنوان و اظهار 
کرد: از ســال ۹۳ تا ۹۸ مجموعــاً ۶۰۵ میلیارد تومان 
برای آبرسانی این روستاها تأمین اعتبار کرده ایم. این 
مبلغ بیش از ۱۰ درصد کل اعتباری است که از محل 
صندوق توسعه ملی به آبرسانی سیستان و بلوچستان 

اختصاص داده شده است.
کشــفی افزود: ۲۴۶ هزار نفر در جنوب سیستان و 
بلوچستان تحت پوشش طرح آبرسانی پایدار به روستاها 
هســتند که ۳۳۵ میلیارد تومان از اعتبار ۶۰۵ میلیارد 
تومان سیســتان و بلوچســتان به جنوب این اســتان 
اختصاص داده شــده اســت. به گونه ای که تنها یک 
مجتمع آبرســانی پایدار روستاهای جنوب سیستان و 
بلوچستان، ۲۴۶ روستاها را تحت پوشش قرار می دهد.

این مقام مسئول در شرکت آبفا یادآور شد: در سال 
۹۹ با کاهش اعتبارات این طرح مواجه شدیم اما مجموعاً 

توانسته ایم ۱۵۶ میلیارد تومان به پروژه آبرسانی پایدار 
روســتاهای سیستان و بلوچستان اعتبار اخذ کنیم که 
بااین اعتبار تا پایان امســال ۱۷۳ روستا دارای شبکه 
آبرسانی پایدار خواهند شــد. ۲۰۰ میلیارد تومان هم 
مجوز فاینانس دریافت کرده ایم که دنبال سرمایه گذار 
هستیم. از این ۱۷۳ روستا در استان مذکور، ۹۸ روستا 

در جنوب آن قرار دارند.
وی تصریح کرد: تا پایان ســال جاری روســتاهای 
شهرســتان های چابهار و دشتیاری از ۴۸ به ۶۵ درصد 
آب پایدار و قصرقند از ۵۲ به ۷۰ درصد شبکه آبرسانی 

پایدار مجهز خواهند شد.
معاون نظارت بر بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
کشور یادآور شــد: در شمال سیســتان و بلوچستان 
روستاهایی داریم که دارای شبکه آبرسانی هستند اما در 
طول هفته ممکن است برخی روزها آب نداشته باشند. 
امسال برنامه ریزی شده تا شبکه آبرسانی این روستاها 
را ارتقــا دهیم چون تعریف آب پایدار برای شــهرها با 
روســتاها دقیقاً مطابق است و اگر آب پایدار در محل 
اســتفاده وجود نداشته باشد به این معنی است که در 

شبکه، آب وجود نداردولی مخازن آب آشامیدنی تحت 
پوشش شبکه مذکور، آبگیری شده است.

به گفته کشــفی برای ســال ۱۴۰۰ در روستاهای 
شهرســتان های چابهار، دشتیاری و قصرقند در جنوب 
سیستان و بلوچستان ۴۶۶ میلیارد تومان شبکه آبرسانی 

به بهره برداری می رسد.
وی درباره اســتفاده از آب غیرمتعارف )آب شیرین 
کن صنعتی( در جنوب سیســتان و بلوچستان گفت: 
وزارت نیرو طرحی در دست اجرا دارد که بر اساس آن 
حاشــیه ساحلی جنوب کشور از خوزستان تا سیستان 
و بلوچســتان در هــر ۱۰۰ کیلومتر از آب غیرمتعارف 
)آب شــیرین کن صنعتی( نصب شود که پیشرفت این 
پروژه ۳۰ درصد است. در هرمزگان و بوشهر آب شیرین 
کن های صنعتی داریم، در چابهار نیز آب شــیرین کن 
صنعتی با ظرفیت ۳ هزار متر مکعبی راه اندازی شده که 
در حال حاضر هزار متر مکعب آن در حال بهره برداری 
است. با این حال آب غیر متعارف آب بسیار گرانی است.

کشــفی افــزود: در حال حاضر در ۹۷۰ روســتای 
سیســتان و بلوچســتان وزارت نیرو آبرسانی سیار در 

دســت انجام دارد که هزینه آبرسانی سیار این استان 
در ســال گذشته ۳۵ میلیارد تومان بود ولی ما این آب 
را رایگان به روســتاییان می رسانیم. این در حالی است 
که دولت هیچ ردیف بودجه ای برای آبرسانی سیار ندارد 
ولی وزارت نیرو به ازای هر نفر روستایی ۱۵۰ لیتر در 

شبانه روز آب شرب رایگان واگذار می کند.
وی خاطرنشان کرد: به دنبال آن هستیم که در لایحه 
بودجه ۱۴۰۰ ردیف خاصی برای توسعه آبرسانی پایدار 
روستاهای سیستان و بلوچستان با استفاده از شبکه لوله 
کشــی لحاظ شود. پیشنهاد ما در لایحه بودجه مذکور 
۱۰۰ میلیون یورو بوده و دولت پیشــنهاد وزارت نیرو 

را تأیید کرده است.
وی تصریح کرد: برای تکمیل تنها ۶ مجتمع آبرسانی 
پایدار جنوب سیستان و بلوچستان ۹۲۰ میلیارد تومان 
اعتبار نیاز است تا ۲ هزار و ۱۹۴ روستا با ۷۵۳ هزار نفر 
جمعیت در روستاهای جنوب سیستان و بلوچستان با 
۶ مجتمع آبرســانی مشمول آب آشامیدنی پایدار قرار 
گیرند. همه ۱۸ مجتمع آبرسانی روستاهای سیستان و 
بلوچستان طبق برنامه قرار است ظرف ۲.۵ الی ۳ سال 
آینده به بهره برداری برسند.کشفی از طرح جدید وزارت 
نیرو برای آبرسانی سیار به روستاهای جنوب سیستان و 
بلوچستان رونمایی و اعلام کرد در ۵۰ روستای جنوب 
این استان مخازن ۵ متر مکعبی دو جداره قابل شستشو 
و تولید داخل نصب خواهیم کرد که تانکرهای آبرسانی 
دیگر لازم نباشد برای استفاده روستاییان در روستا باقی 
بماند تا وقتی که تانکر خالی شــود بلکه این مخازن را 
پر کرده و با ســرعت بیشتر و بهره وری بالاتر آبرسانی 

سیار به سایر روستاها را ادامه خواهند داد.
معاون نظارت بر بهره برداری شرکت آب و فاضلاب 
کشور تاکید کرد: بر اساس آمار مراکز بهداشت وابسته 
به ۳ دانشگاه علوم پزشکی زاهدان، زابل و ایرانشهر طی 
۵ ســال اخیر هیچ گونه بیماری واگیردار با منشأ آب 
شرب توزیعی از سوی وزارت نیرو گزارش نشده است.

وی درباره ادعای اخیر نماینده چابهار مبنی بر آلوده 
بودن آب آشــامیدنی روستاهای این شهرستان گفت: 
آبی که نماینده چابهار نشان داد آب هوتک )برکه های 

محلی( بود نه آب شبکه یا آبرسانی سیار.

رد ادعای نماینده چابهار از سوی آبفا

۳۲ هزار روستا در کشور گازرسانی شده 
که از این تعداد، ۱۸ هزار روســتا در دولت 
تدبیر و امید گازرســانی شــده است؛ این 
آمارها نشان می دهد که سهم دولت یازدهم 
و دوازدهم در گازرسانی روستایی در مجموع 
۵۶ درصد است که تا پایان دولت بیشتر نیز 

خواهد شد.
گازرسانی روستایی از محل صرفه جویی 
در مصرف سوخت مایع از سال ۹۳ با شتاب 
همراه شــد. تا پیــش از دولت تدبیر و امید 
ایران، ۱۴ هزا روســتا داشــت که به شبکه 
گاز متصل بودند. این روســتاها البته بیشتر 
روســتاهایی بودند که دسترســی به آن ها 
آســان بود و گازرســانی با هزینه کمتری 

انجام شده بود.
روستاهای باقی مانده به دلیل صعب العبور 
بودن هزینه بالایی برای گازرسانی داشتند و 
تامین اعتبار برای ادامه گازرسانی روستایی 

نیازمند تدبیری دیگر بود.
از همین رو در بودجه سال ۹۳ و در بند ق 
آن تصمیم بر آن شد تا از محل صرفه جویی 
در مصرف ســوخت مایع، هزینه گازرسانی 

تامین شود.
ایــن اقدام نیز انجام شــد تا در مجموع 
دولت تدبیر و امید ۱۸ هزار روستا به شبکه 
گاز متصل شــود و تعداد روستاهای گازدار 
به ۳۲ هزار روستا برسد. آمارهایی که نشان 
می دهد سهم دولت تدبیر و امید در گازرسانی 

روستایی بیش از ۵۶ درصد است.
کارنامه دولت در ۷ سال گذشته حکایت 
از آن دارد که ۱۸ هزار روســتای کشــور با 

جمعیــت یک میلیون و ۶۰۰ هزار خانوار از 
گاز طبیعی در این مدت گازرسانی شده اند.

همچنین پیش بینی می شود که ۹۵ درصد 
از جمعیت ایران از گاز طبیعی تا پایان سال 

۹۹ بهره مند باشند.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران در این 
زمینه تاکید کرده که یکی از مشخصه های 
یازدهم و دوازدهم، گازرســانی  دولت های 
روستایی بوده و دو اتفاق ویژه در حوزه گاز 

در این مدت افتاده است.
حســن منتظر تربتــی ادامــه داده که 
افزایش تولید در عسلویه و همچنین افزایش 
گازرسانی به روستاها دو اتفاقی است که در 
کارنامه دولت تدبیر و امید ثبت شده است.

به گفته معاون وزیر نفت، در ابتدای دولت 
یازدهم ۱۴ هزار روســتای گازدار در کشور 
وجود داشت، اما امروز این تعداد به ۳۲ هزار 
روســتا رسیده؛ گازرسانی به ۴ هزار و ۲۰۰ 

روستا نیز در حال اجراست و تا پایان دولت 
دوازدهم ۳۵ هزار روســتای گازدار خواهیم 
داشت. به این ترتیب در مجموع دولت های 
یازدهم و دوازدهم ۲۱ هزار روستا به شبکه 
گاز کشــور متصل شــده و خواهند شد که 
تقریباً معادل گازرســانی بــه بیش از ۵۰ 
روستا در هر هفته است.در یک سال اخیر و 
از ابتدای مهر ۱۳۹۸ تا مهر ۱۳۹۹ هم حدود 
۲ هزار و ۵۰۰ روستا با جمعیتی حدود ۱۴۰ 

هزار خانوار در کشور از گاز طبیعی بهره مند 
شــدند؛ با این اقدام ها ضریــب بهره مندی 
خانوارهای روســتایی ایران از گاز طبیعی 

اکنون به ۸۲ درصد رسیده است.
نکته قابل توجه این است که »گازرسانی« 
کمک بزرگی به توسعه زیرساخت ها و ایجاد 
صنایع تکمیلی در روستاها کرده است و این 
اقدام چه در بعد احداث خطوط اصلی انتقال 
گاز و به طور ویژه در مرحله ایجاد شبکه توزیع 
با پشتوانه سازندگان داخلی و با به کارگیری 
متخصصان و نیروی کار ۱۰۰ درصد ایرانی 

انجام می شود.
عمق ســاخت داخل در بخــش توزیع 
نیز ۱۰۰ درصد اســت و گازرســانی سبب 
زنجیره ای از اشتغال مستقیم و غیرمستقیم 
و ایجاد تقاضا برای کالاهای ایرانی در کشور 
شده است.ارزش افزوده ایجاد شده به دلیل 
جایگزینی مصرف گاز به جای سوخت مایع، 
دستاورد ارزشمند دیگری به واسطه تولید گاز 
در پارس جنوبی است. تا چند سال پیش به 
دلیل کمبود گاز مصرف ســوخت مایع بالا 
بود. به گفته وزیر نفت در سال ۹۲ نیروگاه ها 
۲۷ میلیارد لیتر سوخت مایع مصرف کردند، 
اما این عدد در ســال های اخیر به یک سوم 
تقلیل یافت و به ۹ میلیارد لیتر رســید که 
این مقدار باز هم کمتر می شود.تولید گاز در 
پارس جنوبی یک برنده دیگر نیز دارد که آن 
محیط زیست است، دیگر کمتر کسی هیزم 
و چوب برای گرم کردن خانه خود و پخت و 
پز مصرف می کند، از طرفی گاز یک انرژی 
پاک اســت که بی شک آثار زیست محیطی 
توسعه گازرسانی در چند سال آینده بیشتر 

خود را نشان می دهد.

شرکت گاز مازندران موتورخانه های گازسوز را رایگان سرویس می کند
شرکت گاز مازندران اعلام کرد که کارشناسان این شرکت با توجه به فرا 
رسیدن فصل سرما و آغاز استفاده از وسایل گرمازا ، موتورخانه های واحدهای 
مسکونی و مجموعه های تجاری را با هدف بهینه سازی و ایمن سازی مصرف 

، به صورت رایگان سرویس می کند.
این شرکت با انتشار اطلاعیه ای از مشترکانی که دارای موتورخانه مرکزی 
گازســوز هستند خواست تا با مراجعه به سایت شرکت ملی گاز ایران به 
نشانی www.nigc.ir و انتخاب گزینه طرح بهینه سازی مصرف انرژی ، اقدام 

به ثبت درخواست خود کنند.
مدیرعامل شرکت گاز مازندران در این باره توضیح داد : طرح بهینه سازی 
مصــرف انرژی در بخش گاز برای مشــترک رایگان اســت و هزینه های 
بهینه سازی موتورخانه شامل تنظیم مشعل های موتورخانه، نصب رسوب 
گیر و عایق کاری پس از انجام اصلاحات از ســوی شرکت های مجری با 

کنترل های لازم از سوی شرکت ملی گاز ایران پرداخت خواهد شد.
جعفر احمدپور افزود : شــرکت های مجری که دارای رتبه یک تا پنج 
تاسیسات از سازمان برنامه و بودجه و یا تاییدیه از صنف شوفاژ کاران هستند 
می توانند با مراجعه به سایت شرکت ملی گاز ایران و انتخاب گزینه طرح 
بهینه سازی مصرف انرژی ، نسبت به ثبت درخواست خود برای همکاری 

در این طرح اقدام کنند.
وی تاکید کرد : بهینه سازی سوخت از اولویت های اصلی شرکت ملی 
گاز است و تلاش می کنیم که موتورخانه های منازل را که مصرف زیادی 
دارند، بدون اعمال هزینــه اضافی برای مردم به گونه ای اصلاح کنیم که 

مصرف گاز تا ۱۰ درصد کاهش پیدا کند.
احمدپور گفت : این طرح برای مجتمع های مسکونی بزرگ که سیستم 

حرارت مرکزی دارند قابلیت صرفه اقتصادی بیشتر و نتیجه خیلی مطلوب 
تری دارد.کارشناسان معتقدند سیستم کنونی موتورخانه ها حدود ۵۰ درصد 
تلفات انرژی دارد در حالی که اجرای برخی راهکارها در موتورخانه ها، حداقل 
۳۰ درصد صرفه جویی به همراه خواهد داشت. باقی تلفات انرژی نیز مربوط 
به راندمان بسیار پایین احتراق و انتقال حرارت در مشعل و بویلر است که 
با جایگزینی فناوری های جدید مانند بویلر چگالشــی، این میزان اتلاف 
نیز کاهش می یابد.شرکت گاز استان مازندران سال گذشته بالغ بر هشت 
میلیارد و ۷۰۰ میلیون مترمکعب گاز به مشترکان استان تحویل داده است.

 توصیه های ایمنی برای وسایل گازسوز  
مدیرعامل شرکت گاز مازندران همچنین بر ضرورت رعایت نکات ایمنی 
قبل از اســتفاده از وسایل گازسوز گرمازا در فصل سرد سال تاکید کرد و 
گفت : هر سال با شروع فصل سرما، تعداد زیادی از هموطنان به دلیل بی 
توجهی به مسائل ایمنی مرتبط با استفاده از گاز طبیعی، جان خود را از 
دست می دهند که به همین دلیل رعایت نکات ایمنی ضرورت فراوان دارد.

وی افزود: دقت نکردن در نصب صحیح وسایل گاز سوز، توجه نداشتن 
به باز بودن مســیر دودکش،  نداشــتن کلاهک » اچ H » شکل دودکش، 
استفاده از وسایل گرمایشی غیر استاندارد، دقت نکردن در استفاده از تهویه 
مناسب هوا و کمبود اکسیژن مورد نیاز وسایل گاز سوز با بستن کلیه منافذ 
در ساختمان های فاقد سیستم گرمایش مرکزی ، استفاده از وسایل غیر 
گرمایشی نظیر اجاق گاز و پلوپز برای گرمایش و استفاده نکردن از شیلنگ 

و بست استاندارد از مهم ترین عوامل بروز حوادث مربوط به گاز است.
احمدپور از مشترکان گاز طبیعی در مازندران خواست قبل از راه اندازی 

وسیله گاز سوز، پس از حصول اطمینان از باز بودن مسیر دودکش و وجود 
کلاهک اچ H شکل ، با استفاده از شیلنگ و بست استاندارد اقدام به اتصال 
بخاری استاندارد به شیر گاز کنند و محل های اتصال به شیر و نیز وسیله 

گازسوز را برای اطمینان از عدم نشت گاز ، با کف صابون امتحان کنند.
مدیرعامل شرکت گاز مازندران به رعایت نکات صرفه جویی در مصرف گاز 
طبیعی هم اشاره کرد و گفت : استفاده از روش های مختلف از قبیل استفاده 
از پرده های ضخیم برای ورودی منازل و اتاق ها، لباس مناسب و تنظیم 
دمای منزل بین ۱۸ تا ۲۱ درجه سانتی گراد از مواردی است که می توان 
با بکارگیری آن ضمن صرفه جویی در مصرف گاز و کاهش هزینه مصرف 

گاز ، امکان استفاده سایر هموطنان را از این نعمت خدادادی فراهم کرد.

 مرگ های قابل پییشگیری 
همه  ساله همزمان طی فصل سرما ، رعایت نکردن نکات ایمنی به هنگام 
استفاده از وسایل گرمایشی بویژه گاز علاوه بر خسارات مالی، سبب مرگ 
عده ای از هموطنان می شود که به اعتقاد کارشناسان رفع نواقص پیش از 
استفاده از لوازم گازسوز می تواند به کاهش خسارات جانی و مالی خانواده 
ها کمک کند.گاز منواکسید کربن گازی بدون رنگ و بو است. عمده ترین 
منبع تولید این گاز سوختن ناقص نفت و گاز است ولی اصولاً در اثر احتراق 
هر نوع ماده ســوختنی بخصوص در محیط های در بسته و فاقد اکسیژن 
ممکن است تولید شود.آمار شرکت گاز مازندران نشان می دهد که اکنون 
۹۹.۹ درصد جمعیت شهری و ۹۴ درصد جمعیت روستایی استان از نعمت 
گاز بهره مند هســتند ، یعنی هم اکنون بخاری گازی یک میلیون و ۴۴۳ 

هزار مشترک گاز طبیعی در استان روشن شده است. 

 روسیه آمادگی پذیرش تاخیر در افزایش تولید اوپک پلاس را دارد
رییس جمهور روسیه اعلام کرد روسیه احتمال به تاخیر افتادن افزایش تولید 

نفت برنامه ریزی شده اوپک پلاس را منتفی نمی کند.
قیمت نفت روز پنج شــنبه در پی اظهارات ولادیمیــر پوتین افزایش یافت. 
محدودیت عرضه اوپک پلاس قرار است از ژانویه تسهیل شود اما این گروه اعلام 
کرده که ممکن است در صورت وخامت وضعیت تقاضا، این برنامه را تغییر دهد. 

با این حال ترجیح پوتین، پایبندی به توافق اولیه است.
وی در اظهاراتــی گفت: ما تصور می کنیم که فعلا نیازی به تغییر این برنامه 
نیســت. با این حال منتفی نمی کنیم که ممکن است محدودیت فعلی تولید را 
ادامه دهیم و به آن زودی که قرار بود، تولید نفت را افزایش ندهیم. اگر لازم باشد 

می توانیم درباره کاهش بیشتر تولید تصمیم بگیریم اما فعلا نیازی نمی بینیم.
اوپک و متحدانش در وضعیت دشواری قرار گرفته اند. معامله گران هشدارهای 
فزاینده ای می دهند که بازار نمی تواند عرضه بیشتر نفت را جذب کند. اظهارات 
اخیر پوتین نشان دهنده اتفاق نظر میان روسیه و عربستان سعودی در این مورد 
اســت که ماه جاری تماسهای دیپلماتیکشــان در خصوص بازار نفت را افزایش 

داده اند.
پس از دو تماس تلفنی میان ولادیمیر پوتین، رییس جمهور روسیه و محمد 
بن ســلمان، ولیعهد عربستان سعودی در عرض یک هفته، وزیران نفت آنها هم 
در نشست کمیته نظارتی مشترک وزیران اوپک و غیراوپک جبهه متحدی را به 
نمایش گذاشتند. شاهزاده عبدالعزیز بن سلمان، وزیر انرژی عربستان سعودی و 
الکساندر نواک، همتای روسی وی از اعضای گروه خواستند آماده مقابله با روندها 

و تحولات منفی باشند.
اوپک و متحدانش قرار اســت از ابتدای ســال ۲۰۲۱ محدودیت عرضه خود 
را تســهیل کرده و حدود دو میلیون بشــکه در روز به تولیدشان اضافه کنند. اما 
وزیران نفت اوپک پلاس در نشســت دسامبر درباره ادامه برنامه ای که در آوریل 
تصویب شده بود، تصمیم خواهند گرفت. این گروه در ژوییه اقدام مشابهی کرده 
و به دلیل نگرانی از عدم بهبود تقاضا، افزایش تولید برنامه ریزی شده را یک ماه 

به تاخیر انداخته بود.
پوتین گفت: اوپک پلاس مکانیزم پیچیده اما موثری برای تثبیت بازار جهانی 
نفت است و همکاری در داخل اوپک نه تنها اجازه می دهد مشکلات خاص حل 

شوند بلکه حیات جدیدی به دیپلماسی چند جانبه می بخشد.
بر اساس گزارش بلومبرگ، پیش از اظهارات پوتین، ایگور سچین، مدیرعامل 
روس نفت و یکی از منتقدان اوپک پلاس اظهار کرده بود تعامل میان کشورهای 
تولیدکننده نفت ضروری بوده و خواســتار اقدام برای تثبیت بازار نفت شده بود. 
اگرچه وی مســتقیما از اوپک پلاس نام نبرده بود اما اظهار کرده بود تقاضا برای 
نفت ممکن اســت سال آینده احیا نشــود اما اقدامات هماهنگ برای رسیدن به 

چنین نتیجه ای لازم است.

 کاهش مصرف بنزین در آمریکا
تقاضا برای بنزین در آمریکا ضعیف شده و پالایشگاهها را ناچار کرده است نرخ 

استفاده از ظرفیت پالایش و فرآوری را کاهش دهند.
آمار هفتگی ذخایر نفت و فرآورده های نفتی از ســوی اداره اطلاعات انرژی 
آمریکا نشان داد که ذخایر بنزین در آمریکا در هفته منتهی به ۱۶ اکتبر به میزان 
۱.۹ میلیون بشــکه رشد کرده اســت. تولید بنزین هفته گذشته به ۸.۹ میلیون 
بشکه در روز در مقایسه با ۹.۲ میلیون بشکه در روز در هفته پیش از آن رسید.

تولید پالایشگاهی آمریکا به ۱۳ میلیون بشکه در روز در مقایسه با ۱۳.۶ میلیون 
بشکه در روز در هفته پیش از آن رسید و نرخ استفاده از ظرفیت تولید از ۷۵.۱ 

به ۷۲.۹ درصد در یک هفته گذشته کاهش پیدا کرد.
ســطح بنزین عرضه شده در آمریکا اکنون ۹ درصد پایین میانگین پنج ساله 

است در حالی که در ابتدای اکتبر چهار درصد پایین میانگین مذکور بود.
تولید پایینتر بنزین و رشــد سطح ذخایر بنزین آمریکا از کاهش تقاضا برای 
بنزین در این کشور در ماه جاری حکایت دارد. رشد سطح ذخایر بنزین و تجدید 
نگرانی نســبت به کاهش تقاضا باعث شــد قیمتهای نفت روز چهارشنبه چهار 
درصد سقوط کنند و بهای وست تگزاس اینترمدیت به پایین ۴۰ دلار نزول کرد.

بر اساس گزارش اویل پرایس، بخشی از علت رشد ذخایر بنزین در آمریکا به 
طوفان دلتا نسبت داده شده اما بازار به طور کلی از افزایش موارد ابتلا به ویروس 
کرونا و متاثر شدن تقاضا برآشفته شده است. در این بین افزایش تولید نفت لیبی 
و تصمیم اوپک پلاس برای افزایش تولید از ژانویه عامل دیگری بوده که فشارهای 

کاهشی در بازار را تشدید کرده است.

 پیش بینی بانک جهانی از قیمت نفت در سال آینده
بانک جهانی در گزارش نیم سالانه »دورنمای بازارهای کالا« اعلام کرد قیمتهای 
انرژی به خصوص قیمت نفت در دوران شیوع کرونا بیشترین آسیب را در میان 
کالاها دیده و قیمت نفت در سال آینده رشد چندانی نمی کند و به طور میانگین 

۴۴ دلار در هر بشکه خواهد بود.
بانک جهانی اعلام کرد اگرچه قیمتهای کالاهای کشاورزی و فلزات بخشی از 
افتی که بر اثر شیوع ویروس کرونا پیدا کرده بودند را جبران کرده اند اما قیمت 
نفت حداقل تا سال ۲۰۲۲ به سطح پیش از شیوع ویروس کرونا بازنخواهد گشت.

در گزارش بانک جهانی آمده اســت: علیرغم کاهش چشمگیر تولید، احیای 
قیمت نفت اخیرا تحت تاثیر نگرانیها نسبت به افزایش موارد ابتلا به کووید ۱۹ و 

تاثیر آن بر مصرف نفت، متوقف شده است.
تقاضا برای نفت در ســال آینده تقریبا در همه کشــورها بجز چین پایینتر از 
ســطح مصرف سال ۲۰۱۹ خواهد بود و در نتیجه قیمتهای نفت از سطح فعلی 

حدود ۴۰ دلار رشد چندانی پیدا نمی کند.
بانک جهانی انتظار دارد میانگین قیمت هر بشکه نفت در سال ۲۰۲۱ به ۴۴ 
دلار بالغ شــود که اندکی بالاتر از میانگین قیمت پیش بینی شــده ۴۱ دلار در 
سال جاری است. میانگین قیمت نفت در سال ۲۰۲۱ به میزان قابل توجهی کمتر 
از میانگین قیمت ۶۱ دلار نفت در ســال ۲۰۱۹ خواهد بود. ســطح بالای ذخایر 
نفت باعث می شود قیمتها تا سال ۲۰۲۲ پایین ۵۰ دلار بماند. بعلاوه، کشورهای 
گروه اوپک پلاس سطح قابل توجهی ظرفیت مازاد تولید دارند که احتمال رشد 

چشمگیر قیمت نفت در کوتاه مدت را کاهش می دهد.
اما قیمت گاز طبیعی در ســال ۲۰۲۱ به دلیل بهبود مصرف همسو با احیای 

اقتصاد جهانی افزایش پیدا می کند.
بانک جهانی مانند بســیاری دیگر از پیش بینی کنندگان، ریسکهای متوجه 
قیمت نفت را نزولی می بیند. برای تقاضا، پاندمی کووید ۱۹ بزرگترین ریســک 
و برای عرضه، بازگشت نفت لیبی به بازار، ریسک جدی برای بهبود قیمتهاست.

بر اســاس گزارش اویل پرایس، بانک جهانی در این گزارش پیش بینی کرد 
اگر اوپک پلاس محدودیت عرضه خود را در ژانویه تســهیل نکند، نفت پتانسیل 
صعودی پیدا می کند اما دستیابی به توافق برای کاهش تولید در سطح فعلی از 
نظر سیاسی دشــوار خواهد بود زیرا فاینانس بسیاری از تولیدکنندگان نفت که 
در این پیمان مشارکت کرده اند، از سقوط قیمتها و شیوع پاندمی آسیب دیده و 

آنها به درآمد بیشتر نیاز دارند.
قیمتهــای نفت روز پنج شــنبه تحت تاثیر کاهش آمــار متقاضیان بیکاری 
در آمریــکا و پیشــرفت در رونــد مذاکرات بســته کمک مالــی کرونایی میان 
سیاســتمداران آمریکایــی صعود کردند. بهای وســت تگــزاس اینترمدیت با 
۶۱ ســنت افزایــش، در ۴۰ دلار و ۶۴ دلار در هر بشــکه بســته شــد. بهای 
 نفــت برنــت با ۷۳ ســنت افزایــش، در ۴۲ دلار و ۴۶ ســنت در هر بشــکه 

بسته شد.
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کمبودی در عرضه مرغ وجود ندارد
نایــب رییــس کانون انجمــن صنفی 
مرغداران گوشــتی گفت: امروز کمبودی 
در زمینه عرضه مرغ در سطح کشور وجود 
ندارد و برابر مصوبه جدید ستاد تنظیم بازار 
تامین ۱۰۰ درصدی نهاده های طیور با نرخ 

تعیین شده در دستور کار است.
»حبیب اســدالله نژاد« افــزود: چنانچه 
وضعیت نهاده ها به همین منوال باشــد که 
تولیدکننــدگان بخش عمده نیاز خود را از 
بــازار آزاد تامین کنند، ایــن نرخ منطقی 

نیست.
نایــب رییــس کانون انجمــن صنفی 
مرغداران گوشــتی اضافه کرد: براســاس 
وضعیت فعلی نهاده های طیور در بازار آزاد، 
قیمت واقعــی هر کیلوگرم مرغ زنده درب 
واحدهای مرغداری ۱۷ هزارو ۵۰۰ تومان 
و گوشت مرغ برای مصرف کنندگان ۲۳ تا 

۲۴ هزارتومان است.
اســدالله نژاد تصریح کــرد: تامین ۱۰۰ 
درصدی نهاده های طیور، قیمت گوشــت 
مرغ در بازار متعادل می شــود و با نرخ های 

مصوب در بازار عرضه خواهد شد.

  کمبود عرضه گوشت مرغ نداریم 
نایــب رییــس کانون انجمــن صنفی 
مرغداران گوشتی شایعه کمبود گوشت مرغ 
در بازار برخی اســتان ها را رد کرد و گفت: 

امروز با وجود کمبود نهاده های طیور با نرخ 
مصوب، مشکلی در تامین گوشت مرغ مورد 

نیاز کشور وجود ندارد.
وی اضافه کرد: اکنون با توجه به شرایط 

نامناســب خوراک طیور، ممکن است در 
ماه های آینده به دلیل کاهش جوجه ریزی 
و پرورش،  اندکــی کمبود پدید آید که با 
تامین نهاده های مورد نیاز طیور این مشکل 

پیش نخواهد آمد.
اسدالله نژاد افزود: اکنون در هیچ یک از 
استان های کشــور کمبود و کاهش عرضه 

گوشت مرغ  وجود ندارد.

مرغ  واردات  برای  ارز  تخصیص   
منطقی نیست 

نایــب رییــس کانون انجمــن صنفی 
مرغداران گوشــتی با رد ادعــای  واردات 
گوشت مرغ از اوکراین به کشور گفت: این 
موضوع منطقی نیست، زیرا چنانچه دولت 
امکان تخصیص ارز برای واردات داشــت،  
برای تامین نهاده های دام و طیور ارز مورد 

نیاز را تخصیص می داد.
هفته گذشته،  قیمت هر کیلوگرم گوشت 
مرغ در بازار از مرز ۲۵ هزارتومان گذشت، 
درحالی که براســاس مصوبه تیرماه ستاد 
تنظیم بازار قیمــت هرکیلوگرم مرغ زنده 
۱۰ هزارو ۵۰۰ تومان و گوشــت مرغ ۱۵ 

هزارتومان تعیین شده بود.
سال ۱۳۹۸ نیز نرخ مصوب هر کیلوگرم 
مرغ زنده هشت هزارو ۵۵۰ تومان و گوشت 
مرغ برای مصرف کنندگان ۱۲ هزار و ۹۰۰ 

تومان بود.

رییس شورای تامین کنندگان دام کشور گفت: بالارفتن 
قیمت انواع گوشت قرمز درهفته های اخیر ناپایدار وموقتی 
است وبا طرف شدن برخی مشکلات و موانع، بهای گوشت 

قرمز به ثبات نسبی خواهد رسید.
منصور پوریــان چهارعامل جلوگیری از جابجایی دام 
عشایر و دامداری ها توسط دامپزشکی، گران شدن نهاده ها 
وکمیاب شدن آنها در بازار، خرید گوشت ازکف بازار توسط 
شــرکت پشــتیبانی امور دام و دلال بازی را در افزایش 
قیمت گوشت قرمز)سبک و سنگین( موثر خواند و افزود:با 
هماهنگی به عمل آمده جلوگیری از جا بجایی دام و خرید 
گوشت توسط شرکت پشتیبانی اموردام متوقف شده است.

وی گفت:گرانی نهاده ها همچنان دغدغه اصلی دامداراست 
که امیدواریم با متعادل کردن قیمت آن و واردات آن با ارز 
دولتی ، مشکل و دغدغه دامداران و پرواربندان برطرف شود.

پوریان با بیان اینکه کمبود دام و گوشت گرم درکشور 
وجود ندارد و ذخایر گوشت منجمد در سردخانه ها کامل 
است ولی عرضه و تقاضا متعادل نیست افزود: وقتی بازار 
خوبی داشته باشیم تولید نیز مطلوب خواهد بود و زمانی که 
تعادل در بازار به هم بخورد تولید نیز آسیب پذیرمی شود.

رییس شورای تامین کنندگان دام کشوربا بیان اینکه 
دســتگاه های متولی برای حل مشــکل گرانی و افزایش 
غیرمنطقی دام و گوشــت دیر اقدام می کنند افزود: قبل 
ازآنکه عرضه و تقاضا در گوشــت قرمز دچار مشکل شود 

باید تدابیر و تصمیم های لازم و ضروری گرفته شود تا بازار 
دچار هیجانات کاذب نشود.پوریان افزود:در چند هفته اخیر 
بهای دام زنده ســنگین هرکیلوگرم از ۳۶۰هزار ریال به 
۵۰۰هزار ریال رسید ولی هم اکنون بهای هرکیلوگرم دام 
زنده سنگین و سبک ۴۰۰هزار ریال است که در روزهای 
آینده با بهبود شرایط تولید و مصرف ، کاهش قیمت دام 

بازهم تجربه خواهد شد.

 کاهش مصرف گوشت قرمز
رییس شورای تامین کنندگان دام کشور گفت: درهفته 
های اخیر با افزایش گوشــت قرمز ، مصرف آن در کشور 
نیــز کاهش یافته بود و این به ضرر تولیدکننده و مصرف 

کننده گوشت قرمزاســت.پوریان افزود:هم اکنون قیمت 
ها با منطق مصرف کننده همخوانی ندارد که این مساله 
باعث کاهش مصرف گوشت قرمز در کشور شده است.وی 
گفت:قیمت گوشت قرمز تنها با جریمه کردن حل نمی شود 
باید قیمت گذاری کارشناسی و منطبق با هزینه ها انجام 
شود تا تولیدکننده و بازارملتهب نشود و دود آن به چشم 

مصرف کننده نرود.

 عدم صرفه اقتصادی برای واحدهای بســته 
بندی گوشت

رییس شــورای تامین کنندگان دام کشور با اشاره به 
اینکه گرانی گوشت قرمز در هفته  های اخیر واحدهای بسته 
بندی گوشت را به دلیل عدم صرفه اقتصادی با مشکل رو 
به رو کرده است افزود: بیشتر واحدهای بسته بندی گوشت 
قرمز به علت گرانی گوشت دچار رکود و تعطیلی شده اند.

پوریــان افزود: با کاهش قابل توجه گوشــت قرمز در 
روزهای آینده ، فعالیت واحدهای بسته بندی از سرگرفته 
می شود.در روزهای اخیر بهای هرکیلوگرم گوشت گاو و 
گوساله با چربی در اهواز ۹۰۰هزار تا یک میلیون ریال و 
گوشــت گوسفندی از یک میلیون و ۱۰۰ تا ۱.۲میلیون 

ریال رسیده است.
همچنین گوشت مرغ گرم )کشتار روز( نیز به رقم بی 

سابقه ۲۶۰هزار ریال رسید.

افسانه عباس زاد 

پرداخت بیش از ۴۸ هزار میلیاردریال تسهیلات اشتغالزایی در مازندران

در توسعه روستاها نباید زمین های کشاورزی و محیط زیست تخریب شود

بالا بودن قیمت گوشت قرمز ناپایدار و موقتی است

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار مازندران گفت: در سال جاری 
بانک های دولتی استان ۴۸ هزار و ۷۷۰ میلیاردریال تسهیلات اشتغالزایی 

در بخش کشاورزی، گردشگری و صنعت و معدن پرداخت کردند.
حســن خیریانپور عصر روز چهارشنبه در نشست ستاد تسهیل و رفع 
موانع تولید و اشــتغال و سرمایه گذاری مازندران افزود : در سال جاری 
بانک های دولتی استان ۴۸ هزار و ۷۷۰ میلیاردریال تسهیلات اشتغالزایی 
به حدود ۷۷ هزار واحد تولیدی و صنعتی در بخش کشاورزی، گردشگری 

و صنعت و معدن پرداخت کردند.
به گفته وی این تســهیلات از ســوی ۱۴ بانک دولتی در اســتان به 

متقاضیان پرداخت شده است.
وی اضافه کرد : علاوه بر آن در قالب بسته رونق تولید نیز ۲۶۲ فقره 
تسهیلات به ارزش هشت هزار و ۲۲۰ میلیارد ریال به واحدهای تولیدی 

و صنعتی پرداخت شده است.

 ارائه تسهیلات کرونایی به ۱۷ هزار واحد صنعتی 
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری مازندران همچنین به ارائه 

تســهیلات اعطایی به کسب و کارهای آســیب دیده از کرونا در استان 
اشاره کرد و گفت : جهت کمک به واحدهای تولیدی و صنعتی خسارت 
دیــده از کرونا، ۱۷ هزار و ۵۷۳ واحد تولیدی و صنعتی در این اســتان 
تسهیلات کرونایی به مبلغ چهار هزار و ۳۴۰ میلیارد ریال دریافت کردند.

وی اضافه کرد: این تســهیلات در قالب ۱۴ بســته پیش بینی شده 
برای کمک به واحدهای تولیدی و صنعتی خســارت دیده ناشی از کرونا 
مصوبه ســتاد ملی کرونا در اســتان مازندران، پرداخت شده است و این 
اســتان رتبه دوم را در پرداخت تسهیلات کرونا در سطح کشور به خود 

اختصاص داده است.
جانشین ستاد استانی ستاد تســهیل مازندران به برنامه کمک برای 
احیاء واحدهای راکد اشاره کرد و اضافه کرد: در سال گذشته ۱۱۶ واحد 
صنعتی راکد در استان به مدار تولید برگشت داده شدند و در سال جاری 

نیز تاکنون ۵۶ واحد به مدار تولید برگشتند.
به گفته وی علاوه بر آن در طول یک سال گذشته ۷۷ واحد تولیدی 
و صنعتی که در تملک بانک های دولتی استان بودند نیز از تملک خارج 

و فعالیت تولیدی خود را از سر گرفتند.

وی تعداد واحدهای راکد در اســتان مازنــدران را حدود ۱۰۶ واحد 
تولیدی و صنعتی اعلام و برنامه ستاد تسهیل را نیز از سرگیری فعالیت 

این واحدها با گره گشایی از مشکلاتشان در سطح استانی بیان کرد.
خیریانپــور طرح زراعت چوب را نیز یکی از طرح های مهم اســتان 
برای تامین مواد اولیه مورد نیاز ۲۳۵ واحد صنایع چوبی مازندران اعلام 
کرد و گفت: چهار هزار هکتار اراضی در اســتان در دست اجرای زراعت 

چوب قرار گرفته است.
رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان مازندران نیز در این 
نشســت گفت : در سال جاری ۴۸ پروژه اقتصاد مقاومتی  در این استان 

در دست اجرا قرار گرفته است.
مفیــد غلامی راد اعتبار حوزه اقتصاد مقاومتی اســتان را حدود ۶۳ 
هــزار و ۱۳۰ میلیارد ریــال اعلام کرد و افزود : ۴۸ هزار میلیارد ریال از 
این اعتبار در قالب سرمایه ثابت و مابقی به عنوان سرمایه در گردش در 

اختیار طرح های اقتصاد مقاومتی قرار می گیرد.
به گفته وی بیشترین طرح های اقتصاد مقاومتی با ۱۸ پروژه در حوزه 

کشاورزی در مازندران اجرایی شده است.

معاون پشتیبانی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور گفت: در توسعه و 
گسترش روستاها نباید زمین های کشاورزی و محیط زیست تخریب شود.

هادی درفشی در آئین تودیع معارفه مدیرکل بنیاد مسکن هرمزگان، 
افزود: تورم و بالارفتن هزینه ها باعث افزایش درخواســت ســکونت در 

روستاها و مهاجرت معکوس شده است.
وی اظهار کرد: تاکید کرده ایم در توســعه و گسترش روستاها، زمین 
های کشاورزی و محیط زیست تخریب نشود، لذا توسعه روستاها و احداث 
زیرســاخت ها نیاز به منابع مالی دارد کــه ۷۰درصد این منابع از محل 

فروجش اراضی روستایی تامین می شود.
معاون بنیاد مسکن کشور اضافه کرد: ۱۸ الی ۱۹درصد جمعیت کشور 
در روســتاها زندگی می کنند و بخش عظیمی از تولیدات مواد غذایی و 
حتی صنعتی در روستاها انجام می شود. از نمایندگان مجلس درخواست 

داریم در تصویب بودجه یاری گر مجموعه بنیاد مسکن باشند.
همچنین نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس نیز در این آئین گفت: 
همیشــه این جمله از امام خمینی را در مســئولیت هایم مدنظر داشته 
ام که فرمودند: به داد روستانشــینان برسید که آنها نه زبانی برای بیان 

مشکلاتشان دارند نه قلمی برای انتقال این مشکلات.
احمــد مرادی اظهار کرد: تمام تلاش دولت و نظام برای جلوگیری از 
مهاجرت از روســتا به شهرهاست، اما گاها میبینیم روستا نشینان برای 
تامین زمین محل ســکونت در روستا با مشــکل مواجه هستند. لذا اگر 
اختیار داشتم زمین را، رایگان به جوانان روستایی می دادم تا شاهد رونق 
و آبادانی روستاها باشیم، لذا از مدیران بنیاد مسکن کشور تقاضا دارم تا 

حد ممکن واگذاری زمین در روستاها را آسان و ارزان کنند.
وی تصریح کرد: بخشــی از وظایف بنیاد مسکن به دهیاری و شورای 
روســتا واگذار شده است و روستائیان هم رفع مشکلاتشان را از دهیاران 
و شــوراها مطالبه می کنند که عملا در برابر خواسته های به حق مردم 
روســتا دست خالی باید با مشــکلات بجنگند. لذا جا دارد بنیاد مسکن 
اختیارات بیشــتری به دهیاران بدهد، تــا اموری همچون طرح هادی و 

پروژه های زیرساختی از طریق دهیاری ها صورت گیرد.
همچنین  نائب رئیس کمیسیون عمران مجلس نیز در آئین گفت: در 
کمیســیون عمران بارها بر اهمیت وظایف بنیاد مسکن تاکید نموده ام 
و برای کمک به این مجموعه و رفع محرومیت روســتاها از هیچ تلاشی 

دریغ نخواهم کرد.
منصور آرامی اظهار کرد: خودم نیروی جهاد سازندگی بودم و از ابتدا 
با ادغام جهاد سازندگی مخالف بودم و امروز هم با توجه محرومیت های 
موجود اعتقاد دارم این ادغام اشــتباه بوده است، اما بنیاد مسکن در این 
مدت به خوبی توانســته است این خلا را پر نماید هرچند که با وضعیت 

مطلوب فاصله زیادی داریم.
همچنین مدیرکل جدید بنیاد مسکن استان هرمزگان نیز گفت: بنیاد 
مسکن مولود انقلاب است و اصلی ترین ماموریت آن حل مشکل مسکن 
روستا نشینان است.نوری زاده اظهار کرد: بر همین اساس تلاش خواهم 
کرد بر اساس سیاست های ابلاغی بنیاد مسکن کشور و توجه به تامین 
مســکن روستائیان، برنامه های تامین زمین، اجرای طرح هادی و مقاوم 
سازی منازل روستایی را به کمک همکاران بنیاد مسکن استان به نقطه 
مطلوبی برسانیم.وی در خصوص طرح مسکن ملی عنوان کرد: هرمزگان 
با پیش بینی ســاخت ســه هزار واحد مسکن ملی رتبه دوم را در کشور 
دارا اســت و پیش بینی شــده است که ۱۶۶۰ واحد در حوزه شهرستان 
بندرعباس و مابقی آن در ســایر شهرستانهای استان انجام خواهد شد. 

 آخرین وضعیت زاینده رود و دریاچه ارومیه
معــاون آب و آبفای وزیر نیرو آخرین وضعیت دریاچــه ارومیه و زاینده رود را 
تشریح کرد و گفت: وضعیت دریاچه ارومیه نرمال است اما در زاینده رود بارندگی 

مناسبی را شاهد نیستیم.
قاســم تقی زاده خامسی با اشاره به آخرین وضعیت دریاچه ارومیه اظهار کرد: 
امیدواریم که پروژه دریاچه احیای دریاچه ارومیه تا پایان ســال جاری به نتیجه 
برســد و آبرسانی از ســد کانی سیب از طریق یک تونل ۳۶ کیلومتری به دریاچه 

ارومیه اجرایی شود.
وی با بیان اینکه ۲۵۰۰ میلیارد تومان برای این طرح هزینه شده است و امسال 

به نتیجه می رسد، تصریح کرد: انتظار می رود که نتایج این پروژه مثبت باشد.
معاون آب و آبفای وزیر نیرو در خصوص آخرین وضعیت زاینده رود نیز گفت: 
متاسفانه وضعیت بارندگی در آن منطقه خوب نیست و شرایط مناسبی را مشاهده 

نمی کنیم اما با این وجود شرب منطقه شرایط مساعدی دارد.
خامســی با تاکید بر اینکه ذخیره مناســبی برای شرب منطقه در نظر گرفته 
شده اســت، تصریح کرد: اگر بارندگی بیشتری را شــاهد باشیم می توانیم برای 
بخش کشــاورزی نیز ذخیره کنیم اما اکنون وضعیت مناســبی در منطقه زاینده 

رود وجود ندارد.

 مهار آتش سوزی جنگل ها و مراتع کوه نور چرام بعد از ۶ شبانه روز
کهگیلویه و بویراحمد بخشدار سرفاریاب از توابع شهرستان چرام از مهار آتش 
در جنگل ها و مراتع کوه نور شهرســتان چرام بعد از ۶ روز خبر داد. »اسلام مراد 
پور« افزود: آتش سوزی در جنگل ها و مراتع کوه نور شهرستان چرام که ظهر شنبه 
۲۶ مهرماه شروع شده بود بعد از ۶ روز بالاخره در غروب امروز پنجشنبه یکم آبان 

خاموش و مهار شد.
وی تصریح کرد: تا مهار شدن این آتش نیروهای اداره منابع طبیعی شهرستان 
کهگیلویه، چرام و استان، سپاه، بسیج، هلال احمر، دهیاران، جهاد کشاورزی، محیط 
زیست و تعدادی از کوهنوردان پای کار بودند و همچنین استاندار، فرماندار شهرستان، 
حوزه مدیریت بحران شهرستان و استان و همچنین “حجت الاسلام سید محمد 

موحد” نماینده شهرستان پیگیر مهار این آتش سوزی بودند.
بخشدار سرفاریاب علت آتش سوزی را عمدی دانست و اظهار کرد: روز گذشته به 
دلیل گستردگی آتش حدود ۵۰ نفر برای مهار آن در محل حضور داشتند. مرادپور 
با اشاره به اینکه علت طولانی شدن آتش سوزی صعب العبور بودن منطقه و وزش 
باد بوده اســت تاکید کرد: این آتش سوزی طی این ۶ روز حدود ۳ بار مهار شد و 
مجدد شعله ور می شد و در این مدت حدود ۲ تا ۳ شب با وجود سرمای هوا روی 

کوه می خوابیدند تا اینکه آتش را مهار کنند.

 بیانیه سازمان شیلات درباره ممنوعیت صید ترال
سازمان شیلات ایران اعلام کرد: مؤسسه تحقیقات علوم شیلاتی پس از رفع موانع 
دریاروی خود، برنامه مطالعات پایش ذخایر و آسیب شناسی روش صید فانوس ماهیان 

را تا آذرماه ۹۹ ارائه خواهد نمود.
به گزارش سازمان شیلات ایران، این سازمان در پی اخبار و رویدادهای روزهای 
اخیر پیرامون صید ترال در آب های جنوب کشور، بیانیه ای صادر کرده است. متن 

بیانیه بدین شرح است:
در ماه های گذشته به منظور بررسی علمی دغدغه های پرتکرار گروه های مختلف 
مردم، مسئولین، سمن های محیط زیستی، جامعه صیادی …، در زمینه ی آسیب های 
زیست محیطی صید فانوس ماهیان در دریای عمان، سازمان شیلات ایران با همراهی 
مؤسسه تحقیقات علوم شیلاتی و اتحادیه های صیادی کشور، جلساتی را با کمیسیون 
کشــاورزی و فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی برگزار نمود که به 
تشکیل یک کارگروه علمی بررسی مشترک، میان فراکسیون محیط زیست مجلس 

و وزارت جهادکشاورزی انجامید.
با راه اندازی این کارگروه، جلسات کارشناسی متعددی برگزار و مقرر گردید به 
منظور به روزرســانی مطالعات ارزیابی ذخایر آبزیان و اتخاذ تصمیم بر اساس این 
مطالعات در راســتای بهره برداری بهینه، پایدار و مسئولانه، برنامه ی آیش و پایش 

ذخایر فانوس ماهیان اجرایی گردد.
بر این اســاس، با مساعدت فراکســیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
و پشــتیبانی سازمان شیلات ایران، مؤسسه تحقیقات علوم شیلاتی کشور پس از 
رفع موانع دریاروی و تجهیز کشتی تحقیقاتی خود، برنامه مطالعات پایش ذخایر و 
آسیب شناسی روش صید فانوس ماهیان را تا آذرماه ۹۹ ارائه خواهد نمود، بطوری که 
پس از دو ماه، با رفع موانع دریاروی کشــتی تحقیقاتی فردوس یک و نیز تأمین 
منابع مورد نیاز جهت انجام گشت های ارزیابی ذخایر آبزیان جنوب کشور، عملیات 
پژوهشی مطالعات آغاز و نتایج آن به فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
و کمیته مدیریت صید ســازمان شیلات کشور ارائه خواهد گردید، تا فعالیت این 
ناوگان با اطلاعات به روز شده، بازنگری شود و همزمان و به موازات انجام مطالعات 

فوق، فعالیت تجاری این ناوگان، متوقف خواهد شد.

 ورود پیازهای زعفران »گواهی محدود« به بازار 
یک مقام مسئول گفت: نخستین پیازهای زعفران با استاندارد »گواهی محدود« در 
سال ۱۴۰۰ وارد بازار ایران می شود. به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، معاون مؤسسه 
تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال افزود: تولید و کشت پیاز زعفران »گواهی محدود« 
در مزارع، گامی رو به جلو برای بهبود کمی و کیفی این محصول محسوب می شود.

صمد مبصّر با اشاره به اینکه از سال ۹۷، گواهی محدود ارقام بومی و محلی در 
دستور کار مؤسسه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال با هدف حفظ این ارقام در 
چرخه تولید و بهبود کیفیت بذر آنها قرار گرفته است، اذعان داشت: این مؤسسه 
آمادگی دارد تا بذر پیاز زعفران را نیز زیر پوشش نظام »گواهی محدود« قرار دهد.

وی افزود: با گواهی محدود بذر پیاز زعفران، کشاورزان از کشت پیازهای فرسوده 
و زیرسایز در مزارع خود فاصله گرفته و به سمت کشت پیازهای با کیفیت و در سایز 
استاندارد که به لحاظ فیزیولوژیکی وضعیت مطلوب تری دارند، حرکت می کنند.مبصّر 
پیش بینی کرد که آشــنایی کشاورزان با اثرات مطلوب پیازهای زعفران »گواهی 
محدود«، تولیدکنندگان و مؤسسه تحقیقات را در کوتاه مدت به این سمت سوق 
 دهد تا تمام بذرهای پیاز زعفران مورد نیاز کشــور از طریق بذر »گواهی محدود« 

تأمین شود.
وی گفت: اگر در سال ۲۰ هزار هکتار کشت جدید زعفران در مزارع با مصرف 
نزدیک به ۵ تن بذر در هر هکتار داشــته باشــیم، حدود ۱۰۰ هزار تن بذر پیاز 
زعفران در سال نیاز است.معاون مؤسسه تحقیقات ثبت و گواهی بذر و نهال اظهار 
داشــت: با توجه به اینکه حدود ۷۰ درصد نظارت های این مؤسسه بر مزارع تولید 
بذر از طریق ناظرین بخش خصوصی انجام می گیرد، بنابراین ما برای هر سطحی 
که تولیدکنندگان مایل به تولید بذر پیاز زعفران تحت پوشش نظام گواهی محدود 

باشند، آمادگی نظارت و گواهی داریم.
وی با بیان اینکه تعداد قابل توجهی از ارقام بومی و محلی برنج، سبزی و صیفی 
جات و گیاهان دارویی زیر پوشش نظام گواهی محدود این مؤسسه تحقیقاتی قرار 
گرفته اســت، گفت: سال ۹۸ نزدیک به یک هزار تن بذر ارقام بومی و محلی برنج 

تحت برنامه گواهی محدود تولید شد.
مبصّر ادامه داد: در حال حاضر بعضی از سبزیجات و صیفی جات بومی و محلی 
مانند گشنیز، جعفری، شوید، و خربزه ارقام بومی، برخی گیاهان دارویی مانند زیره 

و سیاهدانه نیز در نظام »گواهی محدود« وارد شدند.
وی در عیــن حال از برنامه ای بــرای ورود ارقام محلی و بومی گیاهان دارویی 
همچون آویشن، خارشتر و بابونه به نظام گواهی محدود در صورت وجود متقاضیان 

برای کشت خبر داد.
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افشاگری مدیرعامل سابق استقلال علیه رئیس هیات مدیره

می خواستم مشکل خلیل زاده را حل کنم اما به قطر رفت
مربــی تیم فوتبال پرســپولیس با اشــاره به فایل 
صوتی منتشر شده از مهدی رسول پناه، عنوان کرد که 
سرپرست این باشگاه صحبت های خوبی به زبان نیاورده 
است.کریم باقری درباره حواشی این روزهای پرسپولیس 
به صحبت پرداخت. او در صحبت های خود عنوان کرد 
که تلاش کرده خلیل زاده را حفظ کند اما این بازیکن 
به واسطه سن و سالش تصمیم گرفته با یک تیم قطری 

قرارداد امضا کند.

بعد از بازگشت از قطر پرسپولیس کمی درگیر 
حواشی شد. شرایط را چطور ارزیابی می کنید؟ 

حواشی کمی که نه، متاسفانه درگیر حواشی زیادی 
شدیم. بعد از اینکه از قطر آمدیم، اصلا انتظار نداشتیم 
این اتفاقات رخ بدهد اما به هر حال به وجود آمد. چند 
روزی اســت که تمریناتمــان را پیگیری می کنیم و با 
اضافه شدن ملی پوشان، تیم تقریبا کامل شده است. با 
پیگیری تمرینات خودمان را برای مسابقات لیگ برتر 

آماده می کنیم.

فکر می کنید که چه چیزی باعث ایجاد حواشی 
زیاد در پرسپولیس شده است؟

متاســفانه قرارداد بازیکنان طوری بسته شده است 
کــه به آن ها اجازه می دهند کارهایی انجام بدهند و به 
راحتی قرارداد خود را فسخ کنند. شاید در باشگاه های 
دیگر چنین اتفاقی رخ ندهد اما در پرســپولیس شاهد 
چنین موضوعی هستیم. بازیکن بندهایی در قراردادش 
دارد که به واسطه آن این امکان را دارد، جدا شود. بعضی 
بازیکنان از این بندها اســتفاده کردند و جدا شدند که 
باعث ایجاد حواشــی در تیم شد. این حواشی هواداران 
را نگران کرده که البته به حق نگران شــدند. هواداران 
صاحبان اصلی باشگاه هستند و به من آن ها می گویم به 
تیم و کادر فنی و آقای گل محمدی اعتماد داشته باشند 
و از تیم حمایت کنند. بازیکنان می آیند و می روند و این 
پرسپولیس است که می ماند. از هواداران می خواهم از 
تیم حمایت کنند چون ما به حمایت آن ها نیاز داریم. 

به عنوان یکــی از مربیان تیم، جدایی برخی 
بازیکنان نگرانتان نمی کند؟ 

نگرانی که وجود دارد. بازیکنان خوبی که تاثیر زیادی 
روی موفقیت های ما داشتند وقتی از تیم جدا می شوند، 
جایگزیــن پیدا کردن برای آن ها کار ســختی اســت. 
بازیکنان مثل بیرانوند و علیپور جدا شــدند و همانطور 
که گفتم پیدا کردن جایگزین برای این دو سخت بود. 

با این حال جایگزین های خوبی به تیم آمدند. 

پیش از این گفته می شــد شما تلاش زیادی 
انجام دادید تا شجاع خلیل زاده حفظ شود. چه 
اتفاقی رخ داد که تلاش های شما به نتیجه نرسید؟

البته هنوز مطمئن نیستیم که خلیل زاده جدا شده 

است یا خیر. قرار بود بعد از بازگشت از قطر، به همراه 
شجاع خلیل زاده به باشگاه بروم تا مشکل این بازیکن را 
حل کنیم اما بعد از بازگشت از قطر، خلیل زاده به تیم 
ملی اضافه شــد و فرصت نبود تا به باشگاه برویم. بعد 
از بازگشــت از تیم ملی هم با خلیل زاده تماس گرفتم 
و گفتم بیا با هم به باشــگاه برویم تا مشــکلت را حل 
کنم اما او پاســخ داد که قراردادش را به طور یکطرفه 
فســخ کرده و یک پیشــنهاد از قطر دارد و با آن ها هم 
به توافق رسیده است و دیگر نمی تواند در پرسپولیس 
 باشــد. به خاطــر همین دیگــر موضــوع را پیگیری

 نکردم تا اینکه شنیدم خلیل زاده دوباره با پرسپولیس 
صحبت کرده است. برای دومین بار با او تماس گرفتم 
که پاســخ داد در حال مذاکره با پرســپولیس است و 
احتمال ماندنش زیاد است. در نهایت هم شنیدم قصد 

جدایی دارد. 

درباره شجاع خلیل زاده هجمه های زیادی علیه 
او شــکل گرفت. چه نظری درباره این موضوع 

دارید؟
شــجاع خلیل زاده در چند ســال اخیر از بهترین 
نفرات تیم بود و زحمات زیادی کشــیده و از بازیکنان 
با تعصب پرسپولیس بوده اســت. می دانم هواداران از 
جدایی خلیل زاده ناراحت هســتند که حق هم دارند. 
اینکه خلیل زاده برود و یا بماند در اختیار خودش هست 
و من و هواداران تصمیم گیر نیستیم. شاید شرایط سن 
و ســالی که دارد باعث شده به پیشنهاد باشگاه قطری 
جواب مثبت بدهد. اما هواداران باید بدانند همیشه یک 

نام باقی می ماند که آن هم پرسپولیس است.
مدتی است فاصله ای میان باشگاه و تیم ایجاد 
شده اســت. در مصاحبه ها و صحبت ها می شود 

اختلاف نظرها را دیــد. دلیل این موضوع را چه 
می دانید؟

مسلما این اختلافات به تیم ضربه می زند. گل محمدی 
با بازیکنان صحبت کرده و از آن ها خواسته به حواشی 
کاری نداشته باشند و تمرکزشان روی تمرینات باشد. 
ما سعی می کنیم حواشی اطراف تیم را کنترل کنیم و 
خوب تمرین کنیم تا برای بازی ها آماده بشیم. متاسفانه 
مسائل مدیریتی وجود دارد که اتفاقات خوبی را رقم نزده 
است. این اتفاقات برای الان نیست و سال های قبل هم 
وجود داشت. مهم این است که تیم با تمرکز کارش را 

می کند و تا بهترین نتایج را بگیرد.

یک فایل صوتی از مهدی رســول پناه منتشر 
شــده که در آن می گوید اعضــای تیم جوگیر 
شــده اند. این صحبت ها به اختلافات دامن زده 

است. فکر می کنید مشکلات حل شود؟
با مشکلات فراوان بازیکنان کار بزرگی کردند که تیم 
به فینال لیگ قهرمانان آسیا رسید. ما با تیم هایی بازی 
کردیم که از نظر مسائل مالی و امکانات بهتر از ما بودند 
اما ما توانســتیم با درایت و تلاش بازیکنان و مجموعه 
تیم به فینال برســیم. اینگونه صحبت ها که می گویند 
جوگیر شــده اند جالب نیست. وقتی تیم به فینال لیگ 
قهرمانان آسیا می رسد، باعث افتخار و غرور همه است. 
چرا کسی نباید کسی به این موفقیت افتخار کند؟ آقای 

رسول پناه حرف های خوبی را نزده است. 

مشکلات مالی هم این روزها بیش از همیشه 
این را تحت فشار گذاشته است. این مشکلات را 

چطور می بینید؟
مشکلات مالی که همیشــه وجود دارد. الان بحث 

پــول برانکو وجود دارد، بعد از او بحث پول کالدرون از 
راه می رســد و بعد از آن هم بحث پول بودیمیر از راه 

خواهد رسید.

بعد از بازگشت تیم از قطر استقبال خوبی از 
پرسپولیس شد و پاداشی هم به تیم پرداخت شد 
اما یحیی گل محمــدی می گوید از تیم به خوبی 

تقدیر نشد. 
متاســفانه اینگونه بود. من شخصا دوست دارم تیم 
موفق شود و دنبال اینکه از من تقدیر کنند نیستم. اما 
به هر حال باید به بازیکنان و کادر فنی احترام گذاشت 

و قدر زحمات آن ها را بدانند.

وضعیت محمد انصاری به کجا رســید؟ برخی 
معتقداند رفتار خوبی با این بازیکنان نشد.

همه جای دنیا سرمربی تیم تصمیم می گیرد که چه 
بازیکنی باشد و چه بازیکنی نباشد. دنبال اینکه احترام ها 
حفظ شــد و یا نه نباشیم. در این مقطع سرمربی تیم 
تشخیص داده برخی بازیکنان کنار تیم نباشند. محسن 
ربیع خواه و محمد انصاری از بازیکنان خوب تیم بودند و 
زحمات زیادی را کشیدند. مسلما ناراحتی دارد که بعد 
از چند سال زحمت و کسب افتخارهای زیاد از تیم جدا 
شوید. من برای این دو بازیکن آرزوی موفقیت می کنم.

پرســپولیس به فینال لیگ قهرمانان آســیا رسیده 
است و ۲۹ آذر باید به مصاف تیم شرق آسیا برود. فکر 
می کنید در نبود برخی بازیکنان پرســپولیس می تواند 

قهرمان آسیا شود؟
ما امیدواریم باشگاه موضوع عیسی آل کثیر و وحید 
امیری را پیگیری کند تا هم محرومیت آل کثیر بخشیده 
شــود و هم شاید کارت زرد امیری هم بخشیده شود و 
ایــن دو بازیکن بتوانند ما را همراهی کنند. وقتی لیگ 
قهرمانان آسیا را شروع کردیم با کل تیم قرار گذاشتیم 
که به دور از حواشــی، با تمام وجود تلاش کنیم و در 
نهایــت هم به عنوان آخرین تیــم، قطر را ترک کنیم. 
خوشحالیم این اتفاق رخ داد. هدف ما قهرمانی است و 
مطمئنا همه تلاش خودمان را می کنیم که قهرمان آسیا 
شویم چون واقعا پتانسیل این را داریم که قهرمان لیگ 
قهرمانان آســیا شویم. در این میان برخی هم شیطنت 
می کنند تا مشــکلاتی برای ما ایجاد کنند اما ما همه 
تلاش خودمان را می کنیم.یحیی گل محمدی در آخرین 
مصاحبه خود گفته است که پرسپولیس دشمنان قسم 
خورده زیادی دارد. شــما هم فکر می کنید پرسپولیس 

دشمن دارد؟
مســلما هســت. وقتی پرســپولیس به قطر سفر 
می کرد اینقدر حواشــی نداشت اما وقتی موفقیت تیم 
را دیدند، مشکلات و حواشی هم شروع شد. جایی که 
 موفقیت هســت، دشمنانی هم می آیند که کار شما را 

خراب کنند.

احمد سعادتمند مدیرعامل برکنار شده 
استقلال با انتشار پیامی علیه رئیس هیات 
مدیره این باشگاه افشــاگری کرد و گفت: 

خلیل زاده حتی مرا به مرگ تهدید کرد!
مدیرعامل پیشین استقلال با انتشار پیامی 
در صفحه شخصی خود در اینستاگرام انگشت 
اشــاره خود را مستقیم به سمت اسماعیل 
خلیل زاده رئیس هیأت مدیره این باشــگاه 
نشانه رفت و نوشت:آقای رئیس هیأت مدیره 
یادتان هســت را دســت خود را روی قرآن 
گذاشــتید و از من خواستید سکوت کنم و 
مانند برادر کنارتان باشم. یادتان هست شب 
قبل از برکناری من دعوت کردید و گفتید 
که چقدر تو را تحت فشار گذاشتند که زیر 
صورتجلســه عزل مرا امضــا کنی، و به من 
گفتی که امکان ندارد این کار را انجام دهم 
و حتی از سمت ریاست هیأت مدیره استعفا 
خواهی داد. این در حالی بود که فردا حکم 
عزل مرا امضا کردید و از البته از ماه ها قبل 

به دنبال عزل من بودی....
خیلی ســکوت کردم، اما شــما قرآن را 
نادیده گرفتید. ۲۵ روز از رفتن من از باشگاه 
می گذرد و ســکوت کردم، اما شما و برخی 
دوستان دیگر که حتماً در قسمت های بعدی 
از آنهــا هم خواهم گفت، به ناحق مصاحبه 
کردید، پست گذاشتید و ناصواب حرف زدید. 
از امشب سکوتم را خواهم شکست. تا مردم 
بدانند که چه ظلمی صورت گرفته است. از 
شما می پرسم آقایان پس از رفتن من برای 

استقلال چه کردید.
گفتید سعادتمند طی پنج ماه و نیم فقط 
بدهی بالا آورد و درآمدی نداشت. اگر شما 
و دوستان شما می گذاشتند از همان پفک 
آبــی میلیاردها درآمدزایی داشــتیم. و اگر 
دوستان شما ورود نمی کردند از درصد فروش 
محصولات شرکت )م( الان هیچ دغدغه ای 
در این شرایط کرونایی و اقتصادی نداشتیم. 

قراردادهــای لباس و طرح هــای اقتصادی، 
مارکتینــگ، گرفتن ســندهای تک برگ 
مرغوبکار و کمپ مرحوم حجازی، پیگیری 
برای گرفتن زمین های مرغوب هکتاری برای 
احداث کمپ در سراسر کشور، ساخت هتل و 
کمپ های مشترک استقلال و اسپایر به جای 
خودش.... شما به عنوان رئیس هیأت مدیره 

چقدر برای باشگاه درآمد آوردید؟
شــما چه طرح درآمدزایی برای باشگاه 
ایجاد کردید؟ شــما که نزدیک به دو سال 
هســت با عناوین عضو هیأت مدیره، رئیس 
هیأت مدیره و سرپرســت باشگاه استقلال 
بودید در این دو ســال چقــدر درآمدزایی 
داشــتید؟ البته از محل فروش الهیار صیاد 
منش و ســید مجید حسینی که آن هم..... 
بماند. شما طی این دو سال نه تنها درآمدی 
ایجاد نکردید بلکه باشگاه را با اطلاعاتی که 
خواهم داد به مرز نابودی سوق دادید! برای 
تنویــر افکار عمومی و هواداران در آمدهای 
باشــگاه را طی سالهای ۱۳۹۴ تا ۱۳۹۸ به 

صورت کاملًا دقیق و بر اســاس حسابرسی 
انجام شــده به شرح ذیل اعلام می کنم که 

اسناد آن موجود است:
۱- ســال ۱۳۹۴ کارگزار شرکت امین 
سیما کیش پرداخت بلاعوض به باشگاه ۲۴ 

میلیارد تومان
۲- ســال ۱۳۹۵ کارگزار شرکت امین 
سیما کیش پرداخت بلاعوض به باشگاه ۲۸ 

میلیارد تومان
۳- ســال ۱۳۹۶ کارگزار شــرکت مبنا 
توســعه مبین پرداخت بلاعوض به باشگاه 

۴۳ میلیارد تومان
۴- ســال ۱۳۹۷ کارگزار شــرکت مبنا 
توســعه مبین پرداخت بلاعوض به باشگاه 

۵۷ میلیارد تومان
۵- سال ۱۳۹۸ کارگزار شرکت وابسته به 
جنابعالی شرکت آریا برتر صفر ریال درآمد و 

بدون حتی ریالی واریزی به باشگاه
رئیس محترم هیأت مدیره آیا می دانید 
به دلیل عدم درآمدزایی شــرکت وابسته به 

شــما باشگاه اســتقلال در حال حاضر ۶۶ 
میلیارد تومان زیان انباشــته دارد؟ پس از 
اعتراض شدید بنده مدیرعامل منصوب شما 
در شرکت آریا برتر با اطلاع کامل شما، طی 
دو نوبت بنده را به دادســرا کشانده و حتی 
تا مرز بازداشــت هم بردند و درود بر قاضی 
عادل که پس از توضیحات من متوجه شد 
که چه خیانتی به باشگاه شده و حتی از من 
خواست علیه شرکت آریا برتر شکایت کنم.

چرا که یکســال مالکیت کامل معنوی 
باشــگاه اعــم از اسپانســرینگ، تبلیغات 
تلویزیون اینترنتی، سایت و هرگونه درآمد 
از طریق برند باشــگاه در اختیار داشــته و 
نــه تنها درآمدی ایجــاد نکرده، بلکه هفت 
میلیارد و ششــصد و چهــل میلیون تومان 
 با ســود روزانه باشــگاه را بدهکار کرد! این

 یعنی تضییع حقوق بیــت المال و اهمال 
در حق باشــگاه اگر چه مجدداً صورتجلسه 
صــوری تنظیم و بدون ثبــت در دبیرخانه 
نرخ ســود روزانه را کان لــم یکن کردند و 

وقتی که اعلام کــردم نمی گذارم یک آجر 
از باشگاه کم شود، خصومت ها شروع شد و 
به دادگاه رفتم. اگر حتی یادتان باشد من را 
به مرگ و قتل تهدید کردید.... مهم نیست 
 برای دفاع از حقوق باشــگاه دادســرا بروم 
و حتی تهدید به مرگ شــوم.... اینها همه 
واقعیت هســت، البته بخــش کوچکی از 
واقعیت.یادتان هست در جلسه هیأت مدیره 
شــما برای فروش مهدی قائدی با رقم یک 
میلیون و پانصد هزار دلار ذوق زده شــدید 
و اصرار به فروش فوری قائدی داشــتید. اما 
همانطور که در برنامه وزین ورزش و مردم 
اعلام کردم که قائدی را زیر ۵ میلیون دلار 
نخواهم فروخت.بر همین اعتقاد ایستادگی 
کــردم و هنوز هم همین عقیده را دارم. اگر 
مندیت هم صــادر کردم فقط برای مذاکره 
پنج میلیون دلاری بوده اســت. پس چرا با 
ذهن هوادار بازی می کنید. شــما بودید که 
الهیــار صیادمنش را فروختید و اگر یادتان 
باشــد آن زمان من رئیس هیــأت مدیره 
بودم و کتباً نامه نوشــتم )موجود است( که 
این کار انجام نشــود. بنابراین لطف کنید و 
صادق باشــیدمن قصد حرف زدن نداشتم، 
اما شما و دوستان هر روز مباحثی را مطرح 
کردید که مجبور به پاسخگویی شدم، اصلًا 
قصد نداشــتم حرفی بزنم، چرا که آرامش 
باشــگاه و موفقیتــش از ایــن همه هجمه 
ناجوانمردانه به خودم مهمتر بود. اما شــما 
نگذاشــتید و شــک نکنید تا قبل از شروع 
لیگ خیلی موارد دیگر را هم مستند خواهم 
گفت. یادتان باشــد بیانیه ای از طرف هیأت 
مدیره برای من صادر کردید که به ناحق و 
نــا صواب بود، ولی ســکوت کردم اما دیگر 
سکوت نخواهم کرد.این ماجرا ادامه دارد تا 
مردم و هواداران و مسئولین محترم بخصوص 
دســتگاه های نظارتی بدانند که در باشگاه 
 استقلال ایران که متعلق به مردم عزیزمان

 چه خبرهایی هست و چه اتفاقاتی در حال 
وقوع است.

جمشید بیرامی   

 استعفایم از هیئت مدیره پرسپولیس را تایید می کنم
 عضو مســتعفی هیئت مدیره باشــگاه پرســپولیس ضمن تایید خبر 
اســتعفای خود گفت: دیگر به پرســپولیس بازنخواهم گشت.خبری در 
خصوص احتمال جدایی علی رغبتی عضو هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس 
در رســانه ها منتشــر شــد که در نهایت این موضوع از سوی وی تایید 
شــد.رغبتی در این رابطه گفت: مدتی قبل اســتعفا کــردم اما به خاطر 
اینکه نمی خواســتم پرسپولیس در طول مسابقات لیگ قهرمانان آسیا با 
حاشــیه رو به رو شود این موضوع را به امروز موکول کردم.وی ادامه داد: 

ســعی کردم در این مدت تا می توانم به پرسپولیس کمک کنم اما وقوع 
حواشــی عجیب که کاملا با دیدگاه های من و رویه ام برای حل مشکلات 
باشــگاه مبتنی بر احترام و تعامل مغایرت داشت، باعث شد این تصمیم 
را از روز چهارشــنبه عملی کنم.عضو مستعفی هیات مدیره پرسپولیس 
گفــت: تلاش حفظ اکثریتی تیم و تقویت آن بود که بخش تقویت کامل 
انجام شد و پرسپولیس همچنان بخت اول قهرمانی لیگ و لیگ قهرمانان 
آســیا اســت.وی در خصوص دلیل اصلی اســتعفای خود اظهار داشت: 

دلیل این موضوع حواشــی اخیر و تضعیف دســتاوردهای باشــگاه است 
که کاملا با دیدگاه من مغایر اســت.عضو مســتعفی هیئت مدیره باشگاه 
پرســپولیس و مدیر کل دفتر برنامه ریزی وزارت ورزش، گفت: امیدوارم 
با اســتعفای من موافقت شــود تا تمام وقت خود را برای مســئولیتم در 
 وزارت ورزش بگــذارم. مطمئــن باشــید به هیچ عنوان قصد بازگشــت 
به پرسپولیس را ندارم. وی توضیح دلایل اصلی استعفای خود را به زمان 

دیگری موکول کرد.

 ادامه معضل مصدومیت در سیتی
فرناندینیو جدیدترین مصدوم منچسترســیتی اســت که تا چند هفته قادر به 

همراهی تیمش نخواهد بود.
به گزارش ساکرنت، منچسترسیتی در اولین دیدار خود در لیگ قهرمانان اروپا 
توانست پورتو پرتغال را با نتیجه ۳ بر یک شکست دهد. با این حال فرناندینیو هافبک 
برزیلی به دلیل مصدومیت چهار تا شش هفته قادر به همراهی تیمش نخواهد بود.این 
در حالی است که ناتان آکه خرید جدید سیتی و کوین دی بروین هافبک بلژیکی 
منچسترسیتی نیز غایب هستند و در کنار آیمریک لاپورته مدافع گرانقیمت اسپانیایی 
احتمالا همگی در بازی پیش روی منچسترسیتی در لیگ برتر انگلیس برابر وستهام 
به میدان نخواهند رفت.منچسترسیتی در دومین دیدار خود در مرحله گروهی لیگ 

قهرمانان اروپا به دیدار المپیاکوس خواهد رفت.

 شکست خانگی ناپولی و پیروزی رم و آرسنال در لیگ اروپا 
با شکست ناپولی و پیروزی رم و آرسنال، لیگ اروپای ۲۰۲۰ شروع شد.

هفته اول از مرحله گروهی لیگ اروپا با برگزاری چند دیدار شروع شد که در یکی 
از بازی ها ناپولی در خانه میزبان آلکمار بود که در نهایت با یک گل برابر این تیم باخت. 
تیم ایتالیایی توپ و میدان را در اختیار داشت و موقعیت های زیادی برای گلزنی 

به دست آورد ولی توان باز کردن دروازه آلکمار را نداشت.
در دیگر دیدار مهم آرسنال که در اتریش از راپیدوین با یک گل عقل افتاده بود 
توانست با گلهای داوید لوئیز و پیر امریک اوبامیانگ مهاجم گابنی حریف خود را 

۲ بر یک شکست دهد. 
همچنین در دیگر دیدار مهم، رم توانست ۲ بر یک یانگ بویز سوئیس را از پیش 

روی بردارد و ۳ امتیاز روز اول را به دست بیاورد.

 تاریخ سازی داور زن فرانسوی در شب پیروزی لسترسیتی 
اســتفانی فراپارت برای نخستین بار در مرحله گروهی لیگ اروپا قضاوت کرد و 

داور دیدار لسترسیتی و زوریا بود.
به گزارش مارکا، استفانی فراپارت در جهان داوری هم چنان تاریخ سازی می  کند. 
داور ۳۶ ساله به نخستین بانویی تبدیل شد که قضاوت یک بازی از مرحله گروهی 

لیگ اروپا را بر عهده می گیرد.
پیروزی ۳ بر صفر لسترســیتی مقابل زوریا اولیــن دیداری بود که فراپارت در 

رقابت های سطح اول مردان قضاوت کرد. 
داور فرانســوی پیش از این در کشــورش و لیگ یک، سه بازی را قضاوت کرده 
بود. او در این فصل هم چنین داور دیدار یورگاردن و اروپا در پلی اف لیگ اروپا بود. 
فراپارت هم چنین قضاوت بازی مالت و لتونی را در لیگ ملت های اروپا بر عهده داشت. 
با این حال هنوز هم درخشان ترین بخش دوران داوری فراپارت به سوپرجام اروپا 
۲۰۱۹ برمی گردد. او قضاوت دیدار لیورپول و چلسی را بر عهده گرفت که پس از 
تساوی ۲ بر ۲ دو تیم، برنده در ضربات پنالتی مشخص شد. لیورپول توانست در آن 

بازی جام قهرمانی را بالای سر ببرد.

 مهم بود بازی ها را با برد شروع کینم
سرمربی تاتنهام شروع لیگ اروپا با پیروزی را هدف مهمی برای تیمش توصیف 

کرد.
به گزارش ســاکرنت، تاتنهام در اولین دیدار خود در مرحله گروهی لیگ اروپا 
توانست با ۳ گل لاسک را از پیش روی بردارد. ژوزه مورینیو، سرمربی تاتنهام بعد از 
برد تیمش گفت: وقتی اولین مسابقه خود را در خانه انجام می دهید ، کسب سه امتیاز 
بسیار مهم است تا در مسابقات خوب شروع کنید. بچه ها بازی را جدی گرفتند، از 
همان دقیقه اول مشخص شد که آن ها برای سرگرمی در این جا نیستند و خوشبختانه 
توانستیم به چیزی که می خواهیم برسیم. ما طوری بازی کردیم که پیروزی آسان 
به نظر می رسید، اما این طور نیست. اگر به نحوه بازی لاسک در مسابقات قهرمانی 
لیگ و مسابقات مقدماتی نگاه کنید، مشخص می شود که این تیم سختی است. اما 

بچه ها موضوع را جدی گرفتند.
مورینیو در ادامه گفت:  این تیم شایســته بود که قبلًا مقابل نیوکاسل و مقابل 
منچستریونایتد کلین شیت کند. تیم در دفاع خوب بازی کرد. اتفاقات بازی با وستهام 
را فرامــوش کردیم و اکنــون به بازی بعدی خودمان در لیگ برتر تمرکز کردیم و 

امیدوارم بتوانیم همین مسیر را ادامه دهیم.
تاتنهام در بازی بعدی خود در لیگ برتر به دیدار برنلی خواهد رفت. اسپرز در 

حال حاضر در رده هفتم جدول رده بندی لیگ برتر قرار گرفته است.

 تمهیدات ژاپن برای مقابله با عکاسی از اندام زنان ورزشکار در المپیک
کمیته المپیک ژاپن )JOC( قرار است تمهیداتی را با هدف محافظت از ورزشکاران 
زن در برابر عکس و ویدئویی هایی که از اندام آن ها در حین رقابت های ورزشی در 

المپیک پیش رو گرفته می شود فراهم کند. 
به گزارش راشاتودی، کمیته المپیک ژاپن )JOC( قرار است تمهیداتی را با هدف 
محافظت از ورزشکاران زن در برابر عکس و ویدئویی هایی از اندام آنها در حین رقابت 

های ورزشی از المپیک پیش رو بیاندیشد. 
انتظار می رود کمیته المپیک ژاپن بیانیه مشترکی را با اتحادیه ورزشی این کشور 
جهت رسیدگی به موضوع و برداشتن گامهای مشخص جهت جلوگیری از گرفتن و 

اشتراک تصاویر از اندام بانوان در حین رقابت های ورزشی صادر کند.
این اقدام پس از شکایت چندین ورزشکار زن به انجمن فدراسیون دو و میدانی 
ژاپن صورت گرفته است که آنها عکسایی از خودشان در رقابت های ورزشی در رسانه 

ها دیدند که بر روی اندام های جنسی تمرکز شده است.
آنها گفتند که این عکس ها به طور گسترده در شبکه های اجتماعی به اشتراک 

گذاشته شده اند.
این عکسها به طور پنهانی در هنگام پرش و دویدن گرفته شده است ، هنگامی 
که رقبا پاهای خود را بلند می کنند یا قبل از مسابقات روی بلوک های اصلی خم 
می شــوند.  JOC اعلام کرد که قصد دارد اقدامات مقابله با آزار و اذیت جنســی را 
هنگام آماده سازی برای برگزاری مسابقات المپیک سال آینده و در نتیجه محافظت 

از شرکت کنندگان عملی کند. 
وکیــل یوجی کودو، عضو کمیته حقوقی JAAF ، گفت که این کشــور به قانون 
جدیدی احتیاج دارد که فیلمبرداری و عکاسی بدون توافق از ورزشکاران منع شود.

ساکورا کامیتانی ، وکیل دیگری افزود: این امکان وجود دارد که ورزشکارانی که 
برای بازی های المپیک توکیو به ژاپن می آیند قربانی شــوند، بنابراین باید فوراً با 

آن برخورد شود.

 هفته ای ٣5۰ هزار پوند برای پیش بینی نتایج!
بازیکن مغضوب آرسنال در حالی که این روزها تنها فعالیتش به توییتر خلاصه 

می شود هم چنان بیش ترین دریافتی را از تیم دارد.
به گزارش تایمز، مسوت اوزیل این روزها با بحران بزرگی روبه رو شده است. این 
بازیکن مدت ها است که با نظر مایکل آرتتا جایی در برنامه های تیمش ندارد. با این 
حال اوزیل که هفته ای ۳۵۰ هزار پوند از این تیم درآمد دارد، خیلی هم بیکار نیست. 
او در زمان برگزاری بازی آرســنال و راپیدوین اتریش که با برتری ۲ بر یک خارج 
از خانه توپچی های لندن به پایان رسید، در توییتر خود پیش بینی کرد آرسنال با 

نتیجه ۴ بر یک برنده می  شود. 
اوزیل هم چنین گلزنان تیمش را نیز پیش بینی کرده بود. 

خیلی از هواداران آرسنال از این رفتار شاکی هستند و معتقد هستند چرا بازیکنی 
که یکی از بیش ترین دریافتی ها را در لیگ برتر می گیرد باید این روزها تنها به حضور 

در توییتر و پیش بینی نتایج تیم خود اقدام کند. 
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خبرنگار آوای اقتصاد سیما گودرزی - استاندار لرستان گفت: به دلیل 
شــرایط ویژه و فوق العاده شیوع کرونا در لرستان فعلًا امکان ادامه کار و 

از سرگیری فعالیت تالارهای پذیرایی وجود ندارد.
جلسه بررسی نحوه فعالیت اماکن اقامتی، پذیرایی و گردشگری لرستان 
به ریاســت استاندار لرســتان و با موضوع چگونگی فعالیت این صنف در 

شرایط شیوع بیماری کرونا برگزار شد.
این جلسه با حضور دادستان مرکز استان، مدیر کل پدافند غیر عامل 
اســتانداری لرستان، رئیس ســازمان صمت، نماینده میراث فرهنگی و 
تعزیرات استان و تعدادی از مدیران هتل ها و رستوران های لرستان برگزار 
شد.استاندار لرستان در این جلسه اظهار داشت: تالارهای پذیرایی و هتل 
داران از مجموعه صنوفی هستند که بخاطر بیماری کرونا آسیب دیده و 

متحمل خسارات فراوانی شده اند.
سید موسی خادمی خاطرنشان کرد: جلسه امروز با حضور نمایندگانی 
از این صنف تشکیل شد و به دنبال راهکاری برای ادامه فعالیت تالارهای 
پذیرایی بودند که به دلیل شرایط ویژه و فوق العاده بیماری کرونا در استان 
لرســتان فعلًا امکان ادامه کار و از سرگیری فعالیت این صنف )تالارهای 

پذیرایی( وجود ندارد.
وی تصریح کرد: با توجه به خسارت های وارده کارگروه مربوطه تشکیل 
و بررسی هایی در این زمینه انجام شود و همچنین به خاطر ضرر و زیان های 
وارده به این صنف در اثر بیماری کرونا مقرر شد از طریق تسهیلات بانکی 
و یا بخشودگی هایی که دستگاه های مختلف برای آنها انجام می دهند، از 

این مشاغل حمایت لازم به عمل آید.

بهره برداری و شروع عملیات اجرایی ۵۰۹ 
هزار واحد مسکونی مربوط به طرح های اقدام 
ملی مسکن و مسکن مهر در قالب بیست و 
نهمیــن برنامه افتتاح جهش تولید با حضور 
رییس جمهوری، وزیران راه  و شهرســازی و 

همچنین آموزش  و پرورش انجام شد.
آیین آغاز بهره برداری و شــروع عملیات 
اجرایی طرح های ملی وزارت راه  و شهرسازی، 
امــروز )پنجشــنبه( در قالــب افتتاح ۵۰۹ 
هزار واحد مســکونی در طرح هــای »اقدام 
ملی مســکن« و »مســکن مهر« با حضور 
رییس جمهوری و وزرای راه  و شهرســازی و 
آموزش وپرورش به صورت ویدئو کنفرانس در 
سراسر کشور برگزار شد.در این مراسم ۱۱ هزار 
و ۵۶۰ واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن 
در ۸ اســتان و بافت های فرسوده و ۴۰ هزار 
و ۱۸۰ واحد مســکونی مهر با دستور رییس 
جمهوری افتتاح و عملیات اجرایی ۱۵۷ هزار 
واحد مسکونی در قالب تفاهم نامه ها و طرح 
اقدام ملی مســکن، آغاز شد.در این آیین که 
بیست و نهمین برنامه افتتاح جهش تولید بود، 
همچنین واگذاری زمین برای ۱۳۵ هزار واحد 
مسکونی به صورت گروهی به واجدین شرایط 
در قالب طرح اقدام ملی و معرفی ۲۵۳ هزار 
و ۵۰۰ واحد مسکونی به واجدین شرایط به 
طرح ها در قالب طرح اقدام ملی مســکن در 
۳۱ استان، با دستور روحانی اجرایی شد.برای 
اجرای این طرح ها ۲۴۶ هزار میلیارد تومان 
سرمایه گذاری و برای یک میلیون و ۵۰۰ هزار 

نفر اشتغال ایجاد شده است.

 پروژه مسکن مهر تا پیش از پایان 
دولت پایان خواهد یافت

در این مراسم »حسن روحانی«، با تاکید بر 

این که وجود مسکن مناسب موجب آرامش 
مردم است، خاطرنشــان کرد: از آغاز دولت 
دو کار مهــم بر دوش داشــتیم؛ یکی بحث 
ســاماندهی بافت های فرسوده بود که بسیار 
اهمیت دارد و دیگری ســاختن شهرک های 
جدید بود که از ابتدای دولت یازدهم این کار 
آغاز و شهرک هایی ساخته شد. شهرک سازی 
جزو مواردی اســت که در همه جاهایی که 

نیاز به مسکن داریم، باید آن را دنبال کنیم.
وی همچنیــن در این برنامــه از نزدیک 
بودن پایان کار مسکن مهر خبر داد و افزود: 
کار بزرگ دیگری که در شــرف پایان است، 
واحدهای مسکن مهر بود که بر دوش دولت 
یازدهم و دوازدهم قرار داشــت. همین امروز 

بیش از ۴۰ هزار واحد از واحدهای مســکن 
مهر افتتاح شــد و ۵۰ هــزار واحد دیگر هم 
وجود دارد که تا پایان دولت تکمیل و تحویل 
داده خواهد شــد.رئیس جمهور در خصوص 
مسکن مهر یادآوری کرد: علاوه بر این موارد 
آماده شــده، یکصد هزار واحد دارای مشکل 
نیــز وجود دارد که از ایــن تعداد حدود ۷۰ 
هزار واحد مسکن مهر در جایی ساخته شده 
که متقاضی نیســت و حدود ۴۰ تا ۵۰ هزار 
واحد نیز مشکلات حقوقی دارد و در دادگاه 

در حال بررسی است.

 ایجاد جریان پایدار تولید مسکن با 
مصونیت از آفت ها

»محمد اسلامی«، وزیر راه و شهرسازی نیز 
در ایــن آیین بهره برداری با تاکید بر اهمیت 
بخش ساخت مسکن در اقتصاد کشور اعلام 
کــرد: امروز به عنــوان مهم ترین اقدامی که 
انجــام خواهد شــد از جریان پایــدار تولید 
مسکن بهره برداری می شود. در این رونمایی 
 از مرحلــه انتخاب زمین و نقشــه برداری تا

 تکمیل پروژه و تحویل واحدهای مســکونی 
به مــردم قابل نظــارت و ردیابــی خواهد 
 بــود و تمام ایــن مراحــل از آفت هایی که

 تهدیدکننده مراحل ساخت است، مصون سازی 
خواهد شد.

وی همچنین بــا اعلام افتتاح ۱۱ هزار و 
۶۰۰ واحد از طرح ۴۰۰ هزار واحد مسکونی 

اقدام ملی، افزود: همچنین امروز ۴۰۰ هزار 
نفری که طبق تعهــد و وعده دولت و مقام 
معظم رهبری برای دریافت مسکن ثبت نام و 
واریز وجه داشته اند، از محل قرارگیری واحد 
مسکونی خود در پروژه های تعریف شده آگاه 

خواهند شد.
اســلامی در خصوص طرح هــای بافت 
فرســوده گفت: بــرای رفع ناکامــی در این 
زمینه نیاز به همراهی مردم با مشاوره دادن و 
تسهیل گری است. البته نقش مهم شهرداری ها 
در این موضوع حائز اهمیت است و با مشارکت 
همه دســتگاه های مرتبط می توانیم اصلاح 

بافت های فرسوده را شتاب دهیم.

 همکاری وزارت راه وشهرســازی 
برای ساخت مسکن فرهنگیان

از دیگــر برنامه های آییــن بهره برداری، 
کلنگ زنی برای ســاخت مسکن فرهنگیان 
بود. »محسن حاجی میرزایی«، وزیر آموزش 
و پرورش با بیان اینکه این طرح در ۱۸ استان 
و ۶۶ شهرستان اجرا می شود، گفت: پیمانکار 
بسیاری از این طرح تعیین و عملیات اجرایی 
آن ها آغاز شــده تا  فرهنگیــان عزیز از این 

خدمات بهره مند شوند.
وی بــا تاکید بــر همراهــی و همکاری 
صمیمانه وزارت راه و شهرســازی ادامه داد: 
فرهنگیانــی که می خواهنــد از این خدمت 
استفاده کنند نیازمند یک آورده اولیه هستند 
کــه با همکاری با بانک ملــی ایران این کار 
انجام شده و ۴ هزار میلیارد تومان اعتبار ۱۲ 
درصدی در نظر گرفته شده است. این اعتبار 
برای تمام فرهنگیانی که مشمول این طرح 
شــدند به عنوان آورده اولیه در اختیارشان 

قرار خواهد گرفت.

به نظر می رســد بازی جدید مدیران ارشد وزارت راه، سازمان هواپیمایی 
کشوری و شرکت های هواپیمایی با مردم وارد مرحله جدیدی به نام شفاف سازی 
صورت های مالی شده است.پس از آنکه انجمن شرکت های هواپیمایی در ۱۸ 
مهر ماه، نرخ نامه جدید بلیت پروازهای داخلی را با اعداد و ارقامی عجیب و 
در دامنه قیمتی )کف و سقف( عمدتاً میلیونی برای اعمال از اول آبان امسال 
اعلام کرد، بلافاصله واکنش هایی از سوی سازمان هواپیمایی کشوری و شخص 
وزیر راه و شهرسازی مبنی بر مخالفت این سازمان و وزیر راه با نرخ های جدید 
را در پی داشــت.اما این نمایش ها به تدریج رنگ باخت و وزیر راه از موضع 
»به شــدت مخالف با نرخ های جدید بلیت هواپیما«، به موضع »باید بررسی 
کارشناسانه تری داشته باشــیم«، تغییر جهت داد.اگرچه بهانه شرکت های 
هواپیمایی برای تغییر نرخ، دو اتفاق »الزام به رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
و فروش ۶۰ درصدی ظرفیت هواپیما از اول آبان« و همچنین »افزایش نرخ 
دلار به کانال ۳۰ هزار تومانی« بود، اما اولاً نرخ دلار ۲۷ هزار تومانیِ مورد نظر 
شرکت های هواپیمایی، کاملًا نرخ حبابی بود و در حال حاضر قیمت دلار در 
حال فروکش کردن است و احتمال بازگشت آن به کانال زیر ۲۰ هزار تومان 
در بازه زمانی چند روزه، بسیار بالاست؛ ثانیاً، امکان جبران برخی هزینه های 
جانبی ایرلاین ها مانند نرخ سوخت و خدمات فرودگاهی با استفاده از سازوکار 
یارانه های هوشمند دولتی در ازای رعایت الزام فاصله گذاری اجتماعی و فروش 

بلیت تا سقف ۶۰ درصد ظرفیت پرواز، وجود دارد.

 ایرلاین ها قیمت بلیت هواپیما را قبل از یکم آبان گران کردند
با این حال، ایرلاین ها به هیچ عنوان امر و نهی های متعدد وزیر راه و سازمان 

هواپیمایی را رعایت نکردند و اگرچه تاریخ شــروع نرخ نامه جدید، اول آبان 
است، اما در روزهای اخیر شاهد افزایش نرخ بلیت هواپیما هستیم.

 ایرلاین ها اگر گران کنند، به تعزیرات معرفی می شوند
هرچند که وزیر راه و شهرســازی ســه شنبه شب )۲۹ مهر ماه( در یک 
برنامه تلویزیونی از عدم اجرای نرخ نامه جدید پروازهای داخلی به جد خبر 
داد و اعلام کرد: شــرکت های هواپیمایی که بلیت را گران فروشی کنند، به 
ســازمان تعزیرات حکومتی معرفی می شوند، اما تنها چند ساعت قبل از آن 
در دیدار با مدیران عامل شرکت های هواپیمایی گفت: ایرلاین ها صورت مالی 
ســال های ۹۷، ۹۸ و ۶ ماهه نخســت ۹۹ را به سازمان هواپیمایی کشوری 
ارائه دهند تا بر اســاس آن، نرخ نامه جدیدی تدوین شود.اتفاقی که در نوع 
خود تقریباً بی نظیر است و معمولاً ایرلاین ها )به جز شرکت های هواپیمایی 
 دولتی، شــبه دولتی و نظامی آن هم صرفاً برای ســازمان حسابرســی یا

 ستاد کل نیروهای مسلح( صورت مالی خود را برای هیچ دستگاهی شفاف 
سازی نکرده بودند.

 کشف هزینه تمام شده هر پرواز با شفاف سازی صورت مالی 
دستور جدید وزیر راه می تواند یک گام به پیش باشد اما تا زمانی که به یک رویه 
ثابت و سپس تصویب قانونی مبنی بر شفاف سازی صورت مالی شرکت های 
هواپیمایی برای عموم مردمی تبدیل نشود، مردم نمی توانند از حقیقی بودن 
نرخ های بلیت هواپیما و »صحت و ســقم« ادعای زیان ده بودن شرکت های 

هواپیمایی مطلع شوند.

 منظری: شــفاف ســازی صورت مالی ایرلاین ها به نفع خودِ 
شرکت هاست

علیرضا منظری معاون اسبق هوانوردی و امور بین الملل سازمان هواپیمایی 
کشوری در گفت وگو با خبرنگار مهر درباره تأثیر شفاف سازی صورت مالی 
ایرلاین ها در تعیین نرخ بلیت هواپیما گفت: قرار است شرکت های هواپیمایی 
صورت مالی خود را صرفاً به سازمان هواپیمایی کشوری بدهند این در حالی 
اســت که در دنیا در ۵ تا ۶ دهه اخیر شــرکت های هواپیمایی، ترازنامه های 
مالی خود را برای دنیا شــفاف ســازی و اعلام می کنند.وی افزود: تا کنون 
 سابقه شــفاف سازی ترازنامه مالی از سوی شــرکت های هواپیمایی ایرانی

 وجود نداشته و تنها ماهان یک بار بابت انتشار اوراق صکوک اجاره هواپیما، 
مجبور به رعایت قوانین بورســی و شفاف ســازی ترازنامه مالی شرکت به 

صورت محدود شد.

 فرار ایرلاین ها از شــفاف سازی به بهانه لو رفتن راه دور زدن 
تحریم ها

کارشناس حقوق هوانوردی با اشاره به اینکه برخی شرکت های هواپیمایی، 
به بهانه اینکه نمی توانند صورت های مالی خود را به دلیل امکان لو رفتن راه های 
دور زدن تحریم خرید قطعات هواپیما منتشر کنند، گفت: این موضوع ارتباطی 
به لو رفتن روش های خرید قطعات تحریمی ندارد و می توانند هزینه های جاری 
و درآمدها را منتشر کنند. اتفاقاً شفاف کردن صورت مالی به نفع ایرلاین هاست 
و می توانند اعلام کنند که به دلیل بالا بودن هزینه های شرکت ها، لازم است 

تا نرخ بلیت را افزایش دهند.

معاون وزیر راه و شهرســازی با اشاره به پایان مهلت 
ثبت نام وام ودیعه مسکن در شب گذشته، گفت: پالایش 
اطلاعات متقاضیان در حال انجام اســت و ستاد مقابله با 
کرونا نیز می تواند مهلت معرفی و دریافت وام از بانک که 

تا ابتدای دی ماه است را تمدید کند.
دومین مرحله از مهلت دولت برای ثبت نام وام ودیعه 
مسکن شب گذشته به پایان رسید و اکنون وضعیت ثبت نام 
بسیاری از مستاجران در مرحله )انتظار استعلام( قرار دارد.

به گفته معاون وزیر راه و شهرسازی بعد از مصوبه تمدید، 
۱۹۵ هزار ثبت نام جدید در سامانه مسکن ملی ثبت شده 
است که مدت زمان پالایش اطلاعات را افزایش خواهد داد.

پالایش اطلاعات و تایید نهایی به تدریج انجام خواهد 
شد، بنابراین مستاجرانی که هنوز پیامک تایید نهایی را 
دریافت نکردند نباید نگران حذف خود از روند پالایش و 

معرفی به بانک باشند.
وزارت راه اعــلام کرد که در مجموع ۶۶۰ هزار نفر به 
عنوان متقاضیان واجد شرایط مدارکشان بررسی و برای 
دریافت وام به بانک معرفی شده اند و این رقم ممکن است 
به ۷۰۰ هزار نفر افزایش یابد.معاون وزیر راه و شهرسازی 
گفت: سیستم بانکی تا پایان دی ماه به افراد معرفی شده 
که مدارک خود را نزد بانک تکمیل کردند این وام را اعطا 
خواهد کرد، اما بسیاری از مستاجران نگران هستند که از 
این زمان، جا بمانند و نتوانند مدارک خود را تکمیل و وام 

بانکی را دریافت کنند.»محمود محمودزاده« افزود: ممکن 
است با مصوبه ستاد ملی کرونا این مهلت نزد بانک ها تمدید 
شود، بنابراین همه مستاجران واجد شرایط که در سامانه 
مسکن ملی ثبت نام داشتند و به بانک معرفی شدند مهلت 

دریافت وام را خواهند داشت.
وی گفت: برآورد دولت این است که به ۷۰۰ هزار نفر 
وام ودیعه مسکن تعلق خواهد گرفت. اعتبار در نظر گرفته 
شــده نیز ۲۰ هزار میلیارد است.طبق مصوبه ستاد ملی 

مبارزه با کرونا، مستأجران بدون مسکن دارای اجاره نامه 
رســمی با کد رهگیری می توانستند با مراجعه به سامانه 
جامع اقدام ملی مســکن، برای دریافت وام کمک ودیعه 
مســکن ثبت نام کنند.رقم این وام در تهران ۵۰ میلیون 
تومان، ۸ کلانشــهر بالای یک میلیون نفر،  ۳۰ میلیون 
تومان و شهرهای کوچک ۱۵ میلیون تومان با نرخ سود ۱۳ 
درصد است که در دو مدل با سررسید یک ساله و ۳ ساله 
به بانک عامل بازپرداخت می شود.در مدل بازپرداخت یک 

ساله، مستأجران در مدت یک سال، فقط سود تسهیلات 
معادل یک دوازدهم را پرداخت می کنند که مبلغ اقساط 
ماهانه آن در تهران ۵۴۰ هزار، کلانشــهرها ۳۲۰ هزار و 
سایر شهرها ۱۶۰ هزار تومان است؛ اصل وام در پایان یک 
ســال به بانک بازگردانده می شود.در مدل بازپرداخت ۳۶ 
ماهه نیز اصل و سود وام با نرخ سود ۱۳ درصد مستهلک 
شــده و رقم اقساط ماهانه آن برای وام ۵۰ میلیونی، یک 
میلیون و ۶۶۰ هزار، وام ۳۰ میلیونی ۹۹۶ هزار و ۴۲۹ و 
وام ۱۵ میلیونی ۴۹۸ هزار و ۲۰۰ تومان تعیین شده است.

 پاسخ به دو نگرانی متقاضیان وام ودیعه مسکن
وزارت راه و شهرســازی نیــز دو روز پیش اعلام کرد 
متقاضیانی که داوطلب دریافت وام ودیعه مسکن شده و 
ثبت نام را انجام داده اند و هنوز پیامکی دریافت نکرده اند باید 
به سامانه طرح اقدام ملی مراجعه کرده و در بخش مشاهده 
درخواست با ثبت کدملی، وضعیت خود را استعلام کنند.

چنانچه امکان ورود برای آنها فراهم نشــد، با انتخاب 
فراموشی رمز عبور و دریافت کد برای متقاضیان، این امکان 
فراهم خواهد شد.وزارت راه در پاسخ به نگرانی آن دسته 
از متقاضیان که شماره تلفن همراه آنها به نام فرد دیگری 
است نیز اعلام کرد: الزامی برای ثبت شماره همراه به نام 
سرپرســت خانوار نیست و شماره همراه تنها برای اطلاع 

رسانی به متقاضیان مطالبه می شود.

بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی بیش از ۵۰۰ هزار واحد مسکونی

استاندار لرستان خبر داد؛

ممنوعیت فعالیت تالارهای پذیرایی لرستان

احتمال تمدید مهلت دریافت وام اجاره از بانک ها

سرانجام افزایش قیمت بلیت هواپیما

 رییس سازمان هواپیمایی مجوز 2 پرواز را لغو کرد
تهران - ایرنا - رییس ســازمان هواپیمایی کشــور ۲ مجوز پروازی یکی از 
شــرکت های هواپیمایی را به دلیل رعایت نکردن تهویه مناسب هوا در کابین 

هواپیما و رعایت نکردن دستورالعمل های بهداشتی، لغو کرد.
به گزارش روابط عمومی سازمان هواپیمایی کشوری، پیرو بازدید امروز »تورج 
دهقانی زنگنه«  معاون وزیر و رییس ســازمان هواپیمایی کشــوری از فرودگاه 
مهرآباد و بازدید از کابین هواپیماهای پروازهای خروجی، ۲ مجوز پرواز یکی از 
شرکت های هواپیمایی مورد بازدید به دلیل رعایت نکردن تهویه مناسب هوا در 
کابین هواپیما  لغو شد.شرکت های هواپیمایی براساس مصوبه ابلاغی سازمان 
هواپیمایی کشوری موظف به  فعال بودن سیستم تهویه هواپیما بر روی زمین 
در زمان پذیرش مسافر هستند.زنگنه در جریان بازدید از کانترها و مراحل پذیرش 
مســافر در ترمینال های ۱ و ۲، ایرســاید، اتوبوس ها و رمپ فرودگاه مهرآباد و 
همچنین پروازهای در حال انجام برخی شرکت های هواپیمایی، اعلام کرد: بازدید 
میدانی صبح امروز به منظور اطمینان از رعایت دســتورالعمل پذیرش حداکثر 
۶۰ درصدی مســافر در هواپیماها و دســتورالعمل ها و پروتکل های بهداشتی 
ابلاغ شده به شرکت های هواپیمایی صورت گرفت و شرکت ها تا زمانی که این 
دستورالعمل از سوی وزارت بهداشت ملغی نشود،  ملزم به رعایت آن هستند و 

سازمان هواپیمایی کشوری نیز نظارت جدی خواهد داشت.

 ۱5۰ هزار واحد مسکن مهر باقی مانده است
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت:۱۵۰ هزار واحد مسکن مهر در کشور باقی 
مانده که ۱۰۰ هزار واحد آن یا فاقد متقاضی است و یا مشکل قضائی دارد. ۵۰ 
هزار واحد هم در تعهد دولت اســت تا در اسرع وقت ابنیه و خدمات روبنایی و 

زیربنایی آنها تکمیل و تحویل شود.
حبیب الله طاهر خانی روز پنجشنبه در فاز ۱۱ پردیس در جمع به خبرنگاران 
گفت: افتتاح ۴۰ هزار واحد مسکن مهر در کشور پرونده مسکن مهر ۱۰ استان 
را بســت که بزرگترین افتتاح مربوط به شهر پردیس با ۱۴ هزار واحد است که 
مجموع افتتاح های مســکن مهر پردیس را به ۶۰ هزار واحد رساند.مدیرعامل 
شرکت عمران شهرهای با اشاره به قرارداد ساخت طرح ملی مسکن با پیمانکاران، 
اظهار داشت: براساس تفاهم نامه، طرح ملی مسکن متری ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار 
تومان و حداکثر ۱۰ درصد افزایش ساخته خواهد شد.طاهر خانی گفت: مجموع 
واحدهای طرح اقدام ملی مسکن شهرهای جدید ۱۲۰ هزار واحد است و در این 
راســتا تلاش کردیم تا طرح اقدام ملی در اراضی، بدون مشــکل و دسترسی به 

خدمات پایه آنها فراهم باشد.
وی افزود: تمرکز ما در مســکن مهر، در ســاخت واحد اســت و قرار نیست 
مانند مســکن مهر، زیرساخت های سکونتی را هم تأمین کنیم؛ به عنوان مثال 
در پردیس پســت ۶۰۰ کیلوولت نصب کردیم که  ۲ ســال و نیم ســاخت آن 
طول کشــید و خط لوله اتصال آب به قطــر ۶۰۰ میلیمتر در پردیس اجرایی 
شد، ایستگاه پمپاژ آب ساختیم و همه این خدمات، هزینه و زمان زیادی از ما 

گرفت اما در طرح اقدام ملی با این مشکلات مواجه نیستیم.
معاون وزیر راه و شــهر ســازی گفت: قراردادهای طرح ملی مسکن در شهر 
جدید پردیس امضا و  اراضی را پیمانکارانی که رقم ابلاغی را پذیرفتند تحویل 

شده و ساخت فونداسیون برخی واحدها نیز شروع شده است.
طاهر خانی با اشــاره بــه واحدهای نقص دار تحویل شــده به متقاضیان، 
اظهارداشــت: با دستور وزیر راه و شهرســازی، هیچ واحد مسکن مهر با نقص 
به متقاضی تحویل نمی شود؛ پیمانکاران موظف به رفع همه نواقص واحدهای 

تحویلی هستند.
وی افزود: ممکن است در برخی پروژه ها، پیمانکاران اهل نباشند که واحدهای 
بسیار کمی دارای ایراد باشد اما در مجموع شرکت عمران شهرهای جدید مکلف 

به رفع ایرادات است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ایجاد واحد رفع نقص واحدهای تحویلی 
در شرکت عمران شهر جدید پردیس، اظهار داشت: این واحد برای رسیدگی به 

شکایات متقاضیان ایجاد شده است.
طاهر خانــی ادامه داد: بخش عمده ای از پروژه های مســکن مهر از لحاظ 
مقررات ملی ســاختمان و نما مناسب سازی شده و اگر واحدها بی کیفیت بود، 

با این قیمت ها خرید و فروش نمی شد.
وی با اشاره به شرایط اخذ مالیات از واحدهای مسکن مهر خالی اظهار داشت: 
قانون مالیات خانه های خالی مشمول شهرهای جدید و مسکن مهر هم می شود.

معاون وزیر راه و شهر سازی با اشاره به یکسان بودن تعداد واحدهای خالی 
مسکن مهر پردیس با شهر پردیس، اظهار داشت: قبلًا تصور می کردیم که تعداد 
خانه های خالی شهر جدید پردیس نسبت به متوسط شهر پردیس بیشتر باشد 
اما به صورت پایلوت، سه فاز را بررسی کردیم و دیدیم که نسبت واحدهای خالی 
مسکن مهر پردیس با متوسط شهر پردیس، تفاوت فاحش و معناداری ندارد.

شهرســتان پردیس با جمعیتی در حدود ۳۰۰ هزار نفر در شــرق پایتخت 
قرار دارد.

 بیش از ۱2 هزار مازندرانی وارد ســامانه طرح اقدام ملی مسکن 
شدند

استاندار مازندران گفت : تاکنون ۱۲ هزار نفر در استان وارد سامانه طرح اقدام 
ملی مسکن شده اند که بخشی امروز واگذار شده و مقرر شده است با پیگیری 
اداره کل راه و شهرســازی و برگزاری جلســه ویژه در روزهای آینده برای سرعت 
بخشی به این پروژه، بخش باقی مانده نیز با سرعت بیشتر در مسیر کار قرار 
گیرد.  به گزارش روابط عمومی اســتانداری مازندران، احمد حســین زادگان در 
حاشــیه مراسم مراســم افتتاح ، کلنگ زنی و واگذاری گروهی زمین در قالب 
طرح اقدام ملی مســکن در سراسر کشور که با حضور ویدیوکنفرانسی رییس 
جمهوری و وزیر راه و شهرســازی برگزار شد ، افزود : اقدام عملیاتی طرح اقدام 
ملی مســکن از ماه ها قبل در مازندران آغاز شــده بود و امروز طرح های ملی 
وزارت راه و شهرسازی برای ساخت مسکن در قالب طرح های اقدام ملی مسکن 
و مسکن مهر در اســتان های مختلف کشور با دستور رییس جمهور افتتاح و 
قرارداد تخصیص و اتصال پروژه به پنج متقاضی به صورت نمادین در اســتان 
انجام شــد.وی با بیان این که در مازندران نیز در سراســر استان این پویش در 
حال انجام اســت ، گفت : در جاهایی که پروژه با اســتقبال مردم واقع شده و 
زمین بموقع تحویل شــده اســت ، علیرغم این که اهلیت سنجی کمی زمان 
برده اســت، کار از ســرعت خوبی برخوردار است.استاندار مازندران افزود : برای 
شهرستان هایی که کمی از پروژه عقب هستند، در این جلسه تصمیم گرفته 
شده است با بهره گیری از زمین های دستگاه های دولتی، زمین هایی بصورت 
خود مالکی و زمین هایی از منابع ملی مساله حل شود.حسین زادگان گفت : 
به نظر می رسد با تصمیمات جدید و حمایت هایی که دولت دارد صورت می 
دهد و اقدامات خوبی که در استان صورت گرفته، بتوانیم به ظرفیت مقرر ۱۷ 
هزار واحد مسکونی پیش بینی شده برای افراد در استان برسیم.امروز همچنین 
۲ هزار و ۳۰۹ قطعه زمین در قالب طرح اقدام ملی مســکن همزمان با سراسر 
کشــور با دستور ویدئو کنفرانسی رییس جمهوری به متقاضیان جوان مسکن 
اولی در مازندران واگذار شــد.بر اساس اعلام اداره کل راه و شهرسازی مازندران 
تاکنون پنج هزار و ۷۰۰ نفر  متقاضی طرح اقدام ملی مسکن در تمام شهرهای 
استان مازندران واجد شرایط شناخته شدند که از این تعداد ۲ هزار و ۳۰۹ مسکن 
اولی متقاضی مســکن ملی در استان زمین ملی را دریافت کردند و حدود سه 
هــزار و ۴۰۰ نفر دیگر هم در قالب خودمالکی عملیات اجرایی مکن خود را در 

اراضی ملکی در شهرهای مختلف در دست اجرا دارند.
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 نوکیا مامور ساخت نخستین شبکه سلولاری در ماه شد
نوکیا از ســوی ناسا برای ساخت نخســتین شبکه سلولاری در کره ماه 
انتخاب شد.این شرکت مخابراتی فنلاندی اعلام کرد این شراکت مسیری را 
به سوی حضور انسانی پایدار در سطح کره ماه به وجود می آورد و به ایجاد 

نخستین سیستم ارتباطی ۴G/LTE در فضا منتهی می شود.
 LTE نوکیا سرگرم برنامه ریزی برای ساخت یک راهکار Bell Labs واحد
جامع، اولترا کامپکت، کم مصرف و مقاوم در فضا اســت که تا اواخر ســال 

۲۰۲۲ در کره ماه در دسترس خواهد بود.
نوکیا اعلام کرد هدف از این پروژه فراهم کردن فناوری است که کنترل 
از راه دور کاوشــگرها را امکان پذیر کند یا امکان ناوبری و پخش ویدیوی 
کیفیت بالا را فراهم کند.این راهکار به شــکل ویژه ای طراحی شــده تا در 
شرایط سخت پرتاب از زمین و فرود در ماه دوام بیاورد و در شرایط خاص 

فضا فعالیت کند.
نوکیا اعلام کرد فناوری که اســتفاده می کند، پیشــرو ۵G بوده و برای 
فراهم کردن نوع اتصال بی سیمی که فضانوردان نیاز دارند، ایده آل است.

بر اساس گزارش بلومبرگ، نوکیا سرگرم همکاری با شرکت »اینتوئیتیو 
ماشین« برای یکپارچه کردن شبکه در یک فضاپیما و رساندن آن به سطح 

کره ماه است که در آنجا قادر است خود را تنظیم کند.

 رشد اقتصادی چین مثبت ماند
برخلاف برخی پیش بینی ها، اقتصاد چین به رشد بالای خود ادامه داد.

به گزارش ســاوث چاینا مورنینگ پست، اقتصاد چین در سه ماهه سوم 
امسال رشد ۴.۹ درصدی را به ثبت رساند که در مقایسه با فصل قبل ۱.۷ 
درصد بیشتر شده است. این رشد اقتصادی هم چنین ۰.۳ درصد بیشتر از 
نرخ پیش بینی شده قبلی توسط کارشناسان است و بهترین رشد اقتصادی 
فصلی چین در طول دو فصل اخیر محسوب می شود. می ژین یو- کارشناس 
مسایل اقتصادی در وزارت بازرگانی چین گفت: به طور قطع میزان تولیدات 
ناخالص داخلی چین از آمریکا جلو زده و شرایط ما بهتر از همتای آمریکایی 
است. پیش بینی ما این است که برای مجموع سال ۲۰۲۰ نیز رشد اقتصادی 
چین بالاتر از رشد آمریکا باشد که تحت شرایطی، این روند برای سال آینده 
نیز  تکرار خواهد شد. پیش از این لی که کیانگ- نخست وزیر چین گفته 
بود برای نخســتین بار در ســه دهه اخیر این کشور برای سال جاری هیچ 
هدف گذاری رشــدی را انجام نخواهد داد. هر چند که چین اولین کشوری 
بود که به  طرز گسترده ای با پیامدهای ویروس کرونا درگیر شد، با کاهش 
سرعت شیوع این ویروس و بازگشایی تدریجی کسب و کارها توانسته است 
تا حدودی به ســطوح قبل از بحران بازگردد. رشد اقتصادی در ۹ ماه اخیر 
۰.۷ درصد اندازه گیری شــده که در مقایسه با دوره مشابه منتهی به سال 
قبل ۰.۴ درصد کمتر شده است. چین اکنون به نخستین کشور در بین ۱۰ 
اقتصاد بزرگ جهان تبدیل می شود که خروج از رکود عمیق را جشن می 
گیرد. در بین بخشــهای مختلف، رشد بخش تولیدات صنعتی با ۶.۹ درصد 
بیشــتر از سایر بخش ها بوده اســت و پس از آن نیز خرده فروشی با رشد 

۳.۳ درصدی و خدمات با ۰.۴ درصد قرار دارند. 
متوسط رشد اقتصادی چین در بازه زمانی ۱۹۸۹ تا ۲۰۱۹ برابر با ۹.۳۶ 
درصد بوده است که بالاترین نرخ رشد ثبت شده مربوط به سه ماهه نخست 
سال ۱۹۹۳ با ۱۵.۳ درصد  و کمترین نرخ رشد ثبت شده نیز مربوط به سه 

ماهه چهارم سال ۱۹۹۰ با منفی ۳.۸ درصد بوده است.

 قیمت بیتکوین در آستانه ۱2 هزار دلاری شدن
با ادامه روند صعودی قیمت ارزهای دیجیتال، بیت کوین در آستانه فتح 

کانال ۱۲ هزار دلاری قرار گرفت.
به گزارش نقل از سی ان بی سی، به نظر می رسد طی سال های آینده 
ارزهای دیجیتالی به جز جداناپذیر زندگی انســان ها تبدیل خواهند شد و 
اخیرا صندوق بین المللی پول میزبان یک اجلاس در خصوص آینده سیستم 
های پرداختی بود که در آن روی اهمیت بالای ارزهای دیجیتالی تاکید شد. 
در آخریــن دور از معاملات ارزهــای دیجیتالی،  بیتکوین با ثبت صعود 

۲.۰۶ درصدی به ۱۱ هزار و ۶۸۱.۳۵ دلار رسید.
ارزهای دیجیتالی در هفته های اخیر نوسانات زیادی را تجربه کرده اند 
و تحلیلگــران نگرانی معامله گران از پیامدهای کرونا بر روی اقتصاد جهانی 
را اصلی ترین دلیل این نوسانات عنوان می کنند. اخیرا اتحادیه اروپا اعلام 
کرده اســت وارد کار قانون گذاری معاملات ارزهای دیجیتالی خواهد شد 
و این مســاله حاکی از پذیرش نقش ارزهای دیجیتالی در آینده نظام مالی 

جهان خواهد بود.  
هر چند برخی از منابع از پیشرفت های جدید دارویی در مقابله با کرونا 
خبر داده اند،  با این حال شمار مبتلایان به کرونا در جهان بار دیگر روندی 
صعودی به خود گرفته اســت و بسیاری از کارشناسان نگران بروز موج دوم 
همه گیری به صورت جهانی در پاییز هستند. تاکنون بیش از یک میلیون و 
۱۰۰ نفر در سراسر جهان جان خود را بر اثر ابتلا به کووید-۱۹ از دست داده 
اند و بیم افزایش محسوس شمار قربانیان با تشدید روند فعلی وجود دارد.

البته صعود قیمت ها در بازار ارزهای دیجیتالی محدود به بیتکوین نبود و 
قیمت بسیاری از ارزهای دیجیتالی دیگر افزایشی بود؛ به گونه ای که اتریوم 
با ۰.۸۶ درصد صعود به ۳۷۹.۴۳ دلار، بیت کوین کش با ۰.۶ درصد جهش 
به ۲۵۰.۴۹ دلار، لایت کوین با ۱.۲۵ درصد افزایش به ۴۸.۱۰ دلار،  مونرو 
با ۳.۷۸ درصد پیشــروی به ۱۲۵.۸۶ دلار، دش با ۱۲.۹۵ درصد ریزش به 
۷۵.۷۳ دلار، زدکش با ۰.۱۶ درصد افزایش به ۶۶.۰۷ دلار و میکر با ۰.۰۳ 

درصد صعود به ۵۶۴.۹۷ دلار رسید.

 سود خالص بانک یوبی اس 99 درصد جهش کرد 
بزرگترین شــرکت مدیریت ثروت جهان، بانک یوبی اس، اعلام کرد سود 
حالص آن در ســه ماهه ســوم به ۲.۱ میلیارد دلار رســیده است که این 
نشان دهنده جهشی ۹۹ درصدی نسبت به بازه مشابه سال گذشته است. به 
گزارش سی ان بی سی، بزرگترین شرکت مدیریت ثروت جهان، بانک یوبی اس 

ســوئیس، اعلام کرد سود حاصل آن در سه ماهه سوم به ۲.۱ میلیارد دلار 
رســیده است که این نشان دهنده جهشی ۹۹ درصدی نسبت به بازه مشابه 

سال گذشته است.
ســرجیو ارموتی، مدیرعامل یوبی اس، در مصاحبه با سی ان بی سی گفت: 
نمی توان از این آمار و ارقام خوشــحال نبود چرا که این نتیجه مشارکت و 

تلاش همه واحدهای تجاری مختلف ما است.
طبق اعلام رفینیتیو ایکون، تحلیل گران و اقتصاددانان پیش بینی می کردند 
سود خالص سه ماهه سوم این بانک به ۱.۵ میلیارد دلار برسد. این در حالی 
بود که در سه ماهه دوم امسال سود خالص بانک ۱۱ درصد سقوط کرده بود.

یوبی اس اعلام کرد سود قبل از کسر مالیات این بانک ۹۲ درصد جهش 
کرده و به ۲.۶ میلیارد دلار رسیده است.

 داوجونز 4۱۰ واحد سقوط کرد
با انتشــار اخباری از این که احتمالاً مذاکرات بســته کمک مالی جدید 
آمریکا بین دموکرات ها و دولت ترامپ به نتیجه نخواهد رســید و با رشــد 

شیوع کرونا در آمریکا و اروپا، سهام وال استریت سقوط کرد.
به گزارش اســپوتنیک، با انتشار اخباری از اینکه احتمالاً مذاکرات بسته 
کمک مالی جدید آمریکا بین دموکرات ها و دولت ترامپ به نتیجه نخواهد 
رسید و با رشد شیوع کرونا در آمریکا و اروپا، سهام وال استریت سقوط کرد.

پس از اینکه آمار نشان داد وضعیت شیوع کرونا در آمریکا رو به وخامت 
گذاشــته است، داوجونز ۴۱۰.۸۹ واحد سقوط کرد و به ۲۸,۱۹۵.۴۲ واحد 

رسید.
کامپوزیت نزدک ۱۹۲.۶۷ واحد ســقوط کــرد و به ۱۱,۴۷۸.۸۸ واحد 
بازگشــت، در حالی که اس اندپی ۵۶.۸۹ واحد سقوط کرد و به ۳,۴۲۶.۹۲ 
واحد رسید.یکشــنبه شــب نانسی پلوسی، ســخنگوی مجلس نمایندگان 
آمریکا که اکثریت آن را دموکرات ها تشــکیل می دهند هشدار داده بود او 
و وزیر خزانه داری دولت ترامپ، اســتیون منوچین برای اینکه بتوانند قبل 
از انتخابات ۳ نوامبر به توافقی در مورد بســته کمک مالی برسند، تنها ۴۸ 

ساعت فرصت دارند.

 پیش بینی صندوق بین المللی پول از اقتصاد آســیای غربی 
در 2۰2۱

صندوق بین المللی پول پیش بینی خود از ریکاوری اقتصادی خاورمیانه 
و آســیای مرکزی را بدتر کرد و اعلام کــرد اقتصاد این منطقه ۴.۱ درصد 

آب خواهد رفت.
به گزارش سی ان بی سی، صندوق بین المللی پول در جدیدترین گزارش 
چشــم انداز منطقه ای این صندوق که روز دوشــنبه منتشر شد پیش بینی 
خود از ریکاوری اقتصادی خاورمیانه و آســیای مرکزی را بدتر کرد و اعلام 
کرد اقتصاد این منطقه در کل ۴.۱ درصد آب خواهد رفت. این ۱.۳ درصد 

از پیش بینی قبلی این صندوق که در ماه آوریل ارائه شده بود بدتر است.
جهاد ازعور، مدیر خاورمیانه و آســیای مرکزی صندوق بین المللی پول، 
گفت: تفاوت بزرگی بین ضرر اقتصادی ای که کشــورهای واردکننده نفت و 
کشورهای صادرکننده نفت متحمل شده اند وجود دارد چرا که این منطقه 

هم از پاندمی کرونا و هم از سقوط قیمت نفت آسیب دیده است.
ازعور گفت: این دو شــوک منجر به سقوط شدید فعالیت های اقتصادی 
شد که البته میزان این شدت بین صادرکنندگان نفت و واردکنندگان نفت 

متفاوت است.
او ادامه داد: به طور متوســط ما شــاهد رشــد منفی ۶.۶ درصدی برای 
صادرکنندگان نفت و رشــد منفی ۱ درصدی برای همه واردکنندگان نفت 

خواهیم بود. البته وضعیت کشورهای هر گروه متفاوت است.
در حالــی که قیمت نفت خــام عامل مهمی برای ریــکاوری اقتصادی 
کشورهای صادرکننده نفت این منطقه به حساب می آید، آی ام اف پیش بینی 
کرد که قیمت های نفت در سال ۲۰۲۱ رشد زیادی نداشته باشند و همچنان 
در محدوده هر بشــکه ۴۰ تا ۵۰ دلار باقی بمانند. این میزان نصف قیمت 
۸۰ دلاری ای است که عربســتان سعودی برای متوازن کردن بودجه خود 

نیاز خواهد داشت.

 تولید ناخالص داخلی چین در سه ماهه سوم افزایش یافت
اداره ملی آمار چین روز ســه شــنبه اعلام کرد که اقتصاد این کشور در 
دوره سه ماهه ژوئیه تا سپتامبر ۲۰۲۰ )تیر تا شهریور ۹۹( نسبت به دوره 
مشابه سال قبل، ۴،۹ درصد رشد داشته و این امر فراتر از پیش بینی های 

دوره کرونایی است.
شبکه تلویزیون »ان اچ کی ژاپن با اعلام این مطلب افزود: به نظر می رسد 
بهبود شــرایط اقتصادی چین پــس از همه گیری جهانی ویروس کرونا در 

حال شتاب گرفتن است.
براســاس این گزارش، اگرچه همه گیری جهانی ویروس کرونا ســبب 
افت بی سابقه تولید ناخالص داخلی چین در آغاز سال میلادی جاری شد، 
اما این کشــور افزایش تولید ناخالص داخلی برای دومین ســه ماهه پیاپی 
را گزارش کرد و در واقع رشــد اقتصادی آن نیز برای ســه ماهه سوم سال 

میلادی جاری مثبت شده است.
پکن پس از اعلام اینکه موج اول همه گیری ویروس کرونا در این کشور 
مهار شده است، فعالیت های اقتصادی را از سر گرفت و مسئولان اقدام به  

سرمایه گذاری در پروژه های زیرساختی کرده اند.
در زمینــه بازرگانی، صادرات لپ تاپ به لطف افزایش دورکاری در این 
کشور رشد قابل توجه داشته است. صادرات ماسک و تجهیزات پزشکی نیز 
رشد شدیدی را تجریه کرد.در میان اقتصادهای عمده جهان که با تاثیرات 
همه گیری جهانی ویروس کرونا دست و پنجه نرم می کنند، چین از منظر 

رشد اقتصادی به یک استثناء تبدیل شده است.
با این وجود، نرخ رشد اقتصادی چین همچنان کمتر از زمان وقوع همه 
گیری اســت که به اعتقاد تحلیلگران، کلید بهبود اقتصاد قوی این کشــور 

بهره برداری مصرف کنندگان از تولیدات داخلی است.
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پیامبر اکرم )ص( :
عامِ  جاهِدوا أنفُسَکُم بقِِلَّةِ الطَّ
رابِ ؛ تظُِلَّکُمُ المَلائکَِةُ ،  وَالشَّ

یطانُ . ویفَِرَّ عَنکُمُ الشَّ
با کم خوردن و کم نوشیدن ، 
به جهاد با نفْس های خویش 
بپردازید تا فرشتگان بر شما 

سایه افکنند و شیطان از شما 
بگریزد .

. تنبیه الخواطر : ج 2 ص ۱22 .

 دلار                     292,۰2۰ 
 یورو                    ٣42,۰2۰ 

 پوند انگلیس       ۷۱۰,٣۸٣ 
 درهم امارات           ۸۰,۸۷۰ 
 لیر ترکیه               ٣۷,۸۷۰
 سکه امامی     ۱4۷,۱۱۰,۰۰۰ 

 بهار آزادی    ۱٣5,5۰۰,۰۰۰  
 نیم سکه         ۸۱,۰۰۰,۰۰۰

 ربع سکه          5۱,۶۰۰,۰۰۰ 
 سکه گرمی       2۶,۰۰۰,۰۰۰ 
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نشست سرپرست اداره کل زندانهای استان با رئیس سازمان 
برنامه وبودجه استان بوشهر

 وجود مدیریت واحد در مواقع بحران

 سه برابر شدن خدمات رسانی به روستاها با یکپارچه
 سازی شرکت های آبفا

مقبلی سرپرست اداره کل زندانهای استان بوشهر با درویشی رئیس سازمان 
برنامه وبودجه استان دیدار وگفتگو نمود .

به گزارش روابط عمومی اداره کل زندانهای استان بوشهر در این دیدارمقبلی 

گزارشی از وضعیت اعتبارات زندانهای استان و اقدامات انجام گرفته در حوزه 
های مختلف زندانبانی وپروژه های عمرانی زندان های استان ارائه نمود. وی 
گفت : با توجه به اهداف عالی اصلاحی و تربیتی سازمان زندانها تلاش داریم 
با توجه به اولویت های ۱۲ گانه ترسیم شده از سوی ریاست سازمان از همه 
ظرفیت های قانونی و سایر ارگان ها وادارات و گروه های جهادی و مردم نهاد 
به منظور ارتقاء شاخصه های زندانبانی در استان استفاده نماییم. وی همکاری 

وتعامل سازمان برنامه وبودجه استان با زندان های استان را ضروری دانست.
درادامه دکتر درویشی گفت : ما نیز به نوبه خود امادگی هر نوع همکاری 
با اداره کل زندانهای استان نیز داریم. وی افزود: سختی کار زندان بانی وفنی 
وسخت بودن کار درزندان ها برهیچ فردی پوشیده نیست ومانیز دربرنامه وبودجه 
استان همیشه سعی وتلاش داریم که بتوانیم درحدامکان مشکلات اعتباری این 

اداره کل را مرتفع نماییم. که دراین راستا ازهیچ کوششی دریغ نمی نماییم.
گفتنی است دراین نشست سیدمحتشم حسینی معاون توسعه مدیریت 
ومنابع وعمرانی مسئول روابط عمومی اداره کل زندان های استان نیز حضور 

داشتند.

 در خصوص طرح یکپارچه سازی شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی 
اظهار کرد: در بحث تجمیع شرکت های آبفای شهری و روستایی یک مدیریت 
واحد و یکپارچه ای در حال شکل گیری است که این مهم اتفاق مبارکی است.

وی با بیان اینکه موضوعی که در این یکپارچه سازی مطرح بوده، بحث سرعت 
در سرویس دهی است، گفت: باید برای شرکت های آب و فاضلاب یکپارچه، هم 
معاونت شهری و هم روستایی در نظر گرفته شود تا بتوان به مشکلات هر دو 
بخش رسیدگی و مسائل با سرعت برطرف شود.نماینده مردم آمل در مجلس 
شورای اسلامی خاطرنشان کرد: وضعیت آبفار با گذشته قابل مقایسه نیست و 
باید بتوانیم از این فرصت استفاده کرده تا خدمات بهتری ارائه و مشکلات مردم 

را در سریعترین وقت رفع کنیم.وی اجرای طرح یکپارچه سازی شرکت های آب 
و فاضلاب شهری و روستایی را حرکتی مثبت از وزارت نیرو دانسته و اذعان کرد: 
هر تغییر ساختاری و مدیریتی در سازمانها، موافقین و مخالفینی دارد، اما ملاک 
اصلی بهبود تدریجی خدمات و نهایتاً افزایش رضایت مردم است.حاجی پور با اشاره 
به نتایج تجمیع این دو شرکت گفت: طی این اقدام در مواقع بحران کارکنان می 
توانند با نظر مستقیم یک مدیریت واحد، خدمات به موقع و کاملتری را نسبت به 
گذشته به مردم ارائه کنند.به گفته وی با اجرای این طرح شرکت های آبفار می توانند 
از ظرفیت بالای شرکت های آب و فاضلاب شهری بهره گرفته و این موضوع در 

چابک سازی شرکتهای زیر مجموعه وزارت نیرو گامی مثبت تلقی می شود.

مهدی عیسی زاده، رییس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی، در 
گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم اظهار داشت: یکپارچه و متمرکز 
شدن امکانات فنی، لجستیکی و نیروی انسانی شرکتهای آب وفاضلاب شهری و 
روستایی موجب چابکی و افزایش توان این شرکتها به خصوص در حوزه روستایی 
شده و در نتیجه خدمات رسانی به مردم در این حوزه از سرعت و کیفیت بالاتری 
برخوردار شده است.وی افزود: این نکته شایان توجه است که تعداد کل شرکتهای 
آبفای شهری در شهرها و شهرستانها، حدود سه برابر شرکتهای آبفای روستایی 
بوده است، از اینرو با یکپارچه سازی این شرکتها، تعداد شعب ادارات آب و فاضلابی 
که بعد از تجمیع، به روستاها خدمات ارایه می کنند، حدود سه برابر شده است 
که تاثیر زیادی در کاهش ترددها و سرعت دسترسی روستاییان عزیز به خدمات 
داشته است.عیسی زاده با بیان اینکه »یکی از راهکارهای مهم برای عبور از تنگناها 
و شرایط دشوار فعلی در کشور، استفاده حداکثری از داراییها و منابع موجود کشور 
است«، گفت: وجود سازمانها و شرکتهای موازی در یک حوزه خدمت رسانی، یکی 
از عواملی است که باعث راکد شدن و بلا استفاده ماندن دارایی ها و سرمایه های 
کشور شده است.وی ادامه داد: اصلاحات در ساختار سازمانی مثل آنچه در تجمیع 
شرکتهای آب و فاضلاب شهری و روستایی صورت گرفته، می تواند زمینه افزایش 

بهره وری با به اشتراک گذاری و استفاده حداکثری از امکانات و تجهیزات موجود 
این شرکتها را که اساساً نوع مشابهی از خدمات را ارائه می دهند، فراهم نماید. 
نتیجه ای که حتی در بازه زمانی کوتاهی که از شروع این طرح گذشته، در اغلب 
استانها ملموس بوده است؛ از این جهت این اقدام دولت و وزارت نیرو قطعاً مورد 

حمایت و تایید و تاکید مجلس شورای اسلامی است.
رییس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در  قوانین 
بالادســتی متعددی بحث ضرورت اصلاح ساختار اداری و چابک سازی تکلیف 
شــده که از جمله مهمترین آنها سیاستهای کلی نظام اداری، سند چشم انداز 
۱۴۰۴ و همچنین بند )۱۶( سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی ابلاغی مقام 
معظم رهبری مبنی بر صرفه جویی در هزینه های عمومی کشور با تأکید بر تحول 
اساسی در ساختارها، منطقی سازی اندازه ی دولت و حذف دستگاه های موازی و 
غیرضرور و هزینه های زاید است.وی افزود: مضافاَ اینکه در ماده ۲۸ قانون برنامه 
ششــم توسعه هم بر کاهش حجم، اندازه و ساختار دستگاههای اجرایی تاکید 
شده که تجمیع شرکتهای آب و فاضلاب شهری و روستایی استانها در راستای 
پیاده سازی قوانین و سیاستهای مذکور و طبعاَ مورد حمایت و تاکید نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی است.

 بهبود خدمت رسانی، ثمره یکپارچه سازی آبفای 
شهری و روستایی 

حسینعلی حاجی دلیگانی، عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی در 
گفتگو با خبرنگار مهر در خصوص اجرای طرح یکپارچه ســازی شرکت های 
آب و فاضلاب شهری و روستایی گفت: آنچه در استان اصفهان قابل مشاهده 
اســت، این است که یکپارچه سازی شرکت های آبفا شهری و روستایی برکت 
زیادی برای روســتاها داشته و توانسته بخشی از منابعی که در اختیار آبفای 
شــهری بوده را به سمت روستا ســوق بدهد.وی افزود: ارائه خدمات و درآمد 
شرکت های آب و فاضلاب روستاها در گذشته بیشتر به صورت یارانه ای بود و 
دولت نیز در تأمین این یارانه ها کند عمل می کرد و همیشه شرکت های آب 
و فاضلاب روستایی به عنوان یک شرکت دولتی نمی توانستند وظیفه خود را 

درباره روستاها به درستی انجام بدهند.
حاجی دلیگانی ادامه داد: امروز ما واقعاً در روستاها مشکل بزرگ اعتباری 
نداریم؛ چون سطح و حجم نقدینگی و گردش مالی که در شرکت های آب و 

فاضلاب یکپارچه شده شهری و روستایی در جریان است، فرصتی را به مدیر 
مربوطه می دهد تا در کنار وظایف عمده خود، اقداماتی که برای رفع مشکلات 

جزئی آب شرب مناطق روستاهایی وجود دارد را عملیاتی کند.
این مقام مســؤول همچنین با اشاره به اصلاح ساختار مدیریتی در اجرای 
این طرح، گفت: در برخی از نقاط، شبکه ها در هم تنیده شده برای مثال در 
یک منطقه ای خط لوله ای را آب و فاضلاب شهری احداث کرده اما الان چند 
روستا نیز به این خط وصل شده اند که اینکار موجب جلوگیری از هدر رفت 

سرمایه ها و انسجام و یکپارچگی در احداث تأسیسات آبرسانی شده است.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی چابک سازی را از مهم ترین اهداف 
یکپارچه ســازی شرکت های آب و فاضلاب شهری و روستایی دانست و اظهار 
داشــت: در حال حاضر با این اقدام وزارت نیرو در کشــور مدیری واحد برای 
تصمیم گیری های استانی حوزه آب داریم و این مهم باعث می شود تا تسهیل 

نشست سرپرست اداره کل زندانهای استان با رئیس سازمان 
قضایی نیروهای مسلح استان بوشهر

مقبلی سرپرست اداره کل زندانهای استان بوشهر با چیتی رئیس سازمان 
قضایی نیروهای مســلح استان بوشهر دیدار وگفتگو نمود .به گزارش روابط 
عمومی اداره کل زندانهای استان بوشهر در این نشست که درسالن جلسات 
اداره کل زندان های اســتان تشکیل شــد مهدیان دادستان نظامی وباقری 
بازپرس دادســرای نظامی استان وامیرســرتیپ خلبان علی اکبر طالب زاده 
فرمانده پایگاه هوایی ششم شکاری شهیدیاسینی بوشهرحضور داشتند. مقبلی 
ضمن خوش آمد گزارشی از وضعیت قضای زندان های استان وزندان نظامیان 
ارایه نمود. سرپرست اداره کل زندان های استان گفت: باتوجه به اولویت های 
دوازده گانه ترســیم شده از سوی ریاست سازمان باتعامل وهمکاری خوب با 

دستگاه قضایی ومراجع قضایی استان مصمم هستیم که آمارجرایم کیفری 
استان را کم نماییم . وکاهش جمعیت کیفری یک ضرورت واولویت کاری ما 
می باشــد. مقبلی از کاهش چشمگیر جمعیت کیفری زندان نظام بوشهر از 
رئیس سازمان قضایی ودادستان نظامی استان تشکر وقدردانی نمود.درادامه 
ریئس ســازمان قضایی نیروهای مســلح استان نیز گفت: آنچه که دربازدید 
های میدانی از زندان نظامیان استان داشتم ازعملکرد خوب مسئولین زندان 
به جهت محیطی آرام واجرایی برنامه های اصلاحی وتربیتی قابل تقدیرمی 
باشــد. وی افزود: کاهش جمعیت کیفری واصلاح وتربیت مددجویان زندان 

نظام برای ما درسازمان قضایی استان یک اولویت هست.


